
BMM Başkanı Nu-
man Kurtulmuş,
CNN Türk'te katıl-

dığı bir televizyon proga-
mında İsrail'in Lübnan'a işgal
girişimi ve bölgedeki geliş-
melere ilişkin 8 Ekim'de Mec-
lis'in toplanacağını söyledi.
Kurtulmuş, "Terör örgütleri
üzerinden Türkiye baskı al-
tına alınmaya çalışılıyor. Biz
kimin ne olduğunu hangi
adımı niçin attığını çok iyi
biliyoruz. Suriye'nin Irak'ın
istikrarsızlaştırılmasıdır. Tür-
kiye'nin buna uyanık olması
lazım. Türkiye bölgede ayak-
ta kalabilmiş büyük bir ül-
kedir. Siyaset üstü bir konu-
dur, bu bir milli meseledir.
Meclis 8 Ekim Salı günü top-
lanacak. Hükümet İsrail ko-
nusunda Meclis'i bilgilendi-
recek. Dışişleri ve Savunma
Bakanı Salı günü bilgi vere-
cek" dedi. Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan ve Milli Sa-
vunma Bakanı Yaşar Güler'in,
İsrail'in saldırıları, Orta Do-

ğu'daki gelişmeler ve Türki-
ye'nin aldığı tedbirlere ilişkin
TBMM Genel Kurulunu bil-
gilendireceği oturum 8 Ekim
Salı günü yapılacak.
İki Bakan, savaş riski
konusunda Meclis'i
bilgilendirecek

Bakanlar Fidan ve Güler,

TBMM İçtüzüğü'nün 59.
maddesi kapsamında millet-
vekillerini, İsrail'in saldırıları,
çatışmaların yayılması ve
Orta Doğu'daki savaş riski
konusunda bilgilendirecek.
Oturumun kapalı yapılıp ya-
pılmamasına birleşimin açıl-
masının ardından karar ve-
rilecek. Fidan ve Güler'in,

Genel Kurulu bilgilendireceği
oturumun kapalı gerçekleş-
tirilmesi bekleniyor. Bu otu-
rumun kapalı yapılmasına
karar verilmesi halinde Ge-
nel Kurul salonuna dinleyici
ve gazeteci alınmayacak.
Ayrıca Genel Kurul salonu-
nun yanında bulunan odalar
da oturum süresince boşal-

tılacak ve kapalı tutulacak.
Bakanlar Fidan ve Güler'in
bilgilendirmesinin ardından
kapalı oturum sona erecek,
Genel Kurul açık oturumla
gündemdeki konuları gö-
rüşmeye devam edecek. Ka-
palı oturum tutanakları ve
özetleri, 10 yıl sonra ya-
yımlanabilecek. » Sayfa 7’de
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MHP Genel Başkanı
Devlet Bahçeli,
TBMM'de 8 Ekim'de
yapılacak kapalı otu-
ruma ilişkin, "Türkiye
Büyük Millet Meclisi'nin
almış olduğu bu karar,
çok yerindedir." değer-
lendirmesinde bulundu.
Bahçeli, TBMM'de 8
Ekim'de yapılacak ka-
palı oturuma ilişkin,

"TBMM'de, Türkiye'nin
değerli milletvekillerine,
ilgili, sorumlu bakan-
lıkların vereceği bilgiler
ışığında bir değerlen-
dirmede bulunmak ve
geleceği de ona göre
yorumlayacak bir fırsatı
bu millete sunmak ka-
naatimce hayırlı olacak-
tır." değerlendirmesinde
bulundu. » Sayfa 7’de

Güney Asya ülkesi
Filipinler'de yarım
asırdan fazladır sü-
ren Moro Müslü-
manlarının uğradığı
haksızlıklar uzun yıl-
lar süren görüşme-
lerle çözülürken, Fi-
lipinler hükümeti ve
Moro İslami Kurtu-
luş Cephesinin çağ-

rısıyla Türkiye ara
bulucu görevini üst-
lendi. Filipinler hü-
kümeti ve Moro İs-
lami Kurtuluş Cep-
hesinin ortak çağrı-
sıyla ara bulucu gör-
evini üstlenen Tür-
kiye'nin başarısı tüm
dünyanın dikkatini
çekiyor. » Sayfa 7’de

Türkiye Büyük Millet
Meclisi (TBMM) Baş-
kanı Numan Kurtul-
muş, "Türkiye hepi-
mizin ortak vatanıdır
ve Türkiye bu böl-
gede güven ve istik-
rar içerisinde ayakta
kalabilmiş olan en
önemli ülkedir." dedi.
İsrail'in Gazze'ye sal-
dırıların 1'inci yılı ol-
duğunu belirten Kur-

tulmuş, "Soykırım
boyutlarını çoktan
aşmış bir etnik temiz-
lik kampanyası şek-
linde yürütülen İsrail
katliamlarının en
önemli insanlık suç-
larından birisi oldu-
ğunu, en büyük soy-
kırımlardan birisi ol-
duğunu tarih kitapları
yazacaktır.” ifadelerini
kullandı. » Sayfa 7’de
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Adana Alparslan Tür-
keş Bilim ve Teknoloji
Üniversitesi (BTÜ) öğ-
rencileri tarafından ge-
liştirilen ve içerisinde
akıllı mühimmat ba-

rındıran Girift İHA,
Adana'da düzenlenen
Havacılık, Uzay ve
Teknoloji Festivali'nde
(TEKNOFEST) sergi-
leniyor. » Sayfa 3’te 

Tarım ve Orman Bakanı
İbrahim Yumaklı ile Aile
ve Sosyal Hizmetler Bakan
Yardımcı-
sı Sevim
S a y ı m
Madak'ın
şahit l i -
ğinde 7
çift dün-
yaevine

girerken nikahlarını ise
Bağcılar Belediye Başkanı
Abdullah Özdemir kıydı.

Son imzanın
atılmasıyla
birlikte bu-
güne kadar
ilçede evlen-
dirilenlerin
sayısı 2 bin
274 oldu. 

» 
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a 
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Lider Galatasaray, Ligde
Alanyaspor’u konuk edecek Bağcılar’da 7 çift Bakan Yumaklı’nın

şahitliğinde mutluluğa adım attı

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Galatasaray, Trendyol Süper Lig'in 8.
haftasında bugün Corendon Alanyas-
por'u konuk edecek. RAMS Park'ta saat
19.00'da başlayacak maçı, hakem Meh-
met Türkmen yönetecek. » Sayfa 11’de 
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Türkiye’nin ara buluculuğu 10 bin
kilometre uzakta barışı sağlıyor

Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, "Sıcak hava
balonculuğunda
2022 yılında tüm za-
manların en yüksek

sayısına ulaşılarak
750 bin kişi uçurul-
muştu. Bu yıl bu sa-
yıyı geçmeyi bekliyo-
ruz." ifadelerini kul-
landı. » Sayfa 6’da

Eylül ayı itibarıyla 9 ayda 
32 bin 445 balon havalandı

Üniversitelilerin yaptığı akıllı mühimmatlı
İHA TEKNOFEST Adana’da sergileniyor

NUMAN KURTULMUŞ:

Meclis’te İsrail oturumu!
TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş, Dışişleri ve Milli Savunma Bakanlarının İsrail'in Lübnan'a
işgal girişimi ve bölgedeki gelişmelere ilişkin 8 Ekim'de Meclis'i bilgilendireceğini bildirdi.

Terapi eğitimi 
verilen sokak 
köpekleri 
hastalara 
ümit oluyor
www.ittifakgazetesi.com

CUMHURBAŞKANI Recep Tayyip
Erdoğan, Türkiye'nin yerli ve milli
imkanlarla geliştirdiği Oruç Reis
Sismik Araştırma Gemisi'ni Soma-
li'ye uğurlama törenine katıldı.
Cumhurbaşkanlığı Dolmabahçe Ofi-
si önüne saat 14.30'da gelen gemi
için Erdoğan'ın katılımıyla uğurlama
töreni yapıldı. Cumhurbaşkanı Er-
doğan, Boğaz'dan geçen geminin
mürettebatını selamladı. Uğurla-
maya Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanı Alparslan Bayraktar da ka-
tıldı. Törenin ardından Oruç Reis
Sismik Araştırma Gemisi, Somali'ye
gitmek üzere yola çıktı. » Sayfa 7’de

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Oruç Reis Sismik 
Araştırma Gemisi’ni Somali’ye uğurladı

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Oruç Reis Sismik 
Araştırma Gemisi’ni Somali’ye uğurladı

Türkiye'nin çelik ih-
racatı eylül ayın-
da geçen yılın
aynı ayına göre
yüzde 7,5 arta-
rak, 1 milyar 474
milyon 316 bin do-
lara yükseldi. Ekonomi
yönetiminin büyümede ihra-
catı da odak noktasına alması
özellikle sanayi grubunda faa-

liyet gösteren sek-
törleri olumlu

etki lemeye
başladı. Bazı
sektörlerin dış

satımında dü-
şüşler olsa da özel-

likle çelik gibi önemli
sektörlerin ihracatında yük-
selişlerin görülmesi bu anlam-
da dikkati çekiyor.» Sayfa 6’da

Dinimizin bildirdiği bir şeyde
şüpheye düşen kimse, Allahü
teâlâ ve Onun Peygamberi,
bu şey ile neyi bildirmek is-
temiş ise; “Öylece îmân ettim,
inandım.” demelidir.

SÜLEYMAN GÖKSU » 3’te

İyiliğin davranışsal sınırlarını çiz-
mekteki güçlüklere bir önceki ya-
zıda değinilmişti. Bilhassa eko-
nomik sistemler gibi karmaşık ve
çok katmanlı yapıların içerisinde
bu durum daha da belirsizleşir.

BEDİA KÜÇÜKÇALIK » 8’de

Dini doğru
öğrenmek için

İyiliğin
Peşinde -II-

Çelik sektörünün ihracatı 1,5 milyar dolara dayandı

Devlet Bahçeli: TBMM’de 8 Ekim’de 
yapılacak kapalı oturum çok yerindedir

“Türkiye bu bölgede istikrar içerisinde
ayakta kalabilmiş olan en önemli ülkedir”
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A“Bilinçsiz kullanılan vitamin ve takviyeler
ani kalp krizlerine neden olabilir” uyarısı

Akdeniz Üniversitesi Tıp Fakültesi Tıbbi
Farmakoloji Ana Bilim Dalı Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Coşkun Usta, AA mu-
habirine, ehil olmayan kişilerin vitamin
ve takviye kullanımı konusunda eğitim
verebildiğini, televizyon ve sosyal med-
yada buna ilişkin önerilerin yer aldığını
söyledi. Türkiye ve dünyada vitamin
ile takviyelerin kullanımının yaygın-
laştığını dile getiren Usta, "Bu işlerin
kökeni biraz ABD'den kaynaklanıyor.
Orada 'fonksiyonel tıp' adı altında eği-
timlerle takviyelerin kullanımına ciddi
yönlendirme söz konusu. Kovid-19
salgını sonrası da özellikle bunların
kullanımı çok arttı. İnsanlar mutlaka
magnezyum, D vitamini, kalsiyum,
potasyum, çinko alması gerektiğini
zannetmeye başladı. Yanlış magnezyum
tedavileri ani kalp krizlerini, beyinde
bazı elektriksel değişiklikleri, epilepsi
ve benzeri durumları tetikleyebiliyor."
dedi. Herkese aynı tedavinin uygula-
namayacağına dikkati çeken Usta, her
astım hastasının aynı ilacı kullanama-
dığını, bu nedenle en az 20-30 farklı
astım ilacı olduğunu vurguladı. İn-
sanların, mevsim geçişlerinde gereksiz
yere vitamin ve takviyelere yönelebil-
diğini belirten Usta, "Bunun yerine
doğru beslenin, kaliteli uyuyun, mev-
simsel besinleri tüketmeye özen gös-
terin. Tedaviler ve takviyeler kişiye
özgüdür. Bunun mutlaka uzman eller
tarafından desteklenmesi gerekiyor.
Portakal tüketmek yerine takviyesini
alanlar var. Yüksek doz C vitamini,
böbreklere ciddi zarar veriyor." diye
konuştu. Usta, tetkikler yapıldıktan
sonra hekim önerisiyle kişiye özgü vi-
tamin ve takviyelerin kullanılması ge-
rektiğini kaydetti.  lANTALYA-AA

Terapi eğitimi verilen sokak
köpekleri, hastalara ümit oluyor
İçişleri Bakanlığı onayı ile yapılan
'Sokak köpeklerini eğitiyoruz,
hastalarımızı tedavi ediyoruz'
projesi sokak köpekleri için umut
oldu. Projenin geliştiricisi Rad-
yasyon Onkolojisi Uzmanı Doç.
Dr. Eda Küçüktülü, ”Yurt dışında
kanser hastalarına terapi köpek-
leri çok iyi geliyor. Bu çalışmalar
sırasında hastalara köpekler gö-
türülüyor ve hastaların kendile-
rini çok iyi hissettiği fark ediliyor.
Hatta hastaneden çıkarken, uzun
yaşam süresi beklenen hastaların
köpekleri de sahiplenip çıktıkları
görülüyor. İtalya’dan aldığımız
bu örnekler sonrasında bizim
ülkemizde hiç böyle bir şeyin
yapılmadığını fark ettim. Onun
için de ‘ülkemizde neden yap-
mayalım’ dedik ve çalışmalara
başladık. İstanbul’da kanser has-
talarına yönelik çalışmamızı ta-
mamladık. Hastalar tedaviye gir-
meden önce terapi köpeği viziti
yaptırdık. Bazı radyoterapi ci-
hazlarımızda tedaviye girmeden
önce, hastalarımız kendilerini
çok stresli hissediyorlar. Hatta
cihaza girmeden önce bazı sa-
kinleştirici ilaçlar almak istiyorlar.
Kimisi hiç ise giremiyor. Fakat

biz hastaları terapi köpeğiyle zi-
yaret ettirdiğimizde gördük ki,
hiçbir hastamızda ne ilaç alımı
oldu ne de ‘tedaviye girmeyece-
ğim’ dediler ve herkes gayet
mutlu oldu. Hatta bazı hastala-
rımız bize çalışma sırasında, ‘Ben
artık tansiyon ilacımı içmiyorum’
dedi. Böyle olunca anladık ki,
strese bağlı tansiyon gelişmiş.
Tabii istatistiğe yansımadan, bi-
limsel olarak bunun hakkında
konuşamadık. Ama baktığımızda,
ön sonuçlarımızda hastalarımızın
diyastolik yani halk arasında kü-
çük tansiyonlarını düşürdüklerini
fark ettik. Dolayısıyla köpeklerin
mutluluk vermek dışında fizyo-
lojik etkileri de var. Öte yandan,
şu anda çoğu insanda çok ciddi
antidepresan alışkanlığı var ya
da serotonin alarak işi çözmeye
çalışanlar var, hatta bunu bir-
birine tavsiye edenler var. Hal-
buki bu hayvanlarla iletişim
kursak, gereksiz yere ilaç alıp
karaciğerimizi de boşuna yor-
mamış oluruz. Afrika’da yapılan
bir tez çalışması hayvanlarla
etkileşimin direkt kanımızda
serotonini attırdıklarını göster-
miştir” dedi. lİSTANBUL-İHA

alatya İnönü
Üniversitesi Tıp
Fakültesi, Turgut

Özal Tıp Merkezi Kemik İliği
Nakli Merkezi Sorumlusu Prof.
Dr. Mehmet Ali Erkurt, AA
muhabirine, akut lösemi, len-
foma, multiple myeloma gibi
hematolojik kanser hastaları
için hayati önem taşıyan kök
hücre nakli ve kök hücre ba-
ğışının önemine ilişkin açık-
lamalarda bulundu. Kök hücre
(kemik iliği) nakillerinin otolog
(hastanın kendi kök hücrele-
rinin kullanılması) veya allo-
jenik (bir başka kişinin kök
hücrelerinin kullanılması) yo-
luyla yapılabildiğini anlatan
Erkurt, bu çerçevede kök hücre
nakli bekleyen hastalara en
uygun bağışçının bulunabil-
mesi amacıyla Sağlık Bakanlığı
ve Türk Kızılay işbirliğinde
Türkiye Kök Hücre Koordi-
nasyon Merkezi (TÜRKÖK)
projesinin yürütüldüğünü
anımsattı. Prof. Dr. Erkurt,
Türkiye'de kök hücre nakil
merkezi sayısının 100'ü geç-
tiğini belirterek, "Türkiye'de
yılda yaklaşık 6 bin kemik
iliği nakli yapılıyor, bu konuda
Avrupa ülkeleri arasında
4'üncü sıradayız. Akraba dışı
nakillerin artık yüzde 95'i TÜR-
KÖK sistemine kayıtlı gönüllü
bağışçılar yoluyla gerçekleş-
tiriliyor." dedi.

Turgut Özal Tıp Merkezi
Kemik İliği Nakli Merkezi'nin
40 ruhsatlı nakil yatağıyla bu
alanda Türkiye'nin en büyük
merkezlerinden biri olduğuna,
yıllık 200'ün üzerinde kemik
iliği naklinin gerçekleştirildi-
ğine değinen Erkurt, Türki-
ye'nin dört bir yanından ve
yurt dışından hastaların mer-
keze başvurduğunu dile ge-
tirdi. Prof. Dr. Erkurt, "Türki-

ye'de kemik iliği nakilleri, kan-
ser tedavilerinin tamamı üc-
retsiz, tamamı SGK bünyesin-
de ödeniyor. Bunun dışında
sağlık turizmi kapsamında yurt
dışından gelen her türlü he-
matoloji hastasına da kemik
iliği nakilleri yapıyoruz. Tür-
kiye, kök hücre nakli alanında
Avrupa ve Amerika standart-

larında klinik tecrübeye ve
hasta bakımına sahip bir ül-
kedir." diye konuştu.
"Ben de kök hücre
bağışçısıyım"

Prof. Dr. Mehmet Ali Erkurt,
hastalar için kök hücre bağı-
şında bulunmanın önemine
dikkati çekerek, "Ben de kök

hücre bağışçısıyım. 5 yıl önce
kök hücre bağışçısı oldum ve
uygun bir hasta olup arandı-
ğımda gidip kök hücre vere-
ceğim. Bunda korkulacak hiç-
bir şey yok, bağışçıya hiçbir
zararı yok." dedi. Gönüllü kök
hücre bağışçıları ile hasta bil-
gilerinin sürekli TÜRKÖK üze-
rinden tarandığını, uygun bir
hasta çıkması durumunda ba-
ğışçının aranarak hastaneye
davet edildiğini anlatan Erkurt,
bağışçının kabul ettiğinde de-
taylı tetkiklerin yapıldığını ve
uyum sağlanması durumunda
nakil işlemi için hazırlıkların
başladığını söyledi.
"Kan vermek gibi çok
kolay bir işlem"

Prof. Dr. Erkurt, bunun
zor bir işlem olmadığının al-
tını çizerek, şu bilgileri pay-
laştı: "Tetkik sonuçlarına göre
kök hücre vericisi olabileceği
belirlenen bağışçılara 4 gün-

lük bir cilt altı aşı uygulaması
yapılıyor. Sonrasında modern
aferez cihazları ile damardan
kan alır gibi 2 saatlik bir sü-
rede kök hücreleri toplanıyor.
Hayat kurtarmak için 4 gün-
lük bir iğne ve 2 saatlik bir
toplama işlemi gerçekten zor
değil. Eskiden bu işlem daha
zor yöntemlerle, ameliyat-
hane ortamında yapılıyordu.
Ama artık kök hücre vermek,
kan vermek gibi çok kolay
bir işlem. İnsanlarımız bunu
bilmeli, bağışçı olmaktan
korkmamalı. Kök hücre ver-
menin bağışçıya sağlık açı-
sından hiçbir zararı yok. 18-
50 yaş arasında kan bağı-
şında bulunabilen herkes,
kök hücre bağışında da bu-
lunabilir."
"Kök hücre
nakillerinde ölüm
riski belirgin
olarak azaldı"

Kemik iliği nakli yapılan
hastaların ortalama 1 ay has-
tanede takip edildiğini, son-
rasında ise özellikle ilk 6 ay
düzenli aralıklarla yakın
kontrollerin sürdüğünü ak-
taran Erkurt, şunları kaydetti:
"Türkiye'de kök hücre nakil-
lerinde ölüm riski belirgin
olarak azaldı. Eskiden bu
yüzde 25 oranındaydı yani
hastaların dörtte birinde risk
söz konusuydu. Fakat artık
Türkiye, kök hücre naklinde
çok yüksek bir tecrübeye,
altyapıya sahip, Avrupa ve
ABD standartlarında hizmet
sunuyor. Mortalite oranları,
allojenik nakillerin en zor,
riskli durumlarında bile yüz-
de 10'un altına düştü. Kişinin
kendinden yapılan otolog na-
killerde ise yüzde 1'in altın-
da." lANKARA-AA 
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Gece yenilen ağır yemekler
sağlık sorunlarını da
beraberinde getiriyor
Gece saatlerinde yemek yeme alış-
kanlığı, özellikle “gece dönercisi, ka-
vurmacısı ve kebabçısı” popülerliği
ile artış gösteriyor. Ancak uzmanlar,
gece yenilen yemeklerin sağlık üze-
rindeki olumsuz etkilerine dikkat çe-
kiyor. Araştırmalara göre, gece yemek
yemek başta kalp ve sindirim sistemi
hastalıklarına davetiye çıkartıyor. Uz-
manlar, gece geç saatlerde ağır ve
yağlı yiyecekler tüketmenin sindirim
sorunlarına, uyku kalitesinin düşmesine
ve obezite riskinin artmasına da neden
olabileceğini belirtiyor. Gece yemek
yemenin uzun vadede diyabet ve kalp
hastalıkları gibi ciddi sağlık sorunlarına
yol açabileceğini ifade eden beslenme
uzmanları, özellikle fast food, kebab
ve yağlı-etli yemeklerin bu riskleri ar-
tırabileceğini vurguluyor. "Gece geç
saatlerde yemek yiyen bireylerde in-
sülin direnci gelişme riski daha yük-
sektir" diyen uzmanlar, bu durumun
metabolizma üzerinde olumsuz etkileri
olabileceğine dikkat çekiyor. Yatmadan
önce ağır yemeklerin tüketilmesinin,
uyku kalitesini de olumsuz etkilediğini
belirten uzmanlar, "Ağır ve yağlı yiye-
cekler, mide asidinin artmasına ve
reflü gibi rahatsızlıklara neden olabilir.
Bu da uyku düzenini bozarak ertesi
gün yorgun uyanmaya sebep olur"
şeklinde konuşuyor. Uzmanlar, gece
yenen yemeklerin miktarının ve tü-
rünün gözden geçirilmesini öneriyor.
Daha hafif ve sağlıklı seçeneklerin
tercih edilmesi gerektiğini belirten di-
yetisyenler, "Mümkünse akşam ye-
meklerinin, yatmadan en az 2-3 saat
önce yenilmesi sağlıklı bir uyku için
önemlidir. Gece yemek yeme alışkan-
lığının kısa vadede sindirim problem-
lerine yol açabilirken, uzun vadede
ise ciddi sağlık sorunlarıyla karşılaşma
riskini artırıyor. Sağlıklı yaşam için
beslenme alışkanlıklarının gözden ge-
çirilmesi büyük önem taşıyor" ifade-
lerini kullandılar. lTRABZON-İHA

Türkiye kök hücre nakillerinde Avrupa
ve ABD standartlarını yakaladı
Prof. Dr. Mehmet Ali Erkurt, Türkiye'nin artık kök hücre nakillerinde çok yüksek bir tecrübe-
ye ve altyapıya sahip olduğunu, Avrupa ve ABD standartlarında hizmet sunduğunu bildirdi.

Üniversitenin                          
1. Adresi                                          : Piri Reis Üniversitesi Deniz Kampüsü Postane Mah. 
                                                        Eflatun Sok.No:8 Tuzla – İstanbul
2. Telefon                                         : 0216 581 00 50
3. E-Posta Adresi                            : satinalma@pirireis.edu.tr

İhale konusun malın/hizmetin
1. Niteliği, Türü ve Miktar                : Elektrik Enerji Temin İhalesi

İhalenin                      
1. Yapılacağı Yer                             : Piri Reis Üniversitesi Deniz Kampüsü Postane Mah. 
                                                        Eflatun Sok.No:8 Tuzla – İstanbul
2. Tarih ve Saat                               : 16.10.2024;  Saat 14:00
İhale dokümanı, Satınalma Biriminden veya https://www.pirireis.edu.tr/category/acik-

ihaleler/  web sitesinden tedarik edilebilir. İhaleye katılım için Piri Reis Üniversitesi Ziraat
Bankası nezdinde bulunan TR49 0001 0022 8358 8868 3950 03 nolu hesabına İhale No:
“PRU2024-012 İhale Doküman Bedeli” açıklaması ile #2.000,00# TL (İki bin Türk Lirası )
yatırıldığına dair dekont ihale zarfının içinde bulunmalıdır. Doküman satış bedeli yalnızca
bankaya yatırılmaktadır. Makbuz karşılığı elden ödeme alınmamaktadır. 

ELEKTRİK ENERJİ TEMİN İHALESİ
PİRİ REİS ÜNİVERSİTESİ

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2099635)

          

Prof. Dr. Coş-
kun Usta, özel-

likle mevsim
geçişlerinde vi-
tamin ve takvi-

yelerin bilinçsiz
kullanıldığını,
bunların kalp
krizlerini, epi-

lepsi ve benzeri
rahatsızlıkları

tetikleyebildiği-
ni belirtti.
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Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin,
Kayseri'de "Öğretmenler Odası" bu-
luşması etkinliğine katıldı. Tarihi
Kayseri Lisesi'ne gelen Tekin'e öğ-
renciler tarafından çiçek takdim
edildi. Tekin, bir gazetecinin Kayseri
Lisesi'ndeki buluşmayı sorması üze-
rine, tarihi atmosferi olan köklü
okulları sevdiğini dile getirdi. Engelli
öğretmen atamasını bekleyen öğ-
retmenler de Tekin'e taleplerini
iletti. Lisenin bahçesindeki etkinlik,
basına kapalı gerçekleştirildi. Öte
yandan Tekin, Melikgazi Belediyesi
Mehmet Altun Havacılık ve Uzay
Bilimleri Lisesi'nin inşaat ça-
lışmalarında incelemelerde
bulundu. Sosyal medya
hesabından paylaşım
yapan Tekin, "Türki-
ye'nin ilk uçak fab-
rikası alanında ya-
pımı süren Melikgazi
Belediyesi Mehmet
Altun Havacılık ve
Uzay Bilimleri Lise-
si'nin inşaat çalışmala-
rında incelemelerde bu-
lunduk, yapılan çalışmalarla
ilgili bilgiler aldık. Bir eğitim şehri
olan Kayseri'nin havacılık alanında
gelişmesine gelecekte önemli kat-
kılar sunacak olan okulumuz, ilimizi
bu alanda önemli merkezlerden
biri haline getirecek inşallah." ifa-
delerini kullandı. Bakan Tekin'e
Vali Gökmen Çiçek, AK Parti Kayseri
Milletvekilleri Sayın Bayar Özsoy,
Şaban Çopuroğlu ve Murat Cahid
Cıngı, Büyükşehir Belediye Başkanı
Memduh Büyükkılıç, AK Parti İl
Başkanı Fatih Üzüm de eşlik etti.
Yeni eğitim öğretim
yılının ilk "Öğretmenler
Odası Buluşmaları"
Kayseri'de yapıldı

Programda, göreve geldiği gün-
den bu yana her ay düzenli olarak
gerçekleştirilen buluşmaların yanı
sıra okul ziyaretleri çerçevesinde
öğretmenler odasında on binlerce
öğretmenle bir araya geldiğini ve

eğitim süreçlerine ilişkin istişarelerde
bulunduğunu anımsatan Bakan Te-
kin, bu eğitim öğretim yılında üç
önemli konuyu ana gündemlerine
aldıklarını bildirdi. Bu dönemde
Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli, Mes-
leki ve Teknik Eğitim Politika Belgesi
ve ailelerin çocuğun eğitimi süre-
cinde daha aktif rol alması üzerine
odaklandıklarını anlatan Tekin,
"Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli'nin
sağlıklı şekilde hayata geçirilmesi
bağlamında ders kitaplarının ha-
zırlanması, formatörlerin eğitilmesi
ve öğretmenlerin bu formatörler

tarafından bilgilendirilmesine
ilişkin yoğun bir çalışma

yürütüyoruz. İkinci
olarak ana günde-
mimize Mesleki ve
Teknik Eğitim Po-
litika Belgesi'ni al-
dık. Politika belge-
siyle 'Herkesin bir
mesleği olmalı' an-

layışıyla sektör iş bir-
likleriyle mesleki eği-

time erişimi ve kaliteyi
artırmayı, öğrencileri hayata

ve istihdama hazırlayarak ülkenin
kalkınmasına ve refahına katkı sun-
mayı hedefliyoruz." ifadelesini kul-
landı. Bakanlık olarak gündemlerine
aldıkları üçüncü ana konunun ise
okul-aile iş birliğinin güçlendirilmesi
olduğunu belirten Tekin, yapılan
araştırmalarda ailenin ve çevrenin
çocuklar üzerindeki etkisinin be-
lirleyici olduğunu kaydetti. 

Bakan Tekin, "Bu kapsamda okul-
aile iş birliğini güçlendirmek; öğ-
rencilerin, sosyal ve akademik yönden
bütünsel eğitimine daha fazla katkı
sağlamak amacıyla velilere yönelik
bir platform oluşturduk. Dolayısıyla
bu yıl ailelerin okulla ve öğretmenle
daha yakın iş birliği içinde olmasını
içeren 27 bölümden oluşan mini bir
dizi yaptık. Ayrıca bu kapsamda
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakan-
lığıyla birlikte bu yıl bir dizi et-
kinlik başlattık." değerlendirme-
sinde bulundu. lKAYSERİ-AA

Dinimizin bildirdiği bir şeyde
şüpheye düşen kimse, Allahü
teâlâ ve Onun Peygamberi,
bu şey ile neyi bildirmek is-
temiş ise; “Öylece îmân ettim,
inandım.” demelidir. Hemen,
şüphesini giderecek bir din
âlimi aramalıdır. İlmine ve
dine bağlılığına güvenilir, zeki,
ârif, haramlardan kaçınan,
din bilgilerinin inceliklerini
bilen, müşkilleri çözebilen bir
zâtı arar, bulur. Bundan aldığı
cevap, şüphesini giderince,
artık öylece îmân eder. Böyle
bir zâtı aramak farzdır. Tesa-
düfe bırakmayıp, hemen ara-
malıdır. Bulamazsa veya bulup
da, şüpheden kurtulamazsa,
Allahü teâlânın ve Resulünün
dilediği gibi inandım demeli
ve şüphesinin giderilmesi için,
Allahü teâlâya duâ etmeli,
yalvarmalıdır.

İşte, bunun için, her şe-
hirde; müşkilleri çözebilen
bir zâtın bulundurulması
farz-ı kifâyedir. Felsefecilerin
iftirâlarını, fen ve felsefe bil-
gileri ile karşılayabilen, fen
adamı geçinenlerin itirazla-

rını, fennî metotlara daya-
narak çözebilen, kâfirlerin
yanlış sözlerini, dinlerindeki
bozuk yerleri ispat ederek,
reddedebilen, doğru yoldan
ayrılmış olanların, fitne ve
fesat ateşlerini söndürebilen,
dünya tarihini iyi anlamış,
matematik bilgisi kuvvetli ve
İslâm bilgilerinin derinlikle-
rine ermiş bir din âlimi bu-
lundurmak lâzımdır. Vaktiyle
İslâm devletleri böyle âlim
yetiştiriyordu. Böyle bir din
âlimi bulunmazsa, İslâmiyet,
din câhillerinin elinde oyun-
cak olur. İstedikleri gibi din
kitapları yazar, gençlerin din-
siz yetişmesine sebep olurlar.
Bir memlekette, İslâmiyetin
yerleşmesi için, her şeyden
önce, hakiki din âlimi yetiş-
tirmek lâzımdır.

Din âlimi bulunmazsa, Ehl-
i sünnet âlimlerinin kitaplarını
yaymaya çalışmalıdır. Bu ki-
taplar bulunmazsa, din câ-
hilleri, din adamı şekline girip,
kitap yazarak, konferanslar,
dersler vererek milletin dinini,
îmânını çalarlar.

Sulak alan kayıpları dünyanın
geleceğini tehdit ediyor

DİNİ DOĞRU
ÖĞRENMEK İÇİN

ünyanın en önemli
genetik rezervuarı
olan sulak alanlar,

tüm türlerin yüzde 40'ını ve tüm
hayvan türlerinin yüzde 12'sini
barındırmanın yanı sıra taşkın
kontrolü, yer altı sularının bes-
lenmesi, kıyı çizgisinin korunması,
sediment (tortu) ve besin depo-
lama, yüksek düzeyde karbon tu-
tarak iklim değişikliğinin kontrolü,
su arıtımı, beslenme, üreme ve
korunma alanları oluşturarak ba-
rındırdığı biyoçeşitlilikle ekosis-
teme sayısız fayda sağlıyor. Ça-
nakkale Onsekiz Mart Üniversitesi
(ÇOMÜ) Doğa ve Kuş Gözlem
Kulübü Akademik Danışmanı Dr.
Öğr. Üyesi İbrahim Uysal, her yıl
binlerce göçmen kuşun Afrika ve
Avrupa arasında gerçekleştirdiği
göçün en yoğun yaşandığı nok-
talardan, Lapseki ilçesindeki Çar-
dak Lagünü'nde "5-6 Ekim Avrupa
Kuş Gözlem Günü" dolayısıyla
öğrencilerle katıldığı gözlem et-
kinliğinde, AA muhabirine açık-
lamada bulundu. Özellikle 50
yıllık süreçte sulak alanlarla ilgili
yaşanan olumsuzluklara dikkati
çeken Uysal, "İç sulak alanların
küresel ölçekte yüzde 35'ini kay-
betmiş durumdayız. Bu oran Tür-
kiye'de biraz daha fazla. Sulak
alanların sürdürülebilir ekosiste-

mimize katkılarının çoğunu artık
kaybediyoruz." dedi. Uysal, sulak
alan kayıplarıyla artan tehlikelerin
en önemlilerinden birinin karbon
tutulumunun azalması olduğunu
bildirdi. Küresel ısınmanın etki-
lerinin herkes tarafından görül-
düğünü kaydeden Uysal, "Anor-
mal hava olayları, dolular, fırtı-
nalar, yangınların sayısındaki artış,
su krizi, gelecekte yaşayacağımız
belki gıda krizi gibi bizi etkileyecek
birçok faktöre neden olan küresel
iklim değişikliğinde sulak alanlar
tam bir savunucu rolünde. Aslında
bunu tuttukları karbonla sağlı-
yorlar. Biyoçeşitliliği destekliyorlar,
taşkın kontrolünü, içlerindeki bitki
türleriyle ağır metal ya da diğer
kirletici kaynakların filtre edil-
mesini sağlıyorlar. Bu hızlı yok
oluş, gelecekte çok ciddi ekolojik
sorunlara neden olacak." diye ko-
nuştu. Ekosistemdeki kuş türü

sayısı ve çeşitliliğinin, o bölgenin
sağlıklı yapısının göstergelerinden
olduğunu dile getiren Uysal, eko-
sistemde bozulma yaşandığında
diğer canlılara göre orayı en çabuk
terk edenlerin kuşlar olduğunu
vurguladı. Bir alanda kuş türü ve
sayısında azalma varsa ekosis-
temde bozulmaların yaşandığını
belirten Uysal, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Bu bozulmalar ne olabilir?
Sulak alanlarımızın hemen yakı-
nına kadar yaptığımız tarım alan-
larında deterjan olan tarımsal
ilaçlar, su altındaki organizmaları
öncelikle bozarak oradaki besin
döngüsünü sekteye uğratıp çe-
şitliliği bozabilir. Sulak alanları-
mızın yakınlarına yapılan yapı-
laşmalar ciddi habitat kaybına
neden oluyor. Onun dışında sazlık
alanların yakılarak kontrol altına
alınmaya çalışılması bir sulak alan
ekosistemine verilebilecek en bü-

yük zararlardan biridir. Tarım için
kullanılan agresif sulama yön-
temleri, en önemli içilebilir su
kaynaklarımız akiferleri (ekono-
mik olarak önemli miktarda suyu
depolayabilen ve yeterince hızlı
taşıyabilen geçirimli jeolojik bi-
rimler) besleyen sulak alanların
neredeyse kaybına yol açmış du-
rumda." Uysal, Türkiye'nin, Afrika
ve Avrupa arasında kuş göçlerinin
en yoğun yaşandığı, tamamen
dar boğaz özelliği gösteren bir
bölgede olduğunu ifade etti. Ge-
nellikle süzülen göçmen kuşların,
su kuşlarının karasal bağlantıları
tercih ettiğini aktaran Uysal, bun-
lardan biri olan Çardak Lagü-
nü'nde binlerce kuş türünün göç
sırasında mola verdiğine işaret
etti. Sulak alanların göçmen kuşlar
için hayati önem taşıdığına dikkati
çeken Uysal, "Mola verecekleri
yerleri bulamamaları, göçlerini
tamamlayamayıp belki de kitlesel
ölümlere neden olabilecek sü-
reçlere kadar götürebilecek bir
durum. O yüzden sulak alanları
korumak, biyoçeşitliliği, gelece-
ğimizi korumak demek." ifadesini
kullandı. Uysal, Çanakkale'de şu
ana kadar 325 kuş türünü belir-
lediklerini, Çardak Lagünü'nde
bu sayının 145 olduğunu anlattı. 

lÇANAKKALE-AA
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Tropik ormanlardan sonra biyolojik üretimi en yüksek ekosistemler olarak bilinen,
kuşların barınmasına ortam sağlayan sulak alanlarda son yıllarda küresel ölçekte
yaşanan kayıpların, dünyanın geleceği için önemli risk oluşturduğu belirtildi.

Adana'da düzenlenen Havacılık,
Uzay ve Teknoloji Festivali'nin
(TEKNOFEST), dördüncü günün-
de akrobasi gösterilerinden, ileri
teknoloji simülasyonlarına kadar
çok sayıda etkinlik yapılacak. Tür-
kiye Teknoloji Takımı Vakfı ile Sa-
nayi ve Teknoloji Bakanlığının ana
yürütücülüğünde düzenlenen,
AA'nın global iletişim ortağı olduğu
festival, Adana Havalimanı'nda
sürüyor. Festivalin dördüncü gü-
nünde, akrobasi gösterilerinden
ileri teknoloji simülasyonlarına,
bilimsel atölyeler ve sergilere kadar
her yaştan katılımcı için etkinlik
programı yer alacak. Ziyaretçiler,
dün olduğu gibi bugün de Türk
Yıldızları, SOLOTÜRK, HÜRKUŞ,
HÜRJET, Bayraktar Akıncı, Bay-

raktar TB3, Jandarma Çelik Ka-
natlar, atak helikopteri ve para-
motorların gökyüzündeki göste-
risini takip edebilecek. TEKNO-
FEST 2024'te oluşturulan "Kök-
lerden Geleceğe: TEKNOFEST Di-
jital Evren" deneyim alanı, katı-
lımcıları Anadolu'dan çıkan bilim
insanlarının izinde dijital yolculuğa

götürecek. Katılımcılar, "Zaferin
İzinde: Çanakkale Dijital Deneyim
Alanı"nda Mehmetçiğin Çanakkale
cephesindeki zorlu mücadelesini
simülasyonda yaşayacak, "TEK-
NOFEST Zaman Tüneli"nde de or-
ganizasyonun tarihini keşfedecek.
Festival ana sahnesinde, "Rafadan
Tayfa Teknolojik Tayfa" ve "HÜR-

KUŞ-GÖKBEY Müzikali" etkinliği
düzenlenecek. Çocuk sahnesinde
de "Bilim Gösterisi", "Rafadan Tayfa
Teknolojik Tayfa", "HÜRKUŞ-GÖK-
BEY Müzikali" etkinlikleri ile ödüllü
bilgi yarışmaları yapılacak. Katı-
lımcılar gün boyunca "Güneş Göz-
lemi", "Planetaryum", "Uzay Temalı
Çocuk Parkı", "Simülasyon Deneyim
Alanları", "Kara ve Hava Araçları
Sergisi", "Hareketli Kara Araçları
Sergisi", "Sıcak Hava Balonu", "Bigg
Çadırı", "Türkiye'nin İnsanlı İlk
Uzay Misyonu Çadırı" ve "Pedallı
Uçuş Etkinliği"ni deneyimleyebi-
lecek. Festival heyecanına ortak
olmak isteyen ziyaretçiler, kayıt-
larını TEKNOFEST internet sitesi
ve mobil uygulama üzerinden ya-
pabiliyor. lADANA-AA

Milli Eğitim Bakanı Tekin
öğretmenlerle buluştu

TEKNOFEST Adana'da dördüncü gün etkinlikleri ile sürüyor

BİLSEM öğrencileri, pet şişe-
lerde kalan suların israfını ön-
lemek ve şişelerin geri dönü-
şümünü sağlamak amacıyla
geliştirdiği "SuAT Makinesi"
ile TEKNOFEST İklim Deği-
şikliği ve Toplumsal Farkındalık
Araştırma Projeleri Yarışma-
sı'nda birinci oldu. Çukurova
Bilim Sanat Merkezi (BİLSEM)
öğrencileri, pet şişelerde kalan
suların israfını önlemek ve şi-
şelerin geri dönüşümünü sağ-
lamak amacıyla geliştirdiği
"SuAT Makinesi" ile TEKNO-
FEST İklim Değişikliği ve Top-
lumsal Farkındalık Araştırma
Projeleri Yarışması'nda birinci
oldu. T3 Vakfı ile Sanayi ve
Teknoloji Bakanlığının ana yü-
rütücülüğünde düzenlenen,
AA'nın global iletişim ortağı
olduğu TEKNOFEST, Adana
Havalimanı'nda üçüncü gü-
nünde sürüyor. Etkinlikte lise

ve üniversite öğrencilerinin
geliştirdiği projeler de sergi-
leniyor. Çukurova BİLSEM öğ-
rencilerince geliştirilen ve TEK-
NOFEST İklim Değişikliği ve
Toplumsal Farkındalık Araş-
tırma Projeleri Yarışması'nda
birincilik alan "SuAT Maki-
nesi" projesi de alanda yer
alıyor. Su israfını önlemek
ve pet şişelerin geri dönü-
şümünü sağlamak amacıyla
geliştirilen proje, festival ala-
nında ziyaretçilerce kullanı-
lıyor. Çukurova Bilim Sanat
Merkezi öğrencileri Oğulkan
Kocamanoğlu, Sarp Deniz
Arıkan ve Elisa Ortatepe, 9
aylık çalışmayla "SuAT Ma-
kinesi" projesini yaptı. Ma-
kinede, pet şişelerde kalan
suların döküldüğü 16 litrelik
bölümle ile kapak ve şişelerin
de içine atılabildiği alan yer
alıyor. lADANA-AA

Üniversitelilerin yaptığı akıllı mühimmatlı
İHA TEKNOFEST Adana’da sergileniyor

Lise öğrencileri “SuAT Makinesi” ile 
su israfını önlüyor ve geri dönüşümü sağlıyor
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Adana Alparslan Türkeş Bilim ve
Teknoloji Üniversitesi (BTÜ) öğ-
rencileri tarafından geliştirilen ve
içerisinde akıllı mühimmat barın-
dıran Girift İHA, Adana'da dü-
zenlenen Havacılık, Uzay ve Tek-
noloji Festivali'nde (TEKNOFEST)
sergileniyor. Girift İHA takımı, 2
yıllık çalışmayla yeni nesil dikey
iniş ve kalkış yapabilen uçuş sis-
temi kullanan İHA'yı üretti. Pro-
jenin patentini alan 12 kişilik ekip,
İHA'nın yanı sıra geliştirdikleri
akıllı mühimmat teknolojisiyle,
İHA'dan fırlatıldıktan sonra ko-
numuyla anlık takibi sağlanabiliyor,
hem de düşman eline geçmesini
önlemek için kendini imha etme
özelliğini taşıyor. Öğrencilerden
takım pilotu Emre Yılmaz, AA
muhabirine, 19-23 Eylül'de TEK-
NOFEST Kahramanmaraş'ta Ulus-
lararası İnsansız Hava Aracı Ya-
rışması'nda finalist olduklarını söy-
ledi. İHA'nın tasarım ve yazılımının

kendilerine ait olduğunu dile ge-
tiren Yılmaz, şöyle konuştu: "İn-
sansız hava aracına entegre etti-
ğimiz, görüntüleme sistemi yar-
dımıyla belirlenen alanlar tara-
narak, akıllı mühimmatlar bıra-
kılıyor. Yine bu mühimmatları ta-
kımımız geliştirdi. Bırakılan akıllı
mühimmatlar, kendi geliştirdiğimiz
yer istasyonu tarafından kontrol
ediliyor." Yılmaz, mühimmatın an-
lık takip edilebildiğini belirterek,
"Akıllı mühimmat anlık olarak bı-
rakıldığı yerin konum bilgisini,
yükseklik, basınç, nem gibi bilgileri
yer istasyonuna iletiyor. Akıllı mü-
himmat yakınında insan hareketi
algılandığında, üzerinde bulunan
sensörler aracılığıyla kendisini pat-
latarak, görevini sonlandırmış olu-
yor." diye konuştu. Aracın kompozit
malzemeden üretildiğini anlatan
Yılmaz, projelerini daha da geliş-
tirmek için çalışmalarının devam
ettiğini kaydetti. lADANA-AA
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Zeytinburnu Gençlik
Merkezi (ZEYGEM)’ den
ücretsiz tercih desteği
alan 342 genç  LGS ve
YKS'de hayallerindeki
üniversite ve bölümlere
yerleşti. Her yıl düzenli
olarak ücretsiz gerçek-
leştirilen tercih danışmanlığı
programında; uzman danış-
manlar bireysel rehberlik hiz-
meti veriyorlar. Zeytinburnu
Gençlik Merkezi (ZEYGEM)’nin
her eğitim öğretim döneminde
ilçede eğitim gören ortaöğretim
ve lise öğrencilerinin son sı-
nıfları için ücretsiz olarak sun-
duğu LGS ve YKS Tercih Da-
nışmanlığı hizmeti meyvelerini
vermeye devam ediyor. Bu yıl
toplamda 562 öğrencinin ya-
rarlandığı hizmetten 342 öğ-
renci ZEYGEM’in desteğiyle is-
tediği bölüme yerleşme imkânı
buldu. ZEYGEM’den yapılan

açıklamaya göre 2024
yılı tercih danışmanlığı
hizmetinden; YKS için
toplam 458 öğrenci des-
tek alırken, LGS için 104
öğrenci hizmetten yarar-
landı. YKS Tercih Danış-
manlığı desteği alan 162

öğrenci hedeflediği yükseköğ-
retim kurumlarına yerleşmeyi
başarırken, 180 ortaöğrenim
öğrencisi de hayalindeki lise-
lerde eğitim görme şansını elde
etti. ZEYGEM’in her eğitim öğ-
retim döneminde ücretsiz ola-
rak sunulan tercih danışmanlığı
programında; uzman danış-
manlar eşliğinde, yükseköğre-
tim ve lise adayı öğrencilerin
ilgi, değer ve yetenekleri doğ-
rultusunda kendilerine en uy-
gun üst öğretim kurumlarına
yerleşmelerine katkı sağlamak
için profesyonel yönlendirme
hizmeti veriliyor.

81 ilin mozaiği
olan Sultanga-
zi’de Anadolu
Kültür Festivali
heyecanı yaşanı-
yor. Sultangazi
Belediyesi; Ana-

dolu’nun tarih kokan şehirlerinin
lezzetlerini, kıyafetlerini, mü-
ziklerini kısacası kültürlerini ilçe
sakinleriyle buluşturduğu Ana-
dolu Kültür Festivali, kayısı
diyarı Malatya ile başladı. Sul-
tangazi Belediyesi’nin Malatya
Dernekler Federasyonu işbirliği
ile düzenlediği 5. Geleneksel
Malatya Yöresel Ürün Günleri
Üzüm Festivali’nin açılış töreni
gerçekleştirildi. Açılışa AK Parti
İl Başkan Yardımcısı Erol Bulut,
MHP İl Başkan Yardımcısı Ceb-
rail Birsen, Sultangazi Kayma-
kamı Mahmut Kaşıkçı, Sultan-
gazi Belediye Başkanı Abdur-
rahman Dursun, siyasi parti
temsilcileri ile çok sayıda va-
tandaş katıldı.  Program Kur-
an tilavetiyle başladı. Açılış ko-
nuşmasını gerçekleştiren Sul-
tangazi Belediye Başkanı Ab-
durrahman Dursun, “İlçemizde
artık geleneksel hale gelen Ana-
dolu Kültür Festivalimiz ile hem-
şehrilerimizle bağlarımızı pe-
kiştirirken bir ve beraber olma-
nın mutluluğunu yaşıyoruz. Her
yörenin adeti, kültürü farklı…
Anadolu’nun çeşitli yörelerinden
renkleri, kokuları, düşünceleri

ve elbette tatları buraya getir-
mek için gayret ediyoruz. Ana-
dolu Kültür festivalimize Ma-
latya ile başladık. Programda
emeği geçen MADEF’in kıymetli
üyelerine canı gönülden teşek-
kür ediyoruz” dedi.
2 ay boyunca farklı
memleketlerden
lezzetler

Farklı şehirlerin kültürlerini
buluşturan Anadolu Kültür Fes-
tivali’nin 2 ay boyunca devam
edeceğini belirten Başkan Dur-
sun; “Sultangazi’de iki ay bo-
yunca, farklı memleketlerin öz-
lemini çekenleri, tatlarını özle-
yenleri Sultangazi’ye davet edi-
yoruz. Yaklaşık iki ay boyunca
Yöresel Günler’in ve Anadolu
Kültür Festivali’nin yansımalarını

Sultangazi’de görmüş olacağız.
Kültürümüzü seviyoruz, örf ve
adetlerimize bağlıyız ama birlik
ve beraberliğin bizler için çok
daha önemli olduğunu biliyoruz.
Komşularımızı etkinlik alanına
bekliyoruz” diye konuştu. AK
Parti İl Başkan Yardımcısı Erol
Bulut; “Farklı şehirlerimizin kül-
türlerini buraya taşımak, buraya
yansıtmak çok kolay iş değildir.
Değerlerimizi nesillere aktar-
manın bizler için önemli bir gö-
rev olduğu bilinciyle hareket
eden Sivil Toplum Kuruluşları-
mıza teşekkür ediyoruz.” dedi.
Sultangazi Kaymakamı Mahmut
Kaşıkçı; Malatya bu topraklara
değerli insanlar yetiştiren önemli
bir şehrimiz. Belediye Başkanı-
mıza ve MADEF başkanımıza
birliğimizi pekiştiren böyle güzel

bir organizasyon düzenledikleri
için teşekkür ediyorum”dedi.
MADEF Başkanı Yılmaz Dur-
muş;” Malatyalı esnafımız bu-
rada. En güzel ürünlerini Sul-
tangazililerimiz için getirdiler.
Sayın Başkanımız Abdurrahman
Dursun ve ekibine bizleri ağır-
ladığı için teşekkür ediyorum”
diye konuştu. Festivale ilçe sa-
kinlerinin ilgisi yoğun oldu. Baş-
kan Dursun, protokolle birlikte
festivale gelen vatandaşlara
üzüm dağıttı. Festival alanına
gelen ziyaretçiler stantları da
gezerek yöresel ürünleri inceledi.
Arapgir Köhnü üzümü başta ol-
mak üzere, kayısı, elma, do-
mates, biber, kurabiye, peynir
ve tereyağı satışı gerçekleştiri-
liyor. Organik ürünler, vatan-
daşlardan yoğun talep görüyor.

UFUK AKYILDIZ
Fatih Belediyesi toplumun her kesi-
mine sanatı ulaştırma hedefiyle, özel-
likle çocukların sanatla tanışması için
önemli projelere imza atıyor. Bu pro-
jelerden biri olan tiyatro bileti dağıtımı
geleceğin sanatsever bireylerinin ye-
tişmesine katkıda bulunmayı amaçlı-
yor. Yetkililer çocukların sanatla erken
yaşta tanışmasının onların hayal gü-
cünü, estetik anlayışını ve sosyal be-
cerilerini geliştireceğine inanarak bu
projeleri sürdürüyor. Fatih Belediyesi
Halkla İlişkiler Ofisi tarafından ger-
çekleştirilen tiyatro bileti dağıtımı Ati-
kali ve Muallim Naci İlkokullarındaki
anasınıfı ve 1. sınıf öğrencilerini ti-
yatroyla buluşturdu. Ekipler Fatih Be-
lediye Başkanı M. Ergün Turan’ın se-
lamını ileterek öğrencilere tiyatro
bileti dağıttı ve onları kültürel bir et-
kinlikle tanıştırdı. Bu projeyle çocuk-
ların sanata ilgisinin artırılması ve
sosyal, kültürel gelişimlerine katkı
sağlanması hedefleniyor. Erken yaşta
sanat sevgisi kazandırmanın çocukların
gelecek yaşamlarında sanatla iç içe
olmalarını sağlayacağına inanan yet-
kililer bu tür projeleri yaygınlaştırmayı
planlıyor. Dağıtılan tiyatro biletleri
sadece öğrencilere değil, ailelerine
de yönelik bir teşvik niteliği taşıyor.
Ailelerin çocuklarıyla birlikte sanatsal
etkinliklere katılımını artırmayı amaç-
layan bu proje aile içi iletişimi güç-
lendirmeyi ve topluma sanatın değe-
rini kazandırmayı hedefliyor. Sanat
bireylerin hem düşünsel hem de
duygusal dünyalarını zenginleştirirken
topluma katkıda bulunan bilinçli bi-
reyler yetiştirilmesine de olanak sağ-
lıyor. Fatih Belediyesi kültür ve sanat
etkinliklerine olan ilgiyi artırmak için
çocuklardan toplumun tüm kesim-
lerine yönelik projeler geliştiriyor.
Halkla İlişkiler Ofisi tarafından yü-
rütülen bu projeyle öğrencilerin sa-
natla buluşmasının yanı sıra tiyatro
gibi sanatsal etkinliklere katılımın
teşvik edilmesi amaçlanıyor.   

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Bağcılar’da 7 çift Bakan Yumaklı’nın
şahitliğinde mutluluğa adım attı

Bağcılar Belediyesi'nin geleneksel hale getirdiği ve bu sene 29'ncu kez düzenlediği toplu düğün şöleni büyük bir coşku ve heyecanla gerçekleştirildi. Ta-
rım ve Orman Bakanı İbrahim Yumaklı ile Aile ve Sosyal Hizmetler Bakan Yardımcısı Sevim Sayım Madak'ın şahitliğinde 7 çift dünyaevine girerken nikah-
larını ise Bağcılar Belediye Başkanı Abdullah Özdemir kıydı. Son imzanın atılmasıyla birlikte bugüne kadar ilçede evlendirilenlerin sayısı 2 bin 274 oldu. 

Fatih Belediyesi'nden
ilkokul ve anasınıfı
öğrencilerine hediye
tiyatro bileti 

Sultangazi’de 2 ay sürecek Anadolu Kültür Festivali
5. Geleneksel Malatya Yöresel Ürün Günleri ile başladı

ağcılar Belediyesi
tarafından gele-
neksel hale geti-

rilen toplu düğün şöleninin
bu sene 29'uncusu yapıldı. Dr.
Kadir Topbaş Halk Sarayı'nda
gerçekleştirilen törene, Tarım
ve Orman Bakanı İbrahim Yu-
maklı, Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakan Yardımcısı Sevim Sayım
Madak, AK Partili milletvekilleri
ile Bağcılar Belediye Başkanı
Abdullah Özdemir katıldı.  Top-
lu düğün şöleninin yapıldığı
Halk Sarayı, çiftlerin mutlu-
luğuna ortak olmak isteyen
ilçe sakinleriyle doldu taştı.
Saat 19.00'u gösterdiğinde ge-
lin ve damatlar, müzik ve kon-
fetiler eşliğinde alana girdi.
Heyecanlı oldukları gözlenen
çiftler, yoğun bir sevgi göste-
risiyle karşılandı. Çiftlerin ye-
rini almasından sonra program
başladı. Açılış konuşmasında
aile kavramının önemine de-
ğinen Bakan Yumaklı, “Bu or-
ganizasyona kimler vesile ol-
duysa, kimler maddi ve manevi
katkıda bulunduysa hepsine
canı gönülden, yürekten te-
şekkür ediyorum. Bu saatten
sonra sizler bir elmanın yarısı
değilsiniz sizler artık bir el-
masınız. Yoldaş değil gönül-
daşsınız. En önemlisi bu saat-
ten sonra birbirinizden güç
alan değil birbirinize güç ve-

renlersiniz. Şimdi burada bir
Evet diyeceksiniz hayatınızın
en anlamlı ‘evet'i olacak. Şim-
diden evlenecek olan kardeş-
lerimize iki cihan saadeti dili-
yorum. Rabbim hem bu dün-
yada hem öbür dünyada mesut
bahtiyar eylesin. Sevdiklerinizle
ailelerinizle sağlıklı huzurlu
bir ömür diliyorum” dedi.
“Aileler geleceğimizin
teminatı”

Sosyal belediyecilik anlamın-
da anlamlı bir organizasyon
yaptığını söylediği Bağcılar Be-
lediyesi'ne teşekkür ederek söz-
lerine başlayan Bakan Yardım-
cısı Madak ise “Aileyi sadece

bireylerin bir arada yaşadığı
kurum olarak değil aynı za-
manda toplumu inşa eden ve
bir arada tutan değerleriyle ya-
şatarak gelecek nesillere aktaran
bir eğitim yuvası olarak görü-
yoruz. Sağlam temelleri üzerine
kurulan aileleri, geleceğimizin
teminatı olarak görüyoruz. Ai-
lelere istikbalimiz diyoruz. Sev-
gili çiftlerimiz attığınız bu önem-
li adım hem sizler hem toplum
için büyük bir değere sahip.
Birbirinize duyduğunuz sevgi,
saygı ve güvenle bu yolda iler-
lerken bakanlık olarak her za-
man yanınızda olacağız. Hepi-
nize ömür boyu mutluluklar
diliyoruz. Huzur ve bereket

dolu bir hayat temenni ediyo-
rum” diye konuştu.
“Hayırlı iş yapma
geleneğimiz sürüyor”

Belediyenin kuruluşundan
itibaren hayırlı işler yapma
geleneğini sürdürdüklerini dile
getiren Başkan Özdemir
ise,“Bugün 29'uncusunu ger-
çekleştirdiğimiz toplu düğün
törenimizde bugün itibariyle
2 bin 274'üncü kardeşlerimizin
nikahını kıyıyoruz. Evlilik ka-
rarını alan 7 çiftimizi, 14 genç
kardeşimizi tebrik ediyor ve
yürekten kutluyorum. Bugün
itibariyle sürecekleri hayatla-
rında mutluluklar diliyorum.

Belediye başkanı ola-
rak birçok görev ya-
pıyoruz ama en çok
mutlu olduğumuz
anlar nikah kıydığı-
mız anlardı. Bağcılar
Belediyesi olarak ha-
yatın her alanına ve

anına dokunma gayretiyle ge-
cemizle gündüzümüzle gele-
neksel hale gelmiş olan hayır
işlerimize devam ediyoruz.
İşte bizim büyük ailemiz olan
kıymetli fertlerimizin yanında
oluyoruz. İnşallah bundan son-
raki süreçte de her şekilde
yanlarında olmaya devam ede-
ceğiz” ifadelerini kullandı.
İş adamlarından
çiftlere jest

Protokol konuşmalarının ar-
dından Bağcılar Belediye Başkanı
Abdullah Özdemir'in nikahını
kıydığı çiftlerin şahitleri ise, Tarım
ve Orman Bakanı İbrahim Yu-
maklı, Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakan Yardımcısı Sevim Sayım
Madak, AK Partili milletvekilleri,
Bağcılar Kaymakamı Abdullah
Uçgun ile Bağcılar AK Parti
İlçe Başkanı Rüstem Tüysüz
oldu. Çiftlerin yakınlarının da
katıldığı programın sonunda
iş adamlarınca evlenen çiftlere,
oturma grubu, beyaz eşya ve
mutfak takımından oluşan çe-
yiz seti hediye edildi. 

B

342 Öğrenci ZEYGEM’in desteği
ile hayallerine kavuştu

MUSTAFA
ŞAHİN
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epsiburada Üst
Yöneticisi (CEO)
Nilhan Onal Gök-

çetekin, yapay zekanın Hepsi-
burada için çok önemli oldu-
ğunu dile getirdi. Gökçetekin,
Hepsiburada'da 265 milyon
ürün listelediklerini aktararak,
"Bunu normal zekayla yönetme
şansımız yok. Çözümlerimiz
binlerce mühendisimizin geliş-
tirdiği yapay zeka odaklı ve bir-
çok yeni çözümümüz var. 'Ürünü
üstümde gör' örneği, istediğiniz
kıyafeti deneyip görebileceğiniz
çözüm olarak öne çıkıyor. Akıllı
Şef'e tarif girip bütün ilgili ürün-
leri Hepsiburada'da oluşturabi-
liyorsunuz. HepsiPay ile ihtiya-
cınız olan vadelendirme çözüm-
lerini sunuyoruz. Bütün bunları
Hepsiburada müşterileri için
düşünmeye çalışıyoruz." diye
konuştu. HepsiJet'in yapay ze-
kayı çok fazla kullandığını ifade
eden Gökçetekin, HepsiJet'in
Türkiye'de lojistikte deneyim li-
deri olduğunun altını çizdi. Gök-
çetekin, yapay zeka alanında
yaptıkları çalışmalara ilişkin
şunları kaydetti: "Tamamen yeşil
dönüşümü gerçekleştirdik, araç-

larımız elektrikli, rota optimi-
zasyonu yapıyoruz. HepsiJet
olarak bizi ne zaman kapıda
görmek istediğini düşünüyoruz.
İş yerine teslimatlarını alıyorsan,
hafta sonu getirmiyoruz. Çünkü
hafta sonu çoğu iş yeri kapalı
oluyor, ancak 7 gün, pazar günü
dahil teslimat yapıyoruz. Yapay
zeka, Hepsiburada'nın ve TEK-
NOFEST'in vazgeçilmez bir par-
çası. Biz yapay zekayı Türklerin
duygusal zekasıyla birleştirdi-
ğimiz için büyük bir fark yarat-
tığımıza inanıyoruz."

Hepsiburada Premium'un "Ef-
sane Gençlik" adında bir prog-
ramının olduğunu belirten Gök-
çetekin, "Gençlerin artık hiçbir

şeyle ilgili düşünmesine gerek
yok. Ücretsiz kargo, onların sev-
diği BluTV'nin içerisinde olduğu
çözümlerimiz var. HepsiPay
gençlere kredi veren, nadir plat-
formlardan biri." şeklinde ko-
nuştu. Gökçetekin, teknolojik
çözümlerine de değinerek, "AI
tabanlı Intel ile çalışıyoruz. İş
yerindeki verimi artırıyor. Top-
lantı notlarını alıyor. Toplantıyla
ilgili geri bildirimlerde bulunu-
yor. Kendi mühendis liderleri-
mizle gurur duyuyorum. Tür-
kiye'nin en iyi teknoloji takımına
sahip olduğumuza inanıyorum."
dedi. Hepsiburada'nın bir kadın
tarafından kurulmuş olduğunu
ve bir kadın tarafından yönetil-

diğini bildiren Gökçetekin, iki
ay önce New York Times mey-
danında Hepsiburada'nın ve
Türkiye'nin bayrağını iki gün
dalgalandırdıklarını söyledi.
Gökçetekin, rakamlarının ve
önemli hedeflerinin olduğunu
vurgulayarak, sözlerini şu şe-
kilde tamamladı: "56 bin kadın
girişimci yetiştirdik. 280 kadın
kooperatifiyle çalışıyoruz. Do-
layısıyla kadın girişimcilerimiz
kıymetli. 2030'da 120 bin kadın
girişimciye çıkacağız. Bu böl-
geden 10 bin girişimci yetişti-
receğiz ve 5 bini kadın olacak.
Şu anda 3 bin 600'ünü bulduk.
Adana'da kadınlara, ihtisas mer-
kezi kurduk, e-ticaret için Ha-
tay'da kurduk. Bütün Türki-
ye'deyiz."

Kadın girişimci markası TET-
FİT'in sahibi ve İstanbul Üni-
versitesi İstanbul Tıp Fakültesi
Biyofizik Anabilim Dalı Öğretim
Üyesi Doç. Dr. Leyla Türker Şe-
ner de TETFİT olarak 2015 ku-
ruluşlu giyilebilir teknoloji mar-
kası olduklarını belirterek,
"2015'ten beri 3 boyutlu mo-
delleme, tasarım üzerine çalı-
şıyoruz. 2019'da ilk kez kemik

iletimli kulaklıklarımızı pazara
sunduk. 2024'te de artık akıllı
gözlüklerimizle pazardayız." ifa-
delerini kullandı. Şener, Hepsi-
burada'nın girişimlerinde en ba-
şından beri kendilerine destek
olduğunu dile getirdi. TEKNO-
FEST Adana'da Hepsiburada'nın
kadın girişimcisi olarak, TET-
FİT'le yer aldıklarını söyleyen
Şener, "TETFİT, akıllı gözlükler,
kemik iletimli kulaklıklar, kulak
içi olmayan kulaklıklar tasarlar,
patentler ve üretimini gerçek-
leştirip önce Türkiye'de sonra
da tüm dünyaya satışını ger-
çekleştirir. Kendi internet site-
miz var, diğer platformlarda
da varız.Hepsiburada'nın des-
teği bizim için çok kıymetli."diye
konuştu. Şener, Hepsibura-
da'nın 2019'dan beri kendile-
riyle beraber olduklarının altını
çizerek, "Hem satış ve pazar-
lamada, markalaşmamızda
hem de ürünlerimizin görsel-
lerinin elde edilmesinde, fo-
toğraflarının çekilmesinde ve
videolarının paylaşılmasında
sonuna kadar destek olmuştur.
Kendilerine çok teşekkür edi-
yoruz." dedi. lADANA-AA

Küresel ısınma hurma ağacının
meyve vermesine neden oldu

H
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Misyon Bank, Türkiye’yi bölgesel
saklama merkezi yapmayı hedefliyor
Misyon Bank Genel Müdürü Önder
Halisdemir, Türkiye’yi dijital var-
lıkların saklanması konusunda böl-
gesel merkez haline getirmek iste-
diklerini belirterek, “Türk varlıklarını
dünya tokenizasyon pazarına hızlıca
entegre ederek bu yarışta daha
güçlü bir yer almalıyız." dedi. "Yeni
Enstrümanlar, Yeni Hizmetler" otu-
rumuna panelist olarak katılan Mis-
yon Bank Genel Müdürü Önder
Halisdemir, tokenizasyon teknolo-
jisinin detaylarını AA muhabirine
değerlendirdi. Tokenizasyonu bir
varlığı parçalara ayırma aracı ve
7/24 alım satım olanağı olarak ta-
nımlayan Halisdemir, “Bu sayede
bireyler, yüksek giriş bariyerli var-
lıklara yatırım yapabiliyor. Örneğin,
bireyler tek başına bir ev alama-
dıklarında bir evin bir parçasını
satın alabiliyor ya da çok büyük
yol projesinin gelirine ortak olabi-
liyor.” diye konuştu. Halisdemir, to-
kenizasyonun dünyadaki varlıkları
bireylere ulaştıran önemli bir araç
haline geldiğini vurguladı. Tokeni-
zasyon pazarıyla ilgili bilgi veren
Halisdemir, şunları kaydetti: "Bugün
dünya genelinde yaklaşık 400 milyar
dolarlık varlık tokenize edilmiş du-
rumda. Geleneksel yöntemlerle var-
lıklarını oluşturan büyük kurumlar

bile 2030 yılında tokenizasyon pa-
zarının 16 trilyon dolara ulaşacağını
tahmin ediyor. Gelişmiş ülkeler de
tokenizasyon dostu düzenlemeler
yapma konusunda rekabet halinde.
Örneğin, İsviçre geleneksel paraya
ev sahipliği yapan bir ülke olmasına
rağmen, bu yeni dönüşümü kaçır-
mamak için kripto dostu politikalar
geliştiriyor. İsviçre'de ev vergileri
dahi bitcoin ile ödenebiliyor."

Saklama teknolojisini yerelleş-
tirmek için İstanbul Teknik Üniver-
sitesi ile işbirliği içinde süreci yü-
rüttüklerini aktaran Halisdemir, şu
bilgileri paylaştı: "Geliştirdiğimiz
teknoloji, bölge için benzersiz ve
tek olma özelliğine sahip. Saklama
ve tokenizasyon alanında İsviçreli
Taurus’un teknolojisini temel aldık
ve çevre birimlerini geliştirdik. Bugün
Taurus’un teknolojisi, 40 trilyon
dolar varlık yöneten dünyanın en
büyük saklama bankalarından biri
olan State Street tarafından da
tercih ediliyor. Biz, Taurus’un sak-
lama ve tokenizasyon teknolojilerini
alan, yerelleştiren ve bölgeye suna-
bilen tek kurumuz. Bunu sadece
kendi kurumumuz için değil, bölgeye
bir kapasite kazandırmak ve Türki-
ye’yi bu alanda merkez haline ge-
tirmek için yaptık." lANKARA-AA

Avustralyalı milyarder Forrest’tan
Gazze’ye 10 milyon dolar yardım
Avustralyalı maden işletmecisi
milyarder Andrew Forrest, si-
vil toplum kuruluşu Minderoo
Vakfı aracılığıyla İsrail'in sal-
dırıları altındaki Gazze'ye 10
milyon dolar yardımda bu-
lunacağını açıkladı. Minderoo
Vakfı'nın internet sitesinde,
Gazze'ye bulunulacak yardı-
ma ilişkin açıklama yapıldı.
Açıklamada, Forrest'ın, Dünya
Merkez Mutfağı (WCK) ve
Birleşmiş Milletler (BM) Dün-
ya Gıda Programı'na (WFP)
10 milyon dolar yardım ya-
pacağı belirtildi. Diğer hayır-
severlere de yardım çağrısın-
da bulunulan açıklamada,
"Çocuklar açlıktan ölürken
Minderoo Vakfı eli kolu bağlı
oturmayacak." ifadesi kulla-
nıldı. Avustralya medyasında
yer alan haberlerde ise, bu
yardımlara ek olarak Filistin
Sular İdaresi ve BM Çocuklara
Yardım Fonu'na (UNICEF) da
yaklaşık 2,5 milyon dolar yar-
dım yapılacağı belirtildi. Ha-
mas'ın silahlı kanadı İzzeddin

el-Kassam Tugayları, "Filis-
tinlilere ve başta Mescid-i
Aksa olmak üzere kutsal de-
ğerlere yönelik sürekli ihlal-
lere karşılık verme" gerekçe-
siyle İsrail'e 7 Ekim 2023'te
kapsamlı saldırı düzenledi.
İsrail, 7 Ekim'deki saldırılarda
1200 İsraillinin öldüğünü, 5
bin 132 kişinin de yaralandı-
ğını açıkladı. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gazze Şe-
ridi'ne düzenlediği saldırılarda
yaklaşık 17 bini çocuk, 11
bin 378'i kadın olmak üzere
41 bin 802 Filistinli öldü, 96
bin 844 kişi yaralandı. Enkaz
altında halen binlerce ölü ol-
duğu bildirilirken, halkın sı-
ğındığı hastane ve eğitim ku-
rumları hedef alınarak sivil
altyapı da tahrip ediliyor.  İş-
gal altındaki Batı Şeria ve
Doğu Kudüs'te de 7 Ekim
2023'ten bu yana İsrail as-
kerleri ile Filistin topraklarını
gasbeden İsraillilerin saldırı-
larında 740 Filistinli hayatını
kaybetti. lGAZZE-AA

Türk güneş panelleri
afetlere meydan okuyor
ABD'nin Teksas eyaletinde do-
lunun güneş enerjisi panellerine
verdiği hasarı ve dünyanın bazı
yerlerinde yaşanan doğal afetleri
dikkate alan Türk güneş paneli
üreticileri, her türlü afet riskini
düşünerek panelleri test ediyor.
Şiddetli hava olaylarının muh-
temel etkilerinden korunmak
isteyen güneş paneli sanayicileri,
çalışmalarında pek çok dengeyi
gözeterek yatırımlar gerçekleş-
tiriyor. Kalyon PV Kalite Müdürü
Salih Kaya, konuya ilişkin yaptığı
değerlendirmede, sertifikalan-
dırma süreçlerini takip etmiş,
doğru montajlanmış güneş pa-
nellerinin herhangi bir şekilde
afetlerden etkilenmeyeceğini
söyledi. Kaya, standartlara uy-
gun olarak üretilip, monte edilen
güneş panellerinin su geçirmez
olarak tasarlandığını belirterek,
yağmurların panelin temizlen-
mesi noktasında yardımcı bile
olduğunu ifade etti. Kar yağışına
karşı da güneş panellerinin da-
yanıklı olduğunu bildiren Kaya,
" Karın da aşırı şiddetli cinsleri
olabiliyor. Burada temel risk
karın panel üzerine birikmesi
ve yığılması. Kar yağışları sıra-
sında, çeşitli çökmeler oluşabi-
liyor. Burada da paneller için
çeşitli testler mevcuttur. Bizim

ürettiğimiz paneller mekanik
testlerden başarılı bir şekilde
geçebilmektedirler. Paneller or-
talama bir binek araç yükü ka-
dar kar yığınını kaldırabilmek-
tedir." dedi. Kaya, şiddetli dolu
yağışı gibi afetlere Türkiye'de
pek fazla rastlanmadığını akta-
rarak, buna rağmen her türlü
aşırı hava olayına karşı panellere
gerekli testleri uyguladıklarını
söyledi. Dolunun güneş panelleri
için daha riskli olabileceğine
dikkati çeken Kaya, şu ifadeleri
kullandı: "Kaliteli paneller, ge-
nellikle sert temperli cam ile
korunduklarından, dolu tane-
lerine dayanabilirler. Panellerin
dolu dayanımı için testler ve
sertifikalar mevcuttur. Özellikle
panelin kurulacağı bölgesindeki
dolu yağışına göre istenilen da-
yanımı sağlayan panelleri seç-
mek gerekmektedir. Doluya karşı
dayanım sertifikaları minimum
12.5 milimetre çapında, 57,6
kilometre/ saat hızındaki dolu-
lara karşı dayanımı test eder.
Bizim ürettiğimiz bir panel 45
milimetre çapında yani yaklaşık
bir golf topu büyüklüğündeki,
108 kilometre/saat hızındaki
dolu yağışlarına karşı dayanıklıdır.
Bunu testlerle de tespit etmiş
bulunuyoruz." lANKARA-AA

Manisa’nın Alaşehir ilçesindeki
Halk Eğitim Merkezi Müdürlüğü
bahçesinde yetişen hurma ağacının
meyve vermesi görenleri hayrete
çevirdi. Küresel ısınma nedeniyle
hurma ağacının meyve verdiğini
düşündüklerini söyleyen Alaşehir
Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı
Ziraat Mühendisi Mustafa Seyhan,
ağacın inceleneceğini söyledi. Ma-
nisa’nın Alaşehir ilçesindeki Halk
Eğitimi Merkezi Müdürlüğü bah-
çesinde yıllar önce dikilen hurma
ağacı küresel iklim değişikliğinden
etkilenerek meyve vermeye başladı.
Türkiye şartlarında meyve verme-
yen ağacın bu yıl ilk meyvesini çı-
karması hem vatandaşları hem de
merkezde eğitim gören kursiyerleri
hayrete çevirdi. Haber verilmesi
üzerine ağaçta inceleme yapan
Alaşehir Ticaret ve Sanayi Odası
Başkanı Ziraat Mühendisi Mustafa
Seyhan, hurmanın tadına da ba-
karak şartların uygun olup olma-
dığını değerlendirdi. Sıcak iklim-
lerde yetişen hurma ağacının Ma-
nisa’nın Alaşehir ilçesinde meyve
vermesi kendilerinde şaşkınlık oluş-
turduğunu söyleyen Alaşehir Halk
Eğitim Merkezi kurisyerlerinden
Hatice Değirmenci, "Sıcak iklim-
lerde yetişen hurmanın ülkemizde,
Alaşehir’de yetişmesi çok güzel"
derken kurisyerlerden Gülseren Te-
kin, "Gerçekten çok güzel. Çok sev-
diğimiz bir meyve. Özellikle Ala-
şehir’de yetişmesi çok güzel" diye
konuştu. Alaşehirde ilk defa böyle
bir meyveyle karşılaştıklarını söy-
leyen kursiyerlerden Nefise Ortaç,
"Alaşehir’de ilk defa böyle bir meyve
ile karşılaştık. Normalde bu meyveler
bir dişi bir erkek olarak, eşleştiği
zaman meyve verirmiş. Karşı tarafta
bir hurma ağacı daha var. Büyük
bir ihtimalle o erkek. Bu güzel mey-
veyi görmek ve tanımak çok güzel.
Alaşehir’de bu meyve inşallah üzüm
gibi üretimi olur. İnşallah çoğalır"
dedi.  lMANİSA-İHA

Hepsiburada Üst Yöneticisi (CEO)
Nilhan Onal Gökçetekin, kadın giri-
şimcilerin kendileri için kıymetli ol-
duğunu ve 2030'da 120 bin kadın
girişimciye çıkacaklarını söyledi.

Hepsiburada, sağladığı desteklerle kadın
girişimci sayısını artırmayı hedefliyor
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Bakan Uraloğlu: Eylül ayı itibarıyla
9 ayda 32 bin 445 balon havalandı
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğlu, yaptığı yazılı
açıklamada, bu yılın ocak-eylül dö-
nemine ilişkin sıcak hava balon
yolcu ve uçuş istatistiklerini değer-
lendirdi. Türkiye'nin sıcak hava ba-
lon turizminde rekora koştuğuna
işaret eden Abdulkadir Uraloğlu,
"Eylül ayı itibarıyla 9 ayda 32 bin
445 balon havalandı, toplam 700
bin yerli-yabancı balon yolcusu uçu-
ruldu. Sıcak hava balonculuğunda
2022 yılında tüm zamanların en
yüksek sayısına ulaşılarak 750 bin
kişi uçurulmuştu. Bu yıl bu sayıyı
geçmeyi bekliyoruz." değerlendir-
mesinde bulundu. Uraloğlu, Tür-
kiye'nin gerek trafik hacmi gerekse
uçulan gün sayısı bakımından dün-
yanın en büyük ticari sıcak hava
balonu operasyonunu yürüten ülke
olduğunun altını çizerek ülkede ha-
lihazırda ruhsatlandırılmış 70 sıcak

hava balon işletmesi, 6 onaylı eğitim
organizasyonu ve bir üretim orga-
nizasyonunun bulunduğunu bildirdi.
Kapadokya, Pamukkale, Soğanlı,
Çat, Ihlara, Afyonkarahisar ve An-
talya olmak üzere 7 bölgede sıcak
hava balonu faaliyetlerinin yürü-
tüldüğüne dikkati çeken Bakan Ura-
loğlu, şunları kaydetti: "Söz konusu
işletmeler filolarında bulunan 439
sıcak hava balonu ve 712 balon pil-
otuyla hizmet veriyor. Gerçekleşti-
rilen balon uçuşlarının yüzde 80'in-
den fazlası Kapadokya bölgesinde
yapılıyor. Kapadokya, iklim ve rüzgar
yapısı, yılda ortalama 250 güne ka-
dar uçuş yapılmasına imkan tanıyan
coğrafyasıyla zirvedeki yerini koru-
yor. Kapadokya'da sadece bir günde
gerçekleştirilen uçuş sayısına dün-
yanın diğer uçuş yapılabilen bölge-
lerinde sadece festivallerde ulaşıla-
biliyor." lANKARA-AA
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Karabük Demir ve Çelik Fabri-
kaları (KARDEMİR) çelikhane
tesislerinde 120 tonluk konver-
terlerle günlük 72 döküm ger-
çekleştirilerek yeni bir rekora
imza atıldı. Fabrikadan yapılan
yazılı açıklamada, KARDEMİR
olarak bilgi, birikim ve çalışanların
özverisiyle Türkiye sanayisine
katkı sağlamaya devam edildiği
belirtildi. KARDEMİR'in vizyonu
ve misyonu doğrultusunda, ge-
lecekteki hedeflere ulaşma ko-
nusundaki kararlılığın bir kez
daha ortaya konduğu aktarılan

açıklamada, "Bu başarı, ek yatırım
yapmadan yıllık 3 milyon ton
sıvı çelik üretimine ilerlediğimizin
en somut göstergesidir." ifadesine
yer verildi. Günlük döküm sayısı
rekoru başarısının gerçekleşme-
sinde emeği geçen tüm yönetici-
lere, mühendislere ve çalışanlara
teşekkür edilen açıklamada, şun-
lar kaydedildi: "KARDEMİR olarak
Türkiye'nin çelik sektörüne olan
katkılarımızı artırarak sürdüre-
ceğimizi ve ülkemizi bu alanda
en ileri noktalara taşımak için
var gücümüzle çalışmaya de-

vam edeceğimizi vurgulamak
isteriz. Türkiye'nin ilk demir
çelik fabrikası, 1937 yılında
kurulan ve Türkiye'nin sana-
yileşme sürecinin en önemli
mihenk taşlarından biri olan
KARDEMİR hem yurt içi hem
de yurt dışı pazarlara yönelik
kaliteli çelik üretiminde sektö-
rün öncüsü olmaya devam et-
mektedir. Teknolojik yatırım-
larımız ve genişleyen üretim
kapasitemizle Türk çelik sek-
törünün gelişimine sağladığımız
katkılar, aynı ivmeyle artarak

sürecektir. KARDEMİR olarak
demir çelik sektörüne yerli ve
milli üretim stratejileriyle katma
değer sağlayan sektörel bağım-

sızlığı ve Türkiye Yüzyılı ilke-
lerini benimseyen küresel güç
olma yolunda emin adımlarla
ilerliyoruz." lKARABÜK-AA

Türkiye'nin çelik ihracatı eylül
ayında geçen yılın aynı ayına
göre yüzde 7,5 artarak, 1 milyar
474 milyon 316 bin dolara yük-
seldi. Ekonomi yönetiminin bü-
yümede ihracatı da odak nok-
tasına alması özellikle sanayi
grubunda faaliyet gösteren sek-
törleri olumlu etkilemeye baş-
ladı. Bazı sektörlerin dış satı-
mında düşüşler olsa da özellikle
çelik gibi önemli sektörlerin ih-
racatında yükselişlerin görülmesi
bu anlamda dikkati çekiyor. AA
muhabirinin Türkiye İhracatçılar
Meclisi (TİM) verilerinden der-
lediği bilgilere göre, Türkiye'nin
çelik ihracatı eylül ayında geçen
yılın aynı ayına göre yüzde 7,5
artarak, 1 milyar 474 milyon
316 bin dolara yükseldi. Çelik
sektörü eylül ayında en fazla
ihracatı 156 milyon 240 bin do-
lar tutarında dış satım ile Ro-
manya’ya gerçekleştirdi. Roman-
ya’yı 83 milyon 54 bin dolarla
İtalya, 73 milyon 870 bin dolarla
İspanya, 63 milyon 536 bin do-
larla Almanya, 62 milyon 596
bin dolarla Birleşik Krallık izledi.
Sektörde en fazla ihracat artışı
48 milyon 470 bin dolarla Fi-
listin'e gerçekleştirildi. İhracat
artışında, Filistin'i 44 milyon
983 bin dolarla İspanya, 39 mil-
yon 575 bin dolarla Romanya,
35 milyon 740 bin dolarla İtalya,
22 milyon 378 bin dolarla Por-
tekiz izledi. Sektör, bu dönemde,
Filistin'e 48 milyon 626 bin do-
larlık, Portekiz'e, 27 milyon 982
bin dolarlık ihracatta bulundu.
İl bazında bakıldığında, geçen
ay çelik sektöründe en fazla ih-
racatı 641 milyon 269 bin do-
larla İstanbul şirketleri yaptı.
İstanbul’u 196 milyon 87 bin
dolarla Hatay, 106 milyon 87
bin dolarla Kocaeli, 103 milyon
329 bin dolarla Ankara, 93 mil-
yon 504 bin dolarla Bursa takip
etti. lİSTANBUL-AA

Çelik sektörünün
ihracatı 1,5 milyar
dolara dayandı
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umhurbaşkanı
Yardımcısı Cevdet
Yılmaz, Ümraniye

Belediyesi Osmangazi Millet Bah-
çesi Adile Sultan Sosyal Tesisle-
ri'ndeki Ümraniye İş Dünyası
Buluşması'nda yaptığı konuşma-
da, ekonomik programın başa-
rısının siyasi ve toplumsal sa-
hiplenmeye bağlı olduğunu, bun-
lar varsa programların başarılı
olduğunu söyledi. Ekonomide
en olumsuz durumun belirsizlik
olduğunu vurgulayan Yılmaz,
"Ne kadar yükselirse belirsizlik,
ekonomiyi o kadar olumsuz et-
kiler. Türkiye şu anda bu belir-
sizlikleri en aza indirdiği bir dö-
nemden geçiyor. Genel ve yerel
seçimlerle siyasi belirsizlikler or-
tadan kalktı, uygulamakta ol-
duğumuz Orta Vadeli Program
ile de politika belirsizliklerini
ortadan kaldırdık. Dolayısıyla
öngörülebilirliği sağladığımız,
istikrarı, güveni pekiştirdiğimiz
bir anlayışla yolumuza devam
ediyoruz." diye konuştu. Yılmaz,
geçen yıl Orta Vadeli Programı
ilan ettiklerini hatırlatarak, "Bü-
yüme önemli, kalkınmakta olan
bir ülkeyiz. Büyümemizi belli
bir seviyede mutlaka sürdürme-
miz gerekiyor. Cumhurbaşkanı-
mız da hep altını çiziyor, 'Yatırım,
istihdam, üretim ve ihracat.' di-
yor, sürdürülebilir, istikrarlı bir
büyümeyi hep ön planda tutuyor.
Nitekim son 20 yılda ortalama

büyümemiz yüzde 5,4 olmuş.
Aynı dönemde dünya yüzde 3,6
büyürken, ortalamasını söylü-
yorum, biz 5,4 büyümüşüz. Dün-
yadan oldukça iyi bir performans
göstermişiz." ifadesini kullandı.
Geçen yıl Türkiye'nin yüzde 5,1
büyüme kaydettiğinin altını çizen
Yılmaz, şöyle devam etti: "14
yıl aralıksız büyüyen bir ekonomi
olduğumuzu ortaya koyduk. Bü-
tün bu ortalama büyümemizle
birlikte ekonomimiz farklı bir
yere geldi. Geçen yıl milli geliri-
miz ilk defa 1 trilyon dolar sevi-
yesini geçti, 1 trilyon 130 milyar
oldu dolar bazında. Kişi başına
gelirimiz 13 bin 243 dolara yük-
seldi. Bu önemli bir performans.
Bu yılın ilk 6 ayında yüzde 3,8
büyüdük. Bir istikrar programını

hayata geçirirken, enflasyonla
mücadele ederken bu büyümeyi
yakalamamız da önemli. Burada
dengeli bir büyüme politikamız
var. Enflasyonla mücadele etti-
ğimiz bir ortamda daha fazla
dış talebin destek verdiği bir bü-
yümeyle belli bir büyüme düze-
yini de sürdürüyoruz. Enflasyonu
düşürdüğünüz zaman istikrar
ortamını güçlendiriyorsunuz, ön-
görülebilirliği arttırıyorsunuz,
yatırım ortamını iyileştirmiş olu-
yorsunuz. Nitekim tarihimizden
de bunu görüyoruz. Türkiye'nin
yüksek enflasyon ortalamalarına
sahip olduğu dönemlerde, 10
yıllık dönemler itibarıyla bakar-
sanız yüksek enflasyon düşük
büyümeyi getirmiş. Enflasyonun
tek haneli rakamlara düşürül-

düğü AK Parti döneminde ise
az önce arz ettiğim gibi 5,4 or-
talama büyümeyi yakalamışız.
Demek ki enflasyonu düşürmek,
istikrarlı ve yüksek büyümenin
de temelini oluşturuyor."
Yılmaz, Türkiye'nin büyümesinin
devam ettiğini, yıl sonunda bek-
lenilen milli gelir düzeyinin no-
minal dolar bazında 1,3 trilyon
doların üzerinde, kişi başına
gelir seviyesinin ise ilk defa 15
bin dolar civarında görüleceğini
kaydetti. Enflasyonu tek haneli
rakamlara düşürmek istediklerini
anlatan Yılmaz, "Bu konuda da
başından itibaren 'üç dönem'
olacak dedik. Bir geçiş dönemi,
dezenflasyon dönemi, bir de ka-
lıcı fiyat istikrarı dönemi. Geçiş
dönemini bu yılın haziran ayı
itibarıyla tamamlamış olduk.
Son 1 yıllık dönemde depreme
rağmen geçen yıl bütçe açığının
milli gelire oranı 5,2 oldu, bu
sene beklentimiz 4,9. Geçen yıl
depremin etkisiyle bazı ekono-
mistler 'Yüzde 10'a gidecek.' di-
yorlardı bütçe açığı, öyle olmadı.
Geçen yılın bu 5,2'sinden deprem
harcamalarını düşerseniz, yüzde
1,6 aslında bizim gerçek bütçe
açığı, deprem hariç bütçe açığı."
ifadesini kullandı. Yılmaz, gele-
cek yıldan itibaren depremin et-
kisinin azalmaya başlayacağını,
gelecek yıl için bütçe açığı bek-
lentilerinin yüzde 3'ler civarında
olduğunu ifade etti. Cari açığın

geçen yılın ortalarında 60 milyar
dolara yaklaştığını vurgulayan
Yılmaz, bugün gelinen noktada
20 milyar doların altında bir ra-
kamla karşı karşıya kaldıklarını
ve yıl sonu itibarıyla cari açığın
milli gelire oranının yüzde 1,7
olacağını dile getirdi. Yılmaz,
"CDS" denilen ülke risk priminde
de ciddi bir gerileme olduğunu,
Merkez Bankasındaki rezervlerin
27 Eylül itibarıyla tarihi rekor
seviyeye ulaştığını, brüt rezerv-
lerin 157,4 milyar dolar oldu-
ğunu vurguladı. Haziranla bir-
likte dezenflasyon dönemine gi-
rildiğinin altını çizen Yılmaz,
"Başından beri hep söyledik, 'Ba-
kın yılın ikinci yarısında belirgin
bir düşüş olacak.' dedik. Nitekim
mayıs ayına kadar enflasyonunuz
arttı, mayısta tepeyi buldu. Mayıs
ayından bugüne 26 puanın üze-
rinde bir düşüş oldu enflasyon
oranında. Fiyat düşüşünden bah-
setmiyoruz, enflasyon oranının
düşüşünden bahsediyoruz. Tabii
bu ayrımı yapmak gerekiyor.
Son açıklanan rakamımız 49,4.
Uzun bir aradan sonra yüzde
50'nin altını görmüş olduk. Yıl
sonunda 41,5 gibi Orta Vadeli
Programımızda tahminimiz söz
konusu. Gelecek yıl enflasyonu
20'nin altına düşürmeyi hedef-
liyoruz. 2026'da ise yeniden ül-
kemizi tek haneli rakamlarla bu-
luşturmak istiyoruz." diye ko-
nuştu. lİSTANBUL-AA

C Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz,

"Gelecek yıl enflasyo-
nu 20'nin altına düşür-

meyi hedefliyoruz.
2026'da ise yeniden ül-

kemizi tek haneli ra-
kamlarla buluşturmak

istiyoruz." dedi.

Cevdet Yılmaz: Gelecek yıl enflasyonu
20’nin altına düşürmeyi hedefliyoruz
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KARDEMİR günlük 72 döküm üretimiyle rekor kırdı

Bakan Bayraktar, kıtalar arası enerji
çalışmalarına ilişkin paylaşım yaptı
Enerji ve Tabii Kaynaklar Ba-
kanı Alparslan Bayraktar, Sao
Tome ve Prinsipe Altyapı ve
Doğal Kaynaklar Bakanı Jose
do Nascimento Carvalho de
Rio ile ülkenin offshore saha-
larında hidrokarbon alanında
işbirliklerinin değerlendirildi-
ğini bildirdi. Enerji ve Tabii
Kaynaklar Bakanı Alparslan
Bayraktar, sosyal medya plat-
formu X'te görüşmeye ilişkin
paylaşım yaptı. Bakan Bay-
raktar paylaşımda şu ifadeleri
kullandı: "İstanbul'da Sao
Tome ve Prinsipe Altyapı ve
Doğal Kaynaklar Bakanı Jose
do Nascimento Carvalho de
Rio ile bir görüşme gerçekleş-
tirdik. Görüşmede Sao Tome
ve Prinsipe'nin offshore saha-
larında hidrokarbon alanında
geliştirebileceğimiz işbirliklerini
değerlendirdik. Somali’yle yap-
tığımız anlaşmayla başlattığı-
mız kıtalar arası çalışmaları-
mızı genişletmek için uluslar-

arası enerji diplomasimizi sür-
dürüyoruz."
Somali sularında
işbirliği ve keşif
çalışmaları

Öte yandan, bugün, Tür-
kiye-Somali ilişkileri için kritik
bir anı işaret ediyor. Türki-
ye'nin denizcilik alanındaki
gururu olan Oruç Reis Sismik
Araştırma Gemisi, İstanbul
Boğazı'nda düzenlenen bir
veda töreninin ardından So-
mali'ye doğru yola çıkmaya
hazırlanıyor. Bu misyon, Tür-
kiye ile Somali arasında im-
zalanan Savunma ve Ekono-
mik İşbirliği Çerçeve Anlaş-
ması sayesinde mümkün hale
geldi ve Somali sularında iş-
birliği ve keşif çalışmalarının
artması için zemin hazırlıyor.
Bu anlaşma Savunma ve Eko-
nomi İşbirliği Çerçeve anlaş-
masının bir parçası olarak de-
ğerlendiriliyor. lANKARA-AA

Ticaret Bakanı Bolat, “MESİAD
30. Yıl Merter’e Değer Katanlar
Ödül Töreni”nde konuştu
Ticaret Bakanı Ömer Bolat,
"Türkiye Yüzyılını Ticaretin Yüz-
yılı yapacağız ve küresel tica-
retteki payımızı hem mal hem
hizmetler ihracatında artırmaya
devam edeceğiz." dedi. Merter
Sanayici ve İş İnsanları Derne-
ğinin (MESİAD) 30. yılına özel
bu yıl ilk kez düzenlediği "ME-
SİAD 30. Yıl Merter'e Değer
Katanlar Ödül Töreni", Ticaret
Bakanı Ömer Bolat'ın katılımıyla
gerçekleştirildi. LASİAD, OTİAD'ı
ziyaret ettiğini ve görüşmeler
gerçekleştirdiğini anlatan Bolat,
Merter, Güngören, Osmanbey,
Laleli'deki tekstil piyasasının ge-
lişimine ettiği şahitlikten bah-
setti.  İstanbul piyasasının mo-
danın, tüketimin merkezi ol-
duğunu aktaran Bolat, Ana-
dolu'da üretilen ürünlerin
Sultanhamam'da satışa
sunulduğunu hatırlat-
tı. İstanbul'un kon-
feksiyonun merkezi
haline geldiğini söy-
leyen Bolat, şunları
kaydetti: "Ve bu sü-
reçte de gerçekten
bahsettiğimiz Laleli,
Osmanbey, Merter büyük
moda merkezleri, tekstil
merkezleri oluştu. Sultangazi,
İkitelli gibi üretim merkezleri,
daha önce de Osmaniye Veli

Efendi'nin orada da entegre,
iplik kumaş fabrikaları vardı.
Onların çoğu Çerkezköy hav-
zasına gittiler. 1 milyon 75 bin
kişinin istihdam edildiği bu sek-
törde 80 milyar dolarlık bir üre-
tim, katma değer söz konusu.
Bunun 50 milyar doları tekstilde,
30 milyar doları konfeksiyonda.
Tabii deri, ayakkabı, ev tekstili,
aksesuar gibi alt sektörler de
aslında tekstil giyim sanayinin
bir parçası. Ayrılmaz bir bütün.
Hepsi birlikte aşağı yukarı 37-
38 milyar dolarlık bir ihracatı
birlikte gerçekleştiriyorlar." Ge-
çen gün ihracat verilerini açık-
ladıklarını hatırlatan Bolat,
"2024, zor bir yıl. Küresel talep
çok durgun, savaş var kuzeyi-
mizde, İsrail soykırımı var, ti-

caret kanallarında gerilim
var. Süveyş zaman za-
man tıkanıyor. Şimdi
de Amerika'nın doğu
limanları greve girmiş.
Bütün bunlara rağ-
men bizim ihracatçı-
larımız kahramanca,
cansiparane uğraşıyor-

lar. Biz de onlara bu
desteği veriyoruz. Biz

2024 ilk 9 ayda yüzde 3,2
mal ihracatımızı artırarak 193
milyar dolara ulaştık." diye ko-
nuştu. lİSTANBUL-AA
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MHP Genel Başkanı Devlet Bah-
çeli, TBMM'de 8 Ekim'de yapıla-
cak kapalı oturuma ilişkin, "Tür-
kiye Büyük Millet Meclisi'nin
almış olduğu bu karar, çok ye-
rindedir." değerlendirmesinde bu-
lundu. MHP Genel Başkanı Devlet
Bahçeli, TBMM'de 8 Ekim'de ya-
pılacak kapalı oturuma ilişkin,
"Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin
almış olduğu bu karar, çok ye-
rindedir. TBMM'de, Türkiye'nin
değerli milletvekillerine, ilgili, so-
rumlu bakanlıkların vereceği bil-
giler ışığında bir değerlendirmede
bulunmak ve geleceği de ona
göre yorumlayacak bir fırsatı bu
millete sunmak kanaatimce hayırlı
olacaktır." değerlendirmesinde
bulundu. Bahçeli, partisinin Si-
yaset ve Liderlik Okulu'nun 20.
dönem eğitim ve öğretim yılının

açılışı dolayısıyla düzenlenen tö-
rendeki konuşmasına, etkinlikte
emeği bulunanlara teşekkür ede-
rek başladı. Partisindeki eğitim
çalışmalarının kurumsal olarak
sürdürüldüğünü belirten Bahçeli,
buradan mezun olanların hem
siyasette hem de diğer alanlarda
başarıyla hizmet sunacaklarını
söyledi. Okulda değerli bilim in-

sanlarının katkılarıyla dersler ve-
rildiğini ve her konunun tartışıl-
dığını dile getiren Bahçeli, Siyaset
ve Liderlik Okulu'nun yeni eğitim
döneminin hayırlı olmasını diledi.
MHP Genel Başkanı Bahçeli, ko-
nuşmasının ardından soruları ya-
nıtladı. TBMM'de 8 Ekim'de kapalı
oturum yapılacağı, bu tarihin
aynı zamanda İsrail'in Gazze'ye

yönelik saldırılarının başlamasının
da yıl dönümü olduğu hatırlatı-
larak değerlendirmesinin sorul-
ması üzerine Bahçeli, "Türkiye
Büyük Millet Meclisi'nin almış
olduğu bu karar, çok yerindedir."
dedi. Gazze'deki vahşice saldırı
ve soykırımın 1 yıldır sürdüğünü
belirten Bahçeli, "TBMM'de, Tür-
kiye'nin değerli milletvekillerine,
ilgili, sorumlu bakanlıkların ve-
receği bilgiler ışığında bir değer-
lendirmede bulunmak ve geleceği
de ona göre yorumlayacak bir
fırsatı bu millete sunmak kanaa-
timce hayırlı olacaktır." diye ko-
nuştu. Adana'nın Seyhan ilçesinde
bir grubun terör örgütü elebaşının
fotoğraflarını elektrik direklerine
asmasıyla ilgili soruya Bahçeli,
"Onlar alışkanlık haline gelmiş
davranışlardır. Yine aynı yolda

devam ediyorlar. Onların bu iş-
lerden vazgeçmeleri, Türkiye'yle
herhangi bir sonuç alamayacak-
larını artık kabullenmeleri gerekir."
karşılığını verdi. Sinan Ateş ci-
nayeti davasının sonuçlandığı ha-
tırlatılıp karara ilişkin değerlen-
dirmesi sorulan Bahçeli, "Dava
Türk yargı unsurlarıyla devam
etmiştir. Birinci aşaması sonuç-
lanmıştır. Yargının kararına saygı
duyarız." dedi. Bu dava üze-
rinden partisinin ve Ülkü Ocak-
larının sorgulanması, kötülen-
mesi ve kamuoyu nezdinde iti-
barsızlaştırılması için gayret
gösteren bakış açılarını da kı-
nadığını belirten Bahçeli, davayı
takip edenlerin MHP'nin sorgu-
lanmasına katkı sağlayacak dav-
ranış ve telkinlerde bulunduk-
larını söyledi. lANKARA-AA

Bahçeli: TBMM’de 8 Ekim’de yapılacak kapalı oturum çok yerindedir

Bakan Işıkhan: Yatırım, istihdam
ve üretim ile enflasyonu tek
haneli rakamlara çekene kadar
çalışmaya devam edeceğiz

Türkiye Büyük Millet Meclisi
(TBMM) Başkanı Numan Kur-
tulmuş, "Türkiye hepimizin ortak
vatanıdır ve Türkiye bu bölgede
güven ve istikrar içerisinde ayakta
kalabilmiş olan en önemli ülkedir."
dedi. Türkiye Büyük Millet Meclisi
(TBMM) Başkanı Numan Kur-
tulmuş, Dışişleri Bakanı Hakan
Fidan ve Milli Savunma Bakanı
Yaşar Güler'in İsrail'in Lübnan'a
işgal girişimi ile bölgedeki geliş-
melere ilişkin 8 Ekim'de Meclis'i
bilgilendireceğini bildirdi. İsrail'in
Gazze'ye saldırıların 1'inci yılı ol-
duğunu belirten Kurtulmuş, "Soy-
kırım boyutlarını çoktan aşmış
bir etnik temizlik kampanyası
şeklinde yürütülen İsrail katli-
amlarının en önemli insanlık suç-
larından birisi olduğunu, en büyük
soykırımlardan birisi olduğunu
tarih kitapları yazacaktır. Bu sa-
dece İsrail'in Filistinlilere, Gazze'de
yaşamış olanlara yapmış olduğu
bir eylem değil, aslında bölgeyi
yeniden dizayn etme, vadedilmiş
topraklar hedeflerini gerçekleş-
tirmek için düğmeye bastığı, kendi
hedeflerinin son aşamasıdır. Israrla
Netanyahu ve çetesinin bu süreci
devam ettirmesinin sebebi, sadece
bir hükümetin tavrıyla izah edi-
lebilir bir şey değildir." dedi. Bütün
şartların İsrail'in lehine olduğu
bir dönemde olunduğuna dikkati
çeken Kurtulmuş, "Yakın dönem-
lerde hiç yaşamadığımız kadar
uluslararası sistem kitlenmiş va-

ziyette, çözümsüz hale getiril-
miştir. Birleşmiş Milletler'de (BM),
İsrail ne yaparsa yapsın, kimi öl-
dürürse öldürsün, hangi ülkeye
saldırırsa saldırsın, bunun cezasız
kalacağının teminatı Amerika ta-
rafından İsrail'e verilmiştir." diye
konuştu. BM Genel Sekreteri An-
tonio Guterres'in "istenmeyen
adam" ilan edildiğini aktaran Kur-
tulmuş, Netanyahu hükümetinin
pervasız şekilde devam ettiğini,
İsrail'in kendisi dışında herkesi
yok etmek istediğini vurguladı.
Terör örgütlerine ilişkin Türki-
ye'nin baskı altına alınmaya ça-
lıştığının altını çizen Kurtulmuş,
bölgede terör devleti oluşturmaya
çalışanların esas hedefinin bölge
halkına yeni bir devlet kazandır-
mak olmadığını belirtti. Terör ko-
nusunda uyanık olmak gerekti-
ğine işaret eden Kurtulmuş, "Biz
kimin ne olduğunu hangi adımı
niçin attığını çok iyi biliyoruz.

PYD'ye, YPG'ye 3 tane silah ve-
renin esas amacının orada 2 tane
insanı bir şekilde örgütlemek ol-
madığını hepimiz biliyoruz. Bu-
nun arkasındaki esas mesele Su-
riye'nin, Irak'ın istikrarsızlaştırıl-
masıdır. Bu sonucu maalesef al-
mışlardır. Ana hedefinde Türki-
ye'nin istikrarsızlaştırılmasına kat-
kıda bulunmak olduğunu biliyo-
ruz. Hepimizin büyük plan kar-
şısında uyanık olması lazım, siyasi
farklılıklarımızı bir tarafa bırak-
mamız lazım. Türkiye hepimizin
ortak vatanıdır ve Türkiye bu
bölgede güven ve istikrar içeri-
sinde ayakta kalabilmiş olan en
önemli ülkedir." ifadelerini kul-
landı. TBMM Başkanı Kurtulmuş,
15 Temmuz darbe girişiminin ba-
şarılı olmuş olması durumunda
Siyonizmin en büyük hedeflerin-
den birinin gerçekleşmiş olacağını
bildirdi. "TBMM Genel Kurulu'nda
8 Ekim'de bilgilendirme olacak

mı?" sorusu üzerine Kurtulmuş,
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet
Yılmaz'dan gelen, Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan ve Milli Savunma
Bakanı Yaşar Güler'in Meclis'i bil-
gilendirmesi konusunda talep ol-
duğunu belirtti. Kurtulmuş, "Bu
talebi yerine getireceğiz. Salı
günü, 8 Ekim'de, Meclis oturu-
muna başladığında bu konuyu
gündeme alacak. Gündeme alı-
nınca çok büyük ihtimalle partiler,
bu konunun kapalı bir oturum
halinde yapılmasını arzu edecek-
ler. Bu konuda verilecek olan
herhangi bir grup önerisi de par-
lamentoda oylanarak kabul edilir
ve öyle görüyorum ki 8 Ekim'deki
toplantı kapalı bir toplantı olarak
olur." dedi. Siyasetçilerin birbirinin
düşmanı değil, rakipleri olduğunu
yıllardır söylediklerini anlatan
Kurtulmuş, karşı tarafı yok edecek,
aşağılayacak ya da fiziki müda-
haleye varacak müdahaleler ya-
pılamayacağını, demokrasinin bu
olmadığını söyledi. Bölgesel teh-
ditlerden bahsederken çok uzakta
olduğunu zannettikleri konular-
dan bahsettiklerini dile getiren
Kurtulmuş, "Yangın artık kapımıza
geldi. Etrafımızı ateş çemberi sar-
dı.' diyorduk. Hayır, İsrail, Orta
Doğu'da bir ateş çukuru açtı ve
bütün ülkeleri, bütün halkları
oraya atmaya çalışıyor. Buna karşı
uyanık olmak ve bu büyük zalim
gücü durdurmamız lazım." diye
konuştu. lANKARA-AA

Güney Asya ülkesi Filipinler'de ya-
rım asırdan fazladır süren Moro
Müslümanlarının uğradığı haksız-
lıklar uzun yıllar süren görüşmelerle
çözülürken, Filipinler hükümeti ve
Moro İslami Kurtuluş Cephesinin
çağrısıyla Türkiye ara bulucu gör-
evini üstlendi. Güney Asya ülkesi
Filipinler'de yarım asırdan fazladır
süren, yüz binlerce kişinin ölümüne
neden olan Moro Müslümanlarının
uğradığı haksızlıklar tarafların an-
laşmaya varmasıyla sona ererken,
Filipinler hükümeti ve Moro İslami
Kurtuluş Cephesinin ortak çağrısıyla
ara bulucu görevini üstlenen Tür-
kiye'nin başarısı tüm dünyanın dik-
katini çekiyor. Morolu Müslüman-
ların yoğunlukta yaşadığı Mindanao
bölgesinde 2019 yılında yapılan
referandumla Bangsamoro Özerk
Bölgesi ilan edildi ve 2025 yılına
kadar geçici hükümet kuruldu.
Türkiye, Filipinler'in güneyindeki
bölge için barış sürecinde arabu-
luculuk yapan ülkelerden biri olarak
istikrarın sağlanmasında önemli
rol üstlendi. Türkiye'nin Manila
Büyükelçisi Niyazi Evren Akyol,
barış sürecinin devam ettiği Bang-

samoro Özerk Bölgesi'nin başkenti
Cotabato'da son durumu, Türki-
ye'nin arabuluculuk rolünü ve kat-
kılarını AA muhabirine değerlen-
dirdi. Akyol, Filipinler ile 75 yıllık
diplomatik ilişkilerin bulunduğunu,
Türkiye'nin barış sürecine sadece
kendi isteğiyle değil tüm tarafların
daveti üzerine dahil olduğunu an-
lattı. Türkiye'nin bu süreçte ara-
buluculuk çalışmalarında katkısı
olan ülkelerden biri olduğuna dik-
kati çeken Akyol, "Sadece biz de-
ğiliz, başka ülkeler de dahil. Ama
bu çabaların ve çalışmanın içinde
ülkemiz de uzun süredir var. Bütün
tarafların güvenine sahip olmamız
ve bütün ilgili tarafların ricası üze-
rine, yani bizim ilgimiz sadece
değil, onların da ricası üzerine ül-
kemiz bu süreçte uzun süredir var.
Müzakere dönemi artık bitti. Uy-
gulama sürecinde de Türkiye'nin
yine önemli ve lider bir rol üstlen-
diğini vurgulayan Akyol, özellikle
eski çatışmalara dahil olmuş bi-
reylerin silah bırakma sürecinin
diğer uluslararası ortaklarla birlikte
Türkiye'nin liderliğinde sürdüğünü
ifade etti. lCOTABATO-AA

Türkiye’nin ara buluculuğu 10 bin
kilometre uzakta barışı sağlıyor
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Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı
Vedat Işıkhan, "Çalışma hayatını güç-
lendirmeye yönelik attığımız adımlar
neticesinde istihdam sayımız, son ve-
rilere göre 32 milyon 712 bin kişiyle
tarihi zirvesini yenilemiş bulunuyor."
dedi. Işıkhan, "Türkiye Yüzyılı'nda
Çalışma Hayatı Buluşmaları" programı
kapsamında Arnavutköy'de sanayici
ve iş insanlarıyla bir araya geldi. Işık-
han, Türkiye'nin zorlu süreçlerden
geçtiğini belirterek, "Türkiye; etrafı
savaş, terör, finansal krizler ve jeos-
tratejik tehditlerle çevrili olmasına
rağmen, tüm bu sorunlar karşısında
kısa ve orta vadeli hedeflerinden şaş-
madan, istikrarla büyüyen bir ülke
olmuştur. Bu, hamasi bir söylem değil,
küresel finans kurumları tarafından
yapılan profesyonel analizlere ve bi-
limsel verilere dayalı, son derece ras-
yonel bir tespittir." diye konuştu. Sa-
nayici ve iş insanlarına katkıları do-
layısıyla teşekkür eden Işıkhan, geç-
mişten günümüze bu yürüyüşte en
önemli yol arkadaşlarının ve milli
kalkınma hamlesine omuz verenlerin
sanayici ve iş insanları olduğunu kay-
detti. Açıklanan son verilere göre
yıllık bazda enflasyon verilerinin ge-
rilediğini aktaran Işıkhan, "İstihdamda
rekor üstüne rekor kırıyoruz. Çalışma
hayatını güçlendirmeye yönelik attı-
ğımız adımlar neticesinde istihdam
sayımız, son verilere göre 32 milyon
712 bin kişiyle tarihi zirvesini yenilemiş
bulunuyor. İşsizlik oranımız da son
15 aydır tekli hanelerde. İŞKUR ara-
cılığıyla işe yerleşen vatandaşlarımızın
sayısı bu yıl 1 milyonu geçti." ifade-
lerini kullandı. İşsizlik oranını 2024
sonunda yüzde 9,3'e indirmeyi he-
deflediklerini anlatan Işıkhan, İŞKUR'a
kayıtlı iş arayanlara doğrudan ulaş-
mayı sağlayacak Aday Havuz Siste-
mi'nin ise işverenlerin eleman ihti-
yaçlarını hızla karşılamada önemli
bir adım olduğunu dile getirdi. Bakan
Işıkhan, "Türkiye Yüzyılı" hedeflerini
vurgulayarak, "Yatırım, istihdam, üre-
tim ve ihracat vizyonu doğrultusunda
enflasyonu tek haneli rakamlara çekene
kadar çalışmaya devam edeceğiz. He-
defimiz, işçi, işveren, yatırımcı, üretimci,
emekli ve çalışan fark etmeksizin her-
kesin kazandığı tam bağımsız bir kal-
kınma sürecidir. Sanayi sektörü ise
bu sürecin en önemli aktörlerinden
biridir." dedi. lANKARA-AA

TBMM Başkanı Kurtulmuş: Türkiye bu bölgede güven ve 
istikrar içerisinde ayakta kalabilmiş olan en önemli ülkedir
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umhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Tür-
kiye'nin yerli ve milli

imkanlarla geliştirdiği Oruç Reis
Sismik Araştırma Gemisi'ni So-
mali'ye uğurlama törenine katıldı.
Türkiye Cumhuriyeti Enerji ve
Tabii Kaynaklar Bakanlığı ile So-
mali Federal Cumhuriyeti Petrol
ve Mineral Kaynaklar Bakanlığı
arasında mart ayında imzalanan
"Somali Kara ve Açık Deniz Blok-
ları Alanında Mutabakat Zaptı"
kapsamında görev alacak Oruç
Reis Araştırma Gemisi, saat 11.00
sıralarında Karadeniz'den İstanbul
Boğazı'na giriş yaparak geçişine
başladı. Cumhurbaşkanlığı Dol-
mabahçe Ofisi önüne saat 14.30'da

gelen gemi için Erdoğan'ın katılı-
mıyla uğurlama töreni yapıldı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Bo-
ğaz'dan geçen geminin mürette-
batını selamladı. Uğurlamaya
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı
Alparslan Bayraktar da katıldı.
Törenin ardından Oruç Reis Sismik
Araştırma Gemisi, Somali'ye git-
mek üzere yola çıktı. Türkiye'nin
yerli ve milli imkanlarla geliştirdiği
Oruç Reis, Akdeniz, Süveyş Kanalı
ve Kızıldeniz rotası üzerinden So-
mali açıklarına ulaşacak. Ekim
sonuna doğru Somali açıklarında
olması planlanan gemi, ruhsatı
alınmış 3 deniz yetki alanında
petrol ve doğal gaz için sismik
çalışma yapacak. Gemiye görev

süresi boyunca donanmadan 2
fırkateynin yanı sıra Zağanos Paşa
Destek Gemisi, Sancar Platform
Destek Gemisi ve Ataman Takip
Gemisi de refakat edecek. Oruç
Reis, Somali açıklarındaki 3 ruhsat
sahasında buna özel olarak ilk
defa üç boyutlu sismik çalışma
icra edecek. Yaklaşık 7 ay sürmesi
beklenen faaliyet sırasında Oruç
Reis hem doğal gaz hem de petrol
için veri toplayacak. Toplanan ve-
riler Ankara'da analiz edildikten
sonra sonuçlara bağlı olarak be-
lirlenen lokasyonlarda sondaj ça-
lışmalarına başlanacak. Cumhur-
başkanı Erdoğan'dan Oruç Reis
Sismik Araştırma Gemisi'ne ilişkin
paylaşım: Cumhurbaşkanı Recep

Tayyip Erdoğan, "On yıllardır ça-
tışma, istikrarsızlık ve açlıkla anılan
Somali bölgesi, Oruç Reis'in (Sis-
mik Araştırma Gemisi) keşifleri
sonrasında artık ekonomik kal-
kınmayla refahla huzurla günde-
me gelecek. Somali açıklarındaki
sismik araştırma faaliyetlerimizden
de Allah'ın izniyle müjdeli haberler
alacağımıza inanıyorum." ifade-
lerini kullandı. Erdoğan, Türki-
ye'nin yerli ve milli imkanlarla
geliştirdiği Oruç Reis Sismik Araş-
tırma Gemisi'nin Somali'ye uğur-
lanmasına ilişkin sosyal medya
hesabından paylaşım yaptı. Bugün
Oruç Reis Araştırma Gemisi'ni
Somali'ye uğurladıklarını aktaran
Erdoğan, şunları kaydetti: "2017

yılından beri ülkemize önemli
hizmetlerde bulunan Oruç Reis,
artık Somali’de her biri 5’er bin
kilometrekarelik alanı temsil eden
3 ruhsat sahasında sismik faaliyet
yürütecek. On yıllardır çatışma,
istikrarsızlık ve açlıkla anılan So-
mali bölgesi, Oruç Reis'in keşifleri
sonrasında artık ekonomik kal-
kınmayla refahla huzurla gün-
deme gelecek. Somali açıkların-
daki sismik araştırma faaliyetle-
rimizden de Allah'ın izniyle müj-
deli haberler alacağımıza inanı-
yorum." Paylaşımda, Oruç Reis
Sismik Araştırma Gemisi için İs-
tanbul Boğazı'nda yapılan uğur-
lama töreninden fotoraflara da
yer verildi. lİSTANBUL-AA

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Oruç Reis Sismik
Araştırma Gemisi’ni Somali’ye uğurladı
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İnsan Hak ve Hürriyetleri (İHH)
İnsani Yardım Vakfı, İsrail saldırısı
altında olan Lübnan'da ihtiyaç sa-
hipleri için mutfak açtı. İsrail sal-
dırıları sebebiyle en fazla göç alan
bölgelerden biri olan Cebeli Lüb-
nan'a bağlı Şuf ilçesinde bulunan
Katermaya bölgesinde kurulan mut-
fak törenle açıldı. Burada konuşan
Katermaya Belediye Başkanı Yahya
Alaaddin, Lübnan'a yaptığı yardım-
lardan ötürü Türkiye'ye minnettar
olduklarını belirterek, "Lübnan'ın
tüm bölgelerinde hiçbir ayrım gö-
zetilmeksizin bu yardımlardan is-
tifade ediyoruz." ifadesini kullandı.
Cedra Belediye Başkanı El-Eb Jo-
seph el-Kazi de Türkiye'nin savaş
ve barış dönemlerinde ihtiyaç sa-
hiplerine yardımlarda bulunan Lüb-
nan'daki "Farkındalık ve Teselli Der-
neği"ne yaptığı yardımlar için te-
şekkür etti. Konuşmaların ardından
söz konusu mutfak törenle açıldı.

STK'lar Lübnan'a 1300
tonluk yardım gönderecek

Vakfın Lübnan'daki faaliyetleri
hakkında AA muhabirine konuşan
İHH yetkilisi Burak Battal, 10 gün-
dür İsrail saldırıları altındaki Lüb-
nan'ın Beyrut ve Sayda başta olmak
üzere birçok noktasında insani yar-
dım çalışmalarında bulunduklarını
söyledi. Katermaya bölgesinde aç-
tıkları mutfakta her gün 2 öğün ol-
mak üzere Lübnan'ın çeşitli bölge-
lerinden savaş sebebiyle göç eden
4 bin ihtiyaç sahibine yemek da-
ğıtmayı hedeflediklerini kaydeden
Battal, İHH'nın da aralarında bu-
lunduğu 9 STK tarafından Lübnan'a
1300 tonluk gıda, temizlik, barınma
ve sağlık ekipmanlarının bulunduğu
insani yardım gemisi gönderileceğini
ve geminin birkaç gün içerisinde
Lübnan'a ulaşmasını beklediklerini
dile getirdi. lBEYRUT-AA

İHH, Lübnan’da ihtiyaç
sahipleri için mutfak açtı
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DP Merkez Yürüt-
me Kurulunun çağ-
rısının ardından te-

rör örgütü YPG/PKK yandaş-
larının 6-7 Ekim 2014'te Ay-
nularab (Kobani) bahanesiyle
gerçekleştirdiği, 2 polisin şehit
olduğu, 35 kişinin yaşamını yi-
tirdiği şiddet olaylarının üze-
rinden 10 yıl geçti. AA muha-
birinin derlediği bilgilere göre,
HDP Merkez Yürütme Kuru-
lunca 6 Ekim 2014'te yapılan
açıklamanın ardından terör ör-
gütü YPG/PKK yandaşları ta-
rafından Aynularab bahanesiyle
Doğu ve Güneydoğu Anadolu
bölgelerindeki iller başta olmak
üzere 35 il, 96 ilçe ve 131 yer-
leşim yerinde barikatlar kurulup
yollar kesildi. Olaylarda uzun
namlulu silah, molotofkokteyli,
havai fişek, taş ve sopalarla
kamu binalarına, vatandaşların
evlerine, iş yerlerine ve araçlara
zarar verildi. Terör örgütü yan-
daşlarınca gerçekleştirilen şiddet
olaylarında 2 polis şehit oldu,
Diyarbakır'da Kurban Bayramı
dolayısıyla yoksullara kurban
eti dağıtan Yasin Börü ve üç
arkadaşının da aralarında bu-
lunduğu 35 kişi hayatını kay-
betti, 435'i sivil, 326'sı güvenlik
görevlisi 761 kişi yaralandı.
Olaylar sırasında 37 "nitelikli
adam öldürme", 29 "adam öl-
dürmeye teşebbüs", 3 bin 777
"mala zarar verme", 25 "alı-
koyma", 395 "hırsızlık", 15 "yağ-
ma", 308 "iş yeri ve konut do-
kunulmazlığını ihlal", 13 "Türk
bayrağını yakma" ve 7 "Ata-
türk'ü Koruma Kanunu'na mu-
halefet" suçu işlendi. Terör ör-
gütü yandaşlarının saldırıları
sonucu çok sayıda ev ve iş yeri
ile okul, Kur'an kursu, kültür
merkezi, müze ve yurt bina-
sında hasar oluştu. Şiddet ey-
lemlerinin devlete maliyeti 300
milyon liranın üzerinde oldu.
Doğu ve Güneydoğu Anadolu
bölgelerinde tesis edilen huzur
ve güven ortamına zarar veren
şiddet eylemleri, can ve mal
kayıplarının yanı sıra sosyal
yaşama, turizme ve ekonomiye
ağır darbe vurdu.
Yasin Börü ve
arkadaşları
vahşice katledildi

Diyarbakır'da ihtiyaç sahip-
lerine Kurban Bayramı'nda et
dağıtmak isteyen Yasin Börü
ile arkadaşları Hasan Gökguz,
Ahmet Dakak ve Riyat Güneş,
bir grubun silah, taş, sopa ve
kesici aletli saldırısına uğra-
maları sonucu sığındıkları bi-
nanın üçüncü katında linç edil-
di. Binadan atılan gençlerin
cesedine işkence yapıldı. Ahmet
Dakak'ın başı taşla ezildi, 16
yaşındaki Börü'nün üzerinden
arabayla geçildi. Cesetleri ya-
kılan ve tanınmayacak hale ge-
len çocuklar, aileleri tarafından
güçlükle teşhis edilebildi. Olay-
lardan şans eseri yaralı kurtulan
ve arkadaşlarının vahşice öl-
dürülmesine tanıklık ettiği için
psikolojisi bozulan Yusuf Er,

Diyarbakır dışındaki bir hasta-
nede tedavi gördü. Tunceli'de
2, Mersin'de 3, Diyarbakır'da
34, Şırnak'ta 13, Batman'da 4,
Şanlıurfa'da 19, Bitlis'te 8, Bur-
sa'da 2, Mardin'de 36, Muş'ta
6, İstanbul'da 11, Bingöl'de 2,
Hakkari'de 28, Siirt'te 13, Van'da
18, Gaziantep ve Adıyaman'da
birer okul olmak üzere toplam
201 okulda terör örgütü yan-
daşlarının saldırıları nedeniyle
hasar gördü. Tahribata uğrayan
okullar, devletin sağladığı im-
kanlarla onarılarak kısa sürede
eğitim-öğretime açıldı.
Ateşe verilen müze
restore edildi

Diyarbakır'da gerçekleştirilen
izinsiz gösterilerde PKK'lı terö-
ristlerce yakılan ve kullanılamaz
hale getirilen Ziya Gökalp Mü-
zesi, Kültür ve Turizm Bakanlığı
ile Türkiye Seyahat Acentaları
Birliği (TÜRSAB) arasında im-
zalanan protokolle restore edil-
di. TÜRSAB sponsorluğunda 1
milyon 814 bin lira bütçe ile
2016'da restorasyon çalışmaları
tamamlanan müze binası, teşhir
için son teknoloji ile donatılmış
şekilde Bakanlığa teslim edildi.
Kültür ve Turizm Bakanlığı ta-
rafından teşhir ve tanzim için
1 milyon 490 bin lira harcanan
müze, yürütülen çalışmalarla
2019'da yeniden ziyaretçilere
açıldı. Olaylara ilişkin 1600'ü
aşkın şüpheli hakkında soruş-
turma başlatıldı. Gözaltına alı-
nan 894 şüpheliden 386'sı tu-
tuklandı, 244'ü hakkında adli
kontrol kararı verildi.
Yaralar devlet
eliyle sarıldı

Dönemin Başbakanlığı ta-
rafından illere ödenek gönde-
rilerek, vatandaşın ve esnafın
zararı karşılandı. Olaylarda tah-
ribata uğrayan okullar ve kamu
binaları, devletin sağladığı im-
kanlarla onarıldı. Olayların ya-
şandığı illerdeki zarar gören
esnafa yaklaşık 50 milyon lira
tutarında ödenek aktarıldı. 
Yasin Börü ve
arkadaşlarının
öldürülmesine
ilişkin dava

Diyarbakır'daki izinsiz gös-
terilerde Yasin Börü, Ahmet
Dakak, Riyat Güneş ve Hasan
Gökguz'un öldürülmesiyle ilgili
41 sanıktan 16'sı "canavarca
hisle veya eziyet çektirerek öl-

dürme" ile "devletin birliğini
ve ülke bütünlüğünü bozmak"
suçlarından beşer kez ağırlaş-
tırılmış müebbet, ikisi ağırlaş-
tırılmış müebbet hapis cezasına
çarptırıldı. Mahkeme, suça sü-
rüklenen 6 çocuğu ise 110'ar
yıl hapse mahkum etti. Sanık-
lara, "adam öldürmeye teşeb-
büs", "konut dokunulmazlığını
ihlal", "terör örgütü propagan-
dası yapmak" gibi suçlardan
ayrıca ceza verildi. Yasin Bö-
rü'nün öldürülmesine ilişkin
dava, olay tarihinde Börü'nün
18 yaşından küçük olması ne-
deniyle yeniden görüldü. Yar-
gıtay 16. Ceza Dairesi'nin boz-
ma ilamında, Yasin Börü'nün
olay tarihinde 18 yaşından kü-
çük olduğuna işaret edilerek,
"canavarca hisle öldürmek" su-
çundan mahkum edilen sanık-
ların bu suçu "çocuğa karşı" iş-
lediğinin de değerlendirilmesi
gerektiği belirtildi. Yeniden gö-
rülen davada, "Canavarca hisle
veya eziyet çektirerek çocuğu
öldürme" suçundan 15 sanık
birer kez ağırlaştırılmış müeb-
bet, olay tarihinde 18 yaşından
küçük 3 kişi ise 23'er yıl hapis
cezasına çarptırıldı. Bir sanık
ise beraat etti.
108 sanığın
yargılandığı davada
karar açıklandı

Ankara Cumhuriyet Başsav-
cılığının 6-7 Ekim 2014'teki Ay-
nularab bahanesiyle düzenlenen
izinsiz gösterilere ilişkin soruş-
turması kapsamında 20 Eylül
2019'da eski HDP eş genel baş-
kanları Selahattin Demirtaş ve
Figen Yüksekdağ Şenoğlu'nun
tutuklanmalarına karar verildi.
Soruşturma kapsamında, 25 Ey-
lül 2020'de eski HDP milletve-
killerinin de bulunduğu 82 zanlı
hakkında gözaltı kararı çıkartıldı.
7 ilde düzenlenen operasyonda
terörle mücadele ekiplerince 20
zanlı yakalandı. Emniyetteki iş-
lemlerin ardından sevk edildik-
leri adliyede mahkemeye çıka-
rılan şüphelilerden dönemin
Kars Belediye Başkanı Ayhan
Bilgen ile Nazmi Gür, Ayla Akat
Ata, Emine Ayna, Emine Beyza
Üstün, Bircan Yorulmaz, Bülent
Barmaksız, Can Memiş, Dilek
Yağlı, Günay Kubilay, Zeki Çelik,
Ali Ürküt, Pervin Oduncu, Alp
Altınörs, Berfin Özgü Köse, Ci-
han Erdal ve İsmail Şengün tu-
tuklandı, 3 zanlı ise adli kontrol
şartıyla serbest bırakıldı. Yargı-

lamalarda sanıklar Ayhan Bilgen,
Berfin Özgü Köse, Can Memiş
ve Cihan Erdal'ın adli kontrol
hükümlerince tahliyelerine karar
verildi. Eylemlere ilişkin Sela-
hattin Demirtaş ve Figen Yük-
sekdağ Şenoğlu ile terör örgütü
PKK'nın sözde üst düzey yöne-
ticilerinin de aralarında bulun-
duğu bazıları firari 108 sanık
Ankara 22. Ağır Ceza Mahke-
mesi'nde yargılandı. Davanın
14 Nisan 2023'te görülen du-
ruşmasında, esas hakkında 5
bin 268 sayfalık mütalaayı dava
dosyasına sunan savcı, eski HDP
eş genel başkanları Selahattin
Demirtaş ve Figen Yüksekdağ'ın
da aralarında bulunduğu 36 sa-
nık hakkında, "devletin birliğini
ve ülke bütünlüğünü bozmak"
suçundan en az bir kez ağırlaş-
tırılmış müebbet hapis cezası
istedi. Demirtaş ve Yüksek-
dağ'ın, aralarında Yasin Börü
ile arkadaşlarının da bulunduğu
6 kişinin öldürülmesine ilişkin
"nitelikli öldürmek" suçundan
6'şar kez daha ağırlaştırılmış
müebbet hapisleri talep edildi.
Sanıkların, PKK terör örgütü
mensuplarıyla birlikte hareket
ettikleri, olay tarihinde suç iş-
lenmesi için çağrıda bulunduk-
ları, ayrıca bir kısım sanıkların
doğrudan suça karıştıkları vur-
gulanan mütalaada, bunların
devletin birliği ve ülkenin bü-
tünlüğüne karşı vahim eylemler
olduğuna işaret edildi. Bu yıl
16 Mayıs'ta karara bağlanan
davada, sanık Demirtaş, 6 ayrı
suçtan 42 yıl, sanık Yüksekdağ
ise 6 ayrı suçtan 30 yıl 3 ay
hapse mahkum edildi. Sanıklar
Ahmet Türk, Ayla Akat Ata,
Emine Ayna, Ayşe Yağcı, Aynur
Aşan, Gültan Kışanak, Sebahat
Tuncel, Nezir Çakan, Meryem
Adıbelli, Mesut Bağcık ve Zey-
nep Ölbeci hakkında "silahlı
terör örgütüne üye olma" su-
çundan hüküm kuruldu. Bu
suçtan Kışanak ve Tuncel 12'şer
yıl, Türk ve Ayna 10'ar yıl, Ata
9 yıl 9 ay, Aşan, Yağcı, Çakan,
Adıbelli, Bağcık ve Ölbeci ise
9'ar yıl hapse mahkum edildi.
Ölbeci'ye buna ek olarak "terör
örgütü propagandası yapmak"
suçundan 3 yıl 9 ay hapis cezası
verildi. "Devletin birliğini ve
ülke bütünlüğünü bozmak su-
çuna yardım" ve "suç işlemeye
tahrik" suçlarından haklarında
hüküm kurulan sanıklar Alp
Altınörs, Pervin Oduncu, Nazmi
Gür, Zeki Çelik ve Zeynep Kah-
raman 22 yıl 6'şar ay, sanıklar
Bülent Barmaksız, Cihan Erdal,
Dilek Yağlı, Günay Kubilay ve
İsmail Şengül 20 yıl 6'şar ay,
sanık Ali Ürküt ise 17 yıl 10 ay
hapse çarptırıldı. Sanıklar Aysel
Tuğluk, Altan Tan, Ayhan Bil-
gen, Berfin Özgü Köse, Bircan
Yorulmaz, Can Memiş, Emine
Beyza Üstün, Gülfer Akkaya,
Gülser Yıldırım, İbrahim Binici,
Sırrı Süreyya Önder ve Sibel
Akdeniz, haklarındaki suçlardan
"delil yetersizliğinden" beraat
ederken, firari 72 sanığın dos-
yası ayrıldı. lANKARA-AA
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“6-7 Ekim olayları”nın 10. yılı

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan
ve Milli Savunma Bakanı Ya-
şar Güler'in, İsrail'in saldırı-
ları, Orta Doğu'daki geliş-
meler ve Türkiye'nin aldığı
tedbirlere ilişkin TBMM Ge-
nel Kurulunu bilgilendireceği
oturum 8 Ekim Salı günü
yapılacak. AA muhabirinin
aldığı bilgiye göre, Bakanlar
Fidan ve Güler, TBMM İçtü-
züğü'nün 59. maddesi kap-
samında milletvekillerini, İs-
rail'in saldırıları, çatışmaların
yayılması ve Orta Doğu'daki
savaş riski konusunda bilgi-

lendirecek. Bakanlar Fidan
ve Güler'in bilgilendirmesi,
TBMM Genel Kurulunun 8
Ekim Salı günkü birleşiminde
yapılacak. Oturumun kapalı
yapılıp yapılmamasına bir-

leşimin açılmasının ardından
karar verilecek. Fidan ve Gü-
ler'in, Genel Kurulu bilgi-
lendireceği oturumun kapalı
gerçekleştirilmesi bekleniyor.
Bu oturumun kapalı yapıl-

masına karar verilmesi ha-
linde Genel Kurul salonuna
dinleyici ve gazeteci alın-
mayacak. Ayrıca Genel Kurul
salonunun yanında bulunan
odalar da oturum süresince
boşaltılacak ve kapalı tutu-
lacak. Bakanlar Fidan ve Gü-
ler'in bilgilendirmesinin ar-
dından kapalı oturum sona
erecek, Genel Kurul açık otu-
rumla gündemdeki konuları
görüşmeye devam edecek.
Kapalı oturum tutanakları ve
özetleri, 10 yıl sonra yayım-
lanabilecek. lTBMM-AA

Dışişleri ve Milli Savunma bakanları 
TBMM Genel Kurulunu bilgilendirecek

İyiliğin davranışsal sınırlarını çiz-
mekteki güçlüklere bir önceki yazıda
değinilmişti. Bilhassa ekonomik sis-
temler gibi karmaşık ve çok kat-
manlı yapıların içerisinde bu durum
daha da belirsizleşir.

Genellikle bir davranışın fayda
sağlaması, o davranışın iyi olduğu
yanılgısını doğurmaktadır. Ancak
fayda, her zaman ahlaki bir değer
taşımak zorunda değil. Bir şeyin
faydalı olması, o şeyin ahlaken iyi
olduğu anlamına gelmez. Ancak
günümüzde hem toplumsal hem
ekonomik alanda geliştirilen poli-
tikalar faydalı olanın iyi olduğu
denklemine dayanır. 

Arılar masalı, ekonomik sistemde
kötülüğün temel ilke haline gel-
mesinin başlangıcı olarak gösterilir.
İngiliz aydınlanmasının önemli ismi
Bernard de Mandeville, bu fablda
bireysel hırs ve açgözlülüğün nasıl
toplumsal faydaya dönüştüğünü
anlatır. Mandeville'e göre, bir arı
kovanı gibi, insan toplumu da ah-
laksız davranışlar sayesinde gelişir.
Hırs, açgözlülük ve bencillik gibi
bireysel kötülükler", rekabet ve ye-
nilikçiliği teşvik ederek "kamu ya-
rarına" hizmet eder. Bunun tam
tersi olarak, ahlaklı davranışların
toplumu gerilettiğini savunur. Ona
göre, herkesin sadece kendi çıkarını
düşündüğü bir toplumda, ekonomik
faaliyetler artar, refah seviyesi yük-
selir. Aksine, herkesin birbirini dü-
şündüğü, erdemli davrandığı bir
toplumda ise durgunluk, işsizlik
hatta düşmanlıklar ortaya çıkar.
Sokrates'in "Erdemlerimiz olmazsa
toplumumuz çürür" sözüne karşılık,
Mandeville "bencillik ve açgözlülük
olmazsa toplumumuz gelişemez"
diyerek, ahlak ve ekonomik gelişme
arasındaki ilişkiye radikal bir bakış
açısı getirmiştir. 

Mandeville'in fikirleri, 18. yüz-
yılda Adam Smith tarafından daha
sistematik bir hale getirildi. Smith'in
"Görünmez El" teorisi, bireylerin
kendi çıkarları doğrultusunda ha-
reket ettiklerinde, toplumun genel
refahına hizmet edeceklerini savu-
nur. Bu teori, bireysel özgürlük ve
ekonomik büyüme vurgusu saye-
sinde, liberal ekonomik modelin
temel taşlarından biri haline geldi.
19. yüzyılda ortaya çıkan faydacılık

akımı ise iyiliği ölçülebilir bir kav-
ram haline getirmeye çalıştı. Bu
akıma göre, bir eylemin iyiliği, o
eylemin yarattığı toplam mutluluk
veya fayda miktarıyla ölçülür. Fay-
dacılık, ahlaki kararları matema-
tiksel bir denkleme indirgeyerek,
sonuç odaklı bir zihniyetin doğ-
masına neden oldu. "Amaca giden
her yol mübah" anlayışı, toplumsal
alanda da kendini göstermiş, kısa
vadeli kazançlar uğruna uzun vadeli
zararlar göze alınmştır.

Faydacılık ve liberal ekonomi
modeli, ekonomik büyümeyi ön-
celeyerek, zenginlerin daha zengin,
fakirlerin daha fakir olduğu bir dü-
zenin oluşmasına zemin hazırladı.
Bu sistemde, ekonomik büyüme
gayrisafi yurtiçi hasıla (GSYİH) ile
ölçülürken, gelir dağılımındaki eşit-
sizlik göz ardı edildi. Açgözlülük,
bencillik ve hırs gibi bireysel tut-
kular, ekonomik büyümeye katkı
sağladığı gerekçesiyle meşrulaştı-
rıldı. Oxfam verilerine göre 2020
yılından beri dünyada 5 milyar in-
san daha da yoksullaşırken en zen-
gin 5 kişinin serveti ikiye katlandı.
10 yıl öncesine kadar 62 kişinin
elinde bulunan dünya servetinin
yarısı, bugün sadece 5 kişinin elinde.
Açgözlülüğü ve kar elde etmeyi
her türlü insani erdemden üstün
tutan ve bunu “toplumsal fayda”
namına meşrulaştıran vahşi kapi-
talizm, bugün ekonomik gücün git-
tikçe daha küçük bir sınıfın elinde
toplandığı bu tabloyu doğurdu. 

Ekonomik anlamda iyiliği yal-
nızca faydacılık perspektifinden de-
ğerlendirmek, insanlığın karmaşık
yapısını ve ahlaki değerlerini gör-
mezden gelmek anlamına gelir. İyi-
lik, sadece ekonomik büyüme veya
bireysel çıkarlarla ölçülebilecek bir
kavram değil. Adalet, eşitlik, da-
yanışma ve sürdürülebilirlik gibi
değerler de iyiliğin önemli bileşen-
leri. Dünya genelindeki iktisadi po-
litikaların temelini oluşturan fay-
dacılık, bugüne dek devletler ba-
zında bir kalkınma sağlamış olsa
da insaniyet namına bir kazanç ge-
tirmediği ortada. Bu sebeple eko-
nomik iyileşmenin de GSYİH gibi
göstergeler yerine herkesi kapsayan
bir refah hali üzerinden ölçülmesi
gerekir. 

HDP Merkez Yürütme Kurulunun çağrısı üzerine 6-7 Ekim 2014'te terör örgütü YPG/PKK
yandaşlarının 35 il ve 96 ilçede gerçekleştirdiği olayların üzerinden 10 yıl geçti. İyiliğin Peşinde – 2
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Erzurum'da 1860-1870 yıllarında "askeri
ambar" olarak yaptırılan ve Büyükşehir
Belediyesine devredilen tarihi Taş Am-
barlar'ın turizme kazandırılması için
restorasyon çalışmalarına başlandı. Milli
Savunma Bakanlığı tarafından askeri
depo olarak kullanılan 160 yıllık tarihi
yapı, protokolle Büyükşehir Belediyesine
devredildi. Yakutiye ilçesindeki tarihi
yapıda restorasyon çalışmalarına baş-
layan Büyükşehir Belediyesi, Taş Am-
barlar'da kapalı çarşı şeklinde 66 dükkan,
6 müze salonu, konferans salonu, res-
toran ve kafe yapacak. Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Mehmet Sekmen, AA
muhabirine, Taş Ambarlar'ın, çok önemli
bir yapı olduğunu ve yapılan anlaşma-
larla Büyükşehir Belediyesi bünyesine

geçtiğini söyledi. Tarihi yapının Osmanlı
Devleti'nin zor bir döneminde inşa
edildiğini ifade eden Sekmen, şunları
kaydetti: "Zamanın Valisi Fosforlu Mus-
tafa döneminde, Erzurum'dan Anado-
lu'ya düşmanların girmesini engellemek
üzere şehrin muhtelif yerlerine tabyalar
inşa edildi. Bu eser de o dönemde inşa
edilmiş. Burayı günümüz kültürüne
kavuşturmak için devraldık. Restorasyon
yaparak günümüze kazandırmak isti-
yoruz. Çok önemli restorasyon çalış-
maları söz konusu. 2025 yılının sonuna
yetiştirmeye gayret ediyoruz. Buranın
üçte ikisinde geleneksel bir çarşı ola-
rak 66 dükkan yapılacak. Geri kalan
üçte bir kısmında ise diorama müzesi
yapılacak." lERZURUM-AA

Bitlis'in Ahlat ilçesinde yapılan Eski
Ahlat Şehri Kalesi kazılarında, ilçenin
en eski yerleşim yeri olan höyüğün
içine su ihtiyacının karşılanması için
sonradan inşa edildiği değerlendirilen
sarnıç ortaya çıkarıldı. Birçok medeni-
yete ev sahipliği yapan Ahlat'ta, Kültür
ve Turizm Bakanlığının izniyle Van Yü-
züncü Yıl Üniversitesi (YYÜ) Edebiyat
Fakültesi Sanat Tarihi Bölümünden Dr.
Öğretim Üyesi Mehmet Kulaz'ın baş-
kanlığında yürütülen "Eski Ahlat Şehri
Kalesi" kazı çalışmaları devam ediyor.
Geçmişte yönetim merkezi olarak kul-
lanıldığı değerlendirilen kalede, ala-
nındaki uzman akademisyenlerce ya-
pılan çalışmalarda önemli bulgulara
ulaşılıyor. Kazılarda, kalenin altındaki
İlk Tunç Çağı höyüğünün yüzeyine ve
höyüğün tabakaları arasında Orta Çağ'da
inşa edilen su sarnıcına ulaşıldı. Dr.
Öğr. Üyesi Kulaz, AA muhabirine, Kültür
ve Turizm Bakanlığının izniyle halkın
"Selçuklu Kalesi" ya da "Eski Kale"
olarak bildiği alanda kazı yaptıklarını
söyledi. Bu yıl yaptıkları kazılarda bazı
bulgulara ulaştıklarını anlatan Kulaz,
"Orta Çağ dönemine ait olduğunu tah-
min ettiğimiz bir sarnıç ortaya çıkardık.

Sarnıç, bu yılki en önemli buluntuları-
mızdan biri oldu. Burası aynı zamanda
bir İlk Tunç Çağı yerleşimi. İlk Tunç
Çağı yerleşim tabakaları içine inşa edil-
miş olan bu sarnıcın 12. veya 13. yüz-
yılda yapıldığını tahmin ediyoruz. Henüz
içini boşaltmadık. Etrafını tam açıp içini
boşalttıktan sonra net bir şey söyleye-
biliriz." dedi. İlk Tunç Çağı ile ilgili elde
ettikleri önemli verileri değerlendirerek
gelecek yıl hangi alanlarda çalışma ya-
pacaklarına şimdiden karar verdiklerini
belirten Kulaz, Kültür ve Turizm Ba-

kanlığına, destek veren bütün kurumlara
ve kazı ekibine teşekkür etti.  Van YYÜ
Edebiyat Fakültesi Arkeoloji Bölümü
Dr. Öğretim Üyesi Sinan Kılıç da
2019'dan bu yana sürdürdükleri kazı-
larda, sitadelin (Genellikle sur duvar-
larıyla çevrili, bir saldırı anında koruma
amaçlı kullanılabilen yukarı şehir) giriş
surları ve saray yapısı olduğu tahmin
edilen büyük binanın temellerini ortaya
çıkardıklarını, milattan önce 3000'inci
yıla ait çanak çömlek parçalarına rast-
ladıklarını ifade etti. lBİTLİS-AA

Eski Ahlat Şehri Kalesi'ndeki kazılarda su sarnıcı ortaya çıkarıldı

Erzurum’un 160 yıllık Taş Ambarlar turizme kazandırılıyor
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smanlı Devleti
üç kıtaya yayı-
lan toprakla-

rında ulaşım ve haberleş-
meye azami önemi ver-
mek zorundaydı. Son de-
rece stratejik ve saygın
bir iş olarak kabul edilen
posta hizmeti, 1541’e ka-
dar “ulak hükmü” kurallarıyla,
ulaklara tanınan ayrıcalıklarla
sürdürüldü. Ulaklara “gerekti-
ğinde geçtiği yerdeki köylünün
elinden istediği hayvanı karşı-
lıksız olarak almak” ve “bedelsiz
olarak yiyecek içecek temin et-
mek” gibi haklar verildi. Ancak
Sadrazam Lütfü Paşa’nın yaptığı
düzenlemeden sonra beygir
alımlarına sınır getirilerek işleyiş
yeniden düzenlendi. Osmanlı’da
sadece devletin başı olan padi-
şaha hem koruma hem de posta
hizmeti veren “peykler” de vardı.
Peykler, Fatih Sultan Mehmet’in
Teşkilât Kanunnamesi’nde
adı geçen ve çok hızlı
koşmalarıyla nam
salmış bir postacı
sınıfıydı. Padişa-
hın yakınında
oldukları için
mevkilerine
yakışır tarz-
da gösterişli
ve süslü kı-
yafetler gi-
yip, iyi ko-
şabilmek
için sürekli
idman ya-
parlardı.

Peykler
ince ve çevik
yapılı olanlar-
dan seçilip kü-
çük yaştan itiba-
ren az yedirildik-
leri için vücutça zayıf
ama çok çevik olurlardı.
Atla gidilemeyen yerlere gi-
derler, şehirler arasında görev-
lerini yapabilmek için saatlerce
koşabilirlerdi. Bu sıra dışı yete-
neklerinden dolayı da dış dün-
yanın çok ilgilendiği bir sınıf
oldular. Peykler tören bölüğü
ve padişah maiyeti olarak da
görev yaptıkları için alaylarda
padişahın önünde ve yanında
solaklar, onların önünde de
peykler yürürdü. Eğer padişah
özel bir gezintiye çıkmışsa ya-
nında mutlaka birkaç peyk bu-
lunurdu. 15. yüzyıl minyatür-

lerinde padişah, şehzade
yahut bir beyin yanında
tasvir edilmiş peyklere
rastlanır.
Çıngırak
takarak ritm
tutuyorlardı

Peyklerin yalnızca bir
günde Topkapı Sarayı’ndan Si-
livri’ye kadar gidip gelebildikleri,
giydikleri çok hafif deri pabuç-
ların çoraplarına dikilip yekpare
yapıldığı, kemerlerine taktıkları
çıngıraklar sayesinde görevli ol-
duklarını belli ederek kalaba-
lıklar içinden sıyrıldıkları söylenir.
Bir mendil içinde taşıdıkları
şeker sayesinde koşarken güç
kazanıp susuzluklarını gider-
meye çalıştıkları, yanlarında
hafif bir hançer ve ağır olmayan
bir balta taşıdıkları da peyklerin
yaşamına dair günümüze ulaşan

bilgiler arasında. Aynı şekilde
Selçuklu dönemi kay-

nakları da uzun
mesafeler için at-

larla koşucular
arasındaki
performans
farkı ile il-
gili ola-
rak, iyi
hazırlan-
mış bir
a t ı n
g ü n d e
90 km.,
iyi yetiş-
miş bir
p e y k i n
ise 120

km. koşa-
bileceği be-

lirtilmiştir.
Peyklerin,

bu başarılı per-
formans lar ın ı

uzun süreli dayanık-
lılık antremanlarıyla sağ-

ladıkları bilinmekle birlikte bu-
nun yanında birtakım destek
yardımlara ihtiyaç duymuşlardır.
Bunlardan biri, koşu esnasında
dizlerine bağladıkları çıngırak-
larıdır. Bunun bir faydası, yolda
ilerlerken, özellikle şehir içle-
rinden geçerken, çıkardıkları
sesle, padişah habercisinin gel-
mekte olduğunu haber vermekte
ve yolun boşaltılmasını sağla-
makta, yani bir nevi uyarıcı va-
zifesi görmektedir. Çıngırakların
asıl önemli fonksiyonu ise, ka-

tedilecek uzun mesafelerde ge-
rekli olan temponun koruna-
bilmesinde, periyodik çıngırak
seslerinin bir destek sağlamasıdır.
Yani ritim tutmaya yardımcı ol-
masıdır. Peyklerin koşu esna-
sında kullandıkları bir diğer me-
kanik donanım da, ağızlarında
taşıdıkları içi boş ve üzerinde
çok sayıda delik bulunan metal
bir küreydi. Bu kürelerin, peyk-
lerin koşu esnasında nefeslerinin
kesilmemesine veya rahat nefes
almalarına yardımcı olduğu sa-
nılmaktadır. Ayrıca peykler, dur-
maksızın gece-gündüz süren bu
uzun maraton boyunca belle-
rinde içibadem ve akide şeker-
leriyle dolu bir mendil taşıyorlar,
güç kazanmak ve baygınlığı ön-
lemek için belli aralıklarla bun-
ları yiyorlardı. 
1 gün ve 1 gecede
İstanbul'dan Edirne'ye

Uzak yerlere acele haber gön-
dermekte kullanılan bu peykler,
gece dahi istirahat etmeden bü-
tün gün boyu 24 saat aralıksız
koşabildikleri için daha çabuk
hedeflerine ulaşabiliyor ve daha
güvenilir sayılıyorlardı. Tam
günlük persformansları 25-30
fersah (1 fersah yaklaşık 5 kilo-
metre) olan bu peykler, İstanbul
– Edirne arasındaki 156 kilo-
metrelik mesafe için bir gün ve
bir geceye ihtiyaç duyuyorlardı.
Yani saatte ortalama 6.5 km.
koşmuş oluyorlardı.

Kanunî dönemine ait bir se-
yahathanemede ise, Sinan Pa-
şa’nın peykinin bu mesafeyi bir
günde alıp, ertesi gün döndü-
ğünü yazmaktadır.
Sultan Abdülmecid
ilk Posta
Teşkilâtı'nı kurdu

Büveyhî ve Sâmânî devlet
teşkilâtında da peykler mevcuttu.
Karahanlılar döneminde çok sü-
ratli bir şekilde giden atlı pos-
tacılara “eşkinci” deniliyordu.
Gaznelilerde resmî haberleşmeyi
sağlayan görevlilere peyk ya-
nında kāsıd, münhî, esküdâr
deniyordu. Bu görevliler, gön-
derildikleri her sefer için maaşları
dışında ayrıca bir ücret ve ödül
alıyordu. Gaznelilerde münhîler
casus olarak da kullanılıyordu
ve Gazneli ordusunda münhîlik
önemli bir görevdi.

Menzil teşkilâtı, 550 yıllık
Osmanlı döneminde hem ha-
berleşmede hem de ordunun
hareket ve iaşesinin sağlanma-
sında devrin en mükemmel iş-
leyen kurumlarından biriydi.
Fakat zamanla kuruluş ve işleyiş
disiplinin dışına çıkarak görevini
yapamaz hâle geldiği için mali-
yeye yük olmaya başlamıştı.
Öyle ki II. Mahmud devrinde
devlet giderlerinin üçte birini
menzil giderleri oluşturuyordu.
Tüm bu olumsuzluklar üzerine
Sultan Abdülmecid döneminde
teşkilât kaldırıldı ve yerine 23
Ekim 1840 tarihinde Posta Teş-
kilâtı (Postahane-i Âmire) ku-
ruldu. Bu tarihten itibaren men-
zilhâneler postaneye dönüştü-
rüldü, tatar ağaları da postacı
olarak görevlendirildi. Bu dö-
nüşümün ardından milletler ara-
sı postacılık anlaşmaları yapıldı
ve bir mektubun çok uzak yer-
lerekadar gitmesi mümkün hâle
geldi. Önce telgrafın, ardından
telefon ve telsizin bulunmasıyla
posta işleri hem devletin gelir
kaynağı hem de önem verdiği

bir kurum hâline geldi. İngiliz
siyasetçi Lord Salisbury, 1877’de
gelişmiş bir posta hizmetinin
ülkede açılması tavsiyesinde bu-
lundu. Bu gelişme üzerine, İn-
giliz Genel posta idaresinden
Türkiye’ye gönderilen Mr. Scu-
damore, ülkede modern ve mer-
kezi bir posta hizmetinin kuru-
luşunu yapmak üzere çalışma-
lara başladı fakat çabalar sınırlı
düzeyde kaldı.
PTT ile modern
haberleşmeye 
adım atıldı

23 Nisan 1920 tarihinde, Tür-
kiye Büyük Millet Meclisi’nin
açılmasından hemen sonra Posta
Teşkilatı Dâhiliye Vekâletine bağ-
landı ve 20 Mayıs 1920’de İzmit
Milletvekili Sırrı Bey, Posta ve
Telgraf Müdüriyet-i Umumiye-
si’ne atandı. Bu dönemde Büyük
Millet Meclisi bahçesinde ayrıca
“Büyük Millet Meclisi Hükümeti
Posta ve Telgraf Merkezi” adıyla
da bir haberleşme merkezi oluş-
turuldu. Milli Mücadele’nin en
önemli ayaklarından biri ha-

berleşme olduğu için bu alanda
eldeki imkânlar dâhilinde iyi-
leştirilmeler yapıldı. Cumhuri-
yet’in ilanında sonra ise, 26 Ka-
sım 1923’te 376 Sayılı Posta
Kanunu TBMM’de kabul edildi
ve Telgraf ve Telefon Kanunu
ile birlikte ülkenin tüm haber-
leşme görevi hükümet adına
PTT idaresine verildi. Yaklaşık
yüz yıldır gündelik hayatın mer-
kezinde yer alan kurumlardan
PTT’nin doğuşuyla birlikte Tür-
kiye de modern iletişim döne-
mine adım atmış oldu.
Postacılar şarkılara
türkülere konu oldu

Posta ve postacılığın kültü-
rümüzde de önemli bir yeri var.
Özellikle ayrılık ve gurbet temalı
şarkı ve türküler, mektup yolu
gözleyen, posta treni bekleyen-
lerle dolu. “Bak postacı geliyor”
diye başlayan çocuk şarkısı on
yıllarca dilden dile dolaştı. Bu-
gün postacının yerini büyük
oranda “kargocu” ve “kurye”
almış olsa da bugünün çocukları
bile bu şarkıyı biliyorlar.

O

İletişim ve haberleşme bugünkü modern ve hızlı halini alıncaya dek muhtelif araçlar yöntemler dene-
nerek yapılandırılmış, gelişen teknoloji ile kitle iletişim araçları bugün devreye girerek vazgeçilmez ol-
muştur.. Osmanlı'da mail yoktu, x yoktu, whatsapp yoktu, bunların sağladığı hızlı iletişimi rüzgar
adam olarak adlandırılan "Peyk"ler yapardı ki, onlar Osmanlı haberleşme teşkilatının en önemli unsu-
ruydu.  Bunların en büyük özelliği ise özellikle padişahlara ait “Çok özel mesajları” iletiyor olmasıydı. 

İNAN 
ARVAS

Osmanlı’da hızlı iletişimin
rüzgar adamları: PEYKLER
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İsrail Başbakanı Binyamin
Netanyahu, iyice azalan seç-
men desteğini tekrar kazan-
mak ve dağılmak üzere olan
koalisyon hükümetini ayakta
tutmak için 7 Ekim 2023 son-
rasında ülkesini ısrarla savaş
durumunda tuttuğu yönünde
eleştiriler aldı. İsrail'de en
uzun süre başbakanlık yapan
isim olan Netanyahu, ilki
1996'da olmak üzere 7 kez
bu koltuğa oturdu. Netanya-
hu, İsrail'de görevdeyken yar-
gılanan ilk başbakan olarak
tarihe geçerken hakkındaki
yolsuzluk ve rüşvet suçlama-
larıyla açılan davalar da sü-
rüyor. İsrail'in Gazze Şeri-
di'nde 7 Ekim'in yanı sıra
2014, 2018 ve 2021 yıllarında
düzenlediği geniş çaplı sal-
dırılarda başbakanlık koltu-
ğunda yine Netanyahu'nun
olması dikkati çekiyor. Ne-
tanyahu'nun lideri olduğu Li-
kud Partisinin, 120 sandalyeli
İsrail Meclisinde 32 millet-

vekili bulunuyor. İsrail'de 7
Ekim'den sonraki aylarda ya-
pılan kamuoyu araştırmala-
rında hem Netanyahu'ya hem
de partisi Likud'a verilen des-
tekte büyük düşüş gözlendi.
Anketlere göre, İsrail'deki en
büyük parti olan Likud'un
alabileceği sandalye sayısı
18'e kadar geriledi. Kamuoyu
araştırmaları, İsraillilerin Ne-
tanyahu yerine eski Savunma
Bakanı Benny Gantz'ı başba-
kan olarak görmek istedikle-
rini gösterdi. 7 Ekim 2023
sonrasındaki dönemde ise
Gazze'ye saldırılarını en yoğun
şekilde sürdüren Netanyahu,
"Şimdi savaştayız" diyerek er-
ken seçim çağrılarını görmez-
den gelmekle eleştirildi. İs-
rail'de her hafta binlerce kişi
erken seçim çağrıları nede-
niyle sokaklara dökülse de
Netanyahu, aşırı sağcı parti-
lerin desteğiyle koalisyon hü-
kümetini ayakta tutmaya de-
vam etti. lANKARA-AA
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Zelenskiy, Ukrayna
Savunma Temas
Grubu Toplantısı’nda
Zafer Planı’nı
sunacağını bildirdi

İsrail, Gazze ve Batı Şeria’da
eylül ayında gazetecilere
dönük 185 ihlal gerçekleştirdi
İsrail'in eylül ayında Gazze
Şeridi ile işgal altındaki Batı
Şeria'da gazeteciler ve basın
kuruluşları aleyhinde 185 ih-
lal gerçekleştirdiği belirtildi.
Filistin Gazeteciler Sendika-
sının yaptığı bir araştırmada,
İsrail'in eylül ayında Gazze
ve Batı Şeria'da gazetecilere
yönelik işlediği öldürme, ya-
ralama, ateş açma, gözaltına
alma ve medya kuruluşlarını
kapatma gibi ihlallerinden
bazılarına ilişkin bilgi verildi.
Buna göre, geçen ay Gazze'de
2 gazeteci İsrail askerlerince
öldürüldü, Gazze ile Batı Şe-
ria'da 9 gazeteci gerçek mermi
ve roket parçalarıyla yara-
landı, basın ekiplerine haber
yapmalarını engellemek ama-

cıyla 44 kere ateş açıldı. İkisi
kadın olmak üzere 5 gazeteci
gözaltına alındı, medya ku-
ruluşları ile gazetecilerin ev-
lerine 10 baskın düzenlendi
ve arama yapıldı. 23 gazeteci
İsrail askerlerinin attığı gaz-
dan etkilenerek boğulma teh-
likesi geçirdi, 10 gazeteci as-
keri araçlar tarafından kova-
landı ve ezilme tehlikesi ge-
çirdi. Batı Şeria'da 67 gaze-
tecinin haber yapması siste-
matik bir şekilde engellendi.
Katar merkezli Al Jazeera
Televizyonunun Ramallah'taki
ofisi kapatıldı, ekipmanlarına
el konuldu, Cenin'deki Nas
Radyosu ile 11 medya kuru-
luşunun ekipmanları parça-
landı. lRAMALLAH-AA

Netanyahu siyasi geleceğini
katliam ve işgale bağladı

ABD başkanlık seçimlerine yaklaşık
bir ay kala başkan adayları, Helene
Kasırgası'nın yıkıma uğrattığı eya-
letlere ziyaretler düzenleyerek oy
toplama çabalarını artırdı. Eski
ABD Başkanı ve Cumhuriyetçi Par-
ti'nin başkan adayı Donald Trump
ve rakibi olan ABD Başkan Yar-
dımcısı Kamala Harris, başkanlık
seçimine haftalar kala Helene Ka-
sırgası'nın etkilediği eyaletlere peş
peşe ziyaretler düzenledi. Donald
Trump, bugün kasırganın vurduğu
Georgia eyaletinde Vali Brian Kemp
ile beraber yaptığı basın açıkla-
masında, bölge halkına desteklerini
ifade ederken, Beyaz Saray yöne-
timine, kasırga mağdurlarına yeterli
yardımı ulaştıramama konusundaki
eleştirilerini yineledi. Trump, Co-
lumbia ilçesindeki bir yardım mer-
kezinde yaptığı konuşmada, afet
bölgesindekilere Starlink uydu şir-
keti aracılığıyla bir ay ücretsiz in-
ternet sözü veren Elon Musk'a te-

şekkür ederken, başkanlığı döne-
minde gerçekleşen doğal felaketlere
karşı iyi bir mücadele ortaya koy-
duklarını söyledi. ABD Başkanı Bi-
den yönetimindeki Demokrat hü-
kümetin ise Helene mağdurlarına
yarım etmede "korkunç" derecede
kötü olduklarını belirten Trump,
"Daha önce böyle bir şey görül-
medi." ifadesini kullandı. Goer-
gia'daki anketlerde rakibi Kamala
Harris'e karşı 7 puan önde olduk-
larını dile getiren Trump, "büyük
seçim" olarak adlandırdığı 5 Kasım
seçimleri için tekrar oy istedi.
Trump, hafta başından bu yana
yaptığı konuşmalarda, Demokrat
hükümeti, kasırgadan etkilenen
bölgelere yeterinde yardım yap-
mamakla suçlamış, bir mitingde
de "Kamala, Federal Acil Durum
Yönetim Ajansının (FEMA) tüm
parasını yasa dışı göçmenler için
konut yatırımlarına harcadı." de-
mişti. lNEW YORK-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Ukrayna Devlet Başkanı Volo-
dimir Zelenskiy, 12 Ekim'de Al-
manya'nın Ramstein kentinde
yapılacak "Ukrayna Savunma
Temas Grubu" toplantısında,
Zafer Planı'nı ve savaşın adil
bir şekilde sona ermesi için net
ve somut adımları sunacaklarını
bildirdi. Zelenskiy, yaptığı yazılı
açıklamada, haftaya Alman-
ya'nın Ramstein kentinde yapı-
lacak toplantıya hazırlandıkla-
rını belirtti. 25'incisi düzenle-
necek Ukrayna Savunma Temas
Grubu toplantısının, lider dü-
zeyindeki ilk toplantı olacağına
dikkati çeken Zelenskiy, "Savaşın
adil bir şekilde sona ermesi için
Zafer Planı'nı, net ve somut
adımları sunacağız. Rusya'nın
saldırganlığını durdurabilecek
şey ortakların kararlılığı ve Uk-
rayna'nın güçlenmesidir." ifa-
delerini kullandı. Zelenskiy’nin
26 Eylül'de ABD Devlet Başkanı
Joe Biden ile yaptığı görüşmede
takdim ettiği Zafer Planı'nın de-
tayları henüz kamu ile payla-
şılmadı ancak yerel basındaki
haberlerde planın, "güvenlik,
jeopolitik konum, askeri destek,
ekonomik destek ve Batı'dan
gelen silahlara uygulanan sı-
nırlamaların kaldırılması veya
Batı'nın sağladığı silahlarla Rus-
ya'daki askeri hedefleri vurma
izni" gibi maddeleri içerdiği be-
lirtilmişti. Ramstein toplantısı
NATO üyesi ülkelerin savunma
bakanları düzeyinde yapılırken
toplantının 12 Ekim'de ilk defa
bu ülkelerin liderleri düzeyinde
gerçekleştirilmesi bekleniyor.
"Ramstein formatı" olarak da
bilinen Ukrayna Savunma Te-
mas Grubu, Rus saldırganlığına
karşı savaşan Ukrayna’yı des-
tekleme çabalarını koordine et-
meyi amaçlıyor. lKİEV-AA
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ABD başkanlık yarışında liderler, Helene
Kasırgası'nın etkilediği eyaletlere yöneldi

übnan hüküme-
tine bağlı Afet Yö-
netim Birimi ta-

rafından yapılan yazılı açıkla-
mada, İsrail'in Lübnan'a yönelik
saldırılarına ilişkin bilgi verildi.
Açıklamada, İsrail ordusunun
dün Lübnan'ın çeşitli bölgelerine
153 hava saldırısı düzenlediği,
bu saldırılarda 37 kişinin ha-
yatını kaybettiği, 151 kişinin
yaralandığı belirtildi. İsrail'in
8 Ekim'den bu yana Lübnan'a
düzenlediği saldırılarda yaşa-
mını yitirenlerin sayısının 2 bin
11'e, yaralı sayısının da 9 bin
535'e çıktığı kaydedildi. Açık-
lamada ayrıca, ülkenin çeşitli
bölgelerinde hazırlanan 931
barınma merkezlerinde yerin-
den edilmiş kişilerin toplam
sayısının 172 bin 100 kişiye
yükseldiği aktarıldı. Hizbullah
ile 8 Ekim 2023'ten beri Lüb-
nan-İsrail sınırında kontrollü
çatışmalara devam eden İsrail
ordusu, 17-18 Eylül'de Hizbul-
lah'ın kullandığı çağrı cihazları
ve telsizleri patlattı, 23 Eylül'de
Lübnan'ın güney kentlerinin
yanı sıra Bekaa ve Baalbek böl-
gelerine hava saldırısı düzen-
leme başladı. İsrail ordusu, 30
Eylül'de de Lübnan'ın güneyin-
de Hizbullah'ın altyapısına yö-
nelik sınırlı ve yoğun kara sal-
dırılarına başladığını duyurdu.

Lübnan resmi ajansı NNA'nın
haberinde, Şehit Salah Gandur
Hastanesi kampüsü ve çevre-

sinin İsrail tarafından 4 top
mermisi ile vurulduğu belirtildi.
Şehit Salah Gandur Hastane-
si’nden yapılan açıklamaya
göre, saldırı sonucunda çoğu
ağır olmak üzere 9 sağlık per-
soneli yaralandı. Saldırının ar-
dından hastane personeli tah-
liye edildi. İsrail'in dün Lüb-
nan'ın güneyindeki çok sayıda
köy ve beldenin boşaltılmasını
istemesi ve hedef alma tehdit-
lerinin ardından sağlık personeli
tahliye edilen Merc Uyun Devlet
Hastanesi hizmet dışı kalmıştı.
Hizbullah ile 8 Ekim 2023'ten
beri Lübnan sınırında kontrollü
çatışmalara devam eden İsrail

ordusu, 17-18 Eylül'de Hizbul-
lah'ın kullandığı çağrı cihazları
ve telsizleri patlattı. İsrail, 23
Eylül'de Lübnan'ın güney kent-
lerinin yanı sıra Bekaa ve Ba-
albek bölgelerine hava saldırısı
düzenlemeye başladı. İsrail or-
dusu, 30 Eylül'de de Lübnan'ın
güneyinde Hizbullah'ın altya-
pısına yönelik sınırlı ve yoğun
kara saldırılarına başladığını
duyurdu.
Hizbullah: Lübnan
sınırında 20'den fazla
İsrail askeri öldürdük
ve yaraladık

Hizbullah, sosyal medya

hesabından yaptığı yazılı açık-
lamada, İsrail'in kuzeyinde
Lübnan sınırı yakınındaki Ma-
likiye bölgesinde Merkava tan-
kının güdümlü füzeyle hedef
alındığını ve tankın yandığını
bildirdi. Açıklamada, saldırıda
İsrail'in "seçkin kuvvetlerin-
den" 20'den fazla askerin öl-
düğü ve yaralandığı belirtildi.
İsrail'in kuzeyinde Hayfa ya-
kınlarında bulunan Krayot
bölgesi ve Kiryat Şimona'daki
roket rampaları ve topçu mev-
zilerine de saldırı düzenlendiği
ifade edildi. Lübnan'ın güne-
yindeki Marun er-Ras kasa-
basında da İsrail ordusuna ait

"askeri araçlar ve askerlerden
oluşan bir gücün hedef alın-
dığı" belirtilen açıklamada,
olayda İsrail askerlerinin öl-
düğü ve yaralandığı aktarıldı.
Hizbullah, İsrail'in Kefr Şuba
Tepeleri'ndeki Ruveysat el-
Alem mevzisinin yanı sıra ku-
zeydeki Karmiel ve Sasa böl-
gelerinin de hedef alındığını
kaydetti. Hizbullah'la 8 Ekim
2023'ten beri kontrollü çatış-
malara devam eden İsrail or-
dusu, 23 Eylül’de Lübnan'ın
güney kentlerinin yanı sıra
Bekaa ve Baalbek bölgelerine
yüzlerce hava saldırısı düzen-
ledi. Lübnan makamlarına
göre, Hizbullah’ın kullandığı
iletişim cihazlarının patlatıldığı
17 Eylül'den beri 104'ü çocuk
ve 194'ü kadın olmak üzere
toplam 1411 kişi öldü. Hiz-
bullah lideri Hasan Nasrallah,
İsrail ordusunun 27 Eylül'de
Beyrut'a düzenlediği hava sal-
dırılarında öldürüldü. Hiz-
bullah ise İsrail’e roket ve fü-
zelerle karşılık veriyor. İsrail
tarafında çoğunlukla ordu üs-
lerini hedef alan bu saldırı-
larda büyük bir hasar bildi-
rilmedi. İsrail bombardımanı
nedeniyle ülke içerisinde yüz
binlerce kişi yerinden oldu. Ül-
kenin güney kesimlerinden baş-
kent Beyrut ve kuzeye göç dal-
gası devam ederken, Suriye'ye
on binlerce kişinin göç ettiği
belirtiliyor. lLEBANON-AA

İsrail ordusunun 8 Ekim 2023'ten bu yana Lübnan'a düzenlediği saldı-
rılarda 2 bin 11 kişinin öldüğü, 9 bin 535 kişinin yaralandığı bildirildi.

İsrail’in 8 Ekim’den beri Lübnan’a düzenlediği
saldırılarda ölenlerin sayısı 2 bin 11’e çıktı
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UNIFIL, Lübnan’daki mevzilerinde kalmaya devam edeceklerini açıkladı
İsrail ordusu, 30 Eylül'de Birleş-
miş Milletler Lübnan Geçici Barış
Gücü'ne (UNIFIL) Lübnan'a sınırlı
kara saldırıları düzenleme niyetini
bildirmiş ve bazı mevzilerin yerini
değiştirmelerini talep etmişti.
Birleşmiş Milletler Lübnan Geçici
Barış Gücü (UNIFIL) Sözcüsü
Andrea Tenenti, İsrail saldırıları
altındaki Lübnan'daki mevzile-
rinde kalmaya devam edecekle-
rini ve gerektiğinde devreye sok-
mak üzere hazır "acil durum"
planları olduğunu söyledi. UNIFIL
Sözcüsü Tenenti, İsrail'in birlik-
lerini geri çekmesi yönündeki
talebine ilişkin açıklama yaptı.

Tenenti, 30 Eylül'de İsrail ordu-
sunun Lübnan'a sınırlı kara sal-
dırıları düzenleme niyetini ken-
dilerine bildirdiğini ve bazı mev-
zilerin yerini değiştirmelerini ta-
lep ettiğini aktardı. "Barış gücü
askerlerimiz Lübnan'daki tüm
mevkilerde kalmaya devam edi-
yor, duruşumuzu ve faaliyetle-
rimizi düzenli olarak ayarlıyoruz
ve gerektiğinde devreye sokul-
maya hazır acil durum planla-
rımız var" diyen Tenenti, bu
planlar hakkında ayrıntılı bilgi
vermezken tüm aktörleri Barış
Gücü'nün emniyet ve güvenli-
ğine saygı göstermeye davet

etti. Tenenti, "Lübnan ve İsrail'i,
sadece sözde değil eylemde de
bölgede istikrarı geri getirecek
tek geçerli çözüm olan 1701
sayılı Birleşmiş Milletler Güvenlik
Konseyi (BMGK) kararına bağlı
kalmaya çağırıyoruz." dedi. 
BMGK'nin 1701
sayılı kararı

BMGK'nın 1701 sayılı kararı,
İsrail'in Mavi Hat'tın gerisine
çekilmesini ve bu hat ile Lüb-
nan'daki Litani Nehri arasındaki
bölgenin silahsızlandırılmasını,
burada sadece Lübnan ordusu
ve Birleşmiş Milletler Lübnan

Geçici Barış Gücüne (UNIFIL)
ait silah ve askeri araç gerecin
bulundurulmasını öngörüyor.
Lübnan'ın güneyindeki Litani
Nehri ve İsrail ile sınır olarak

belirlenen Mavi Hat arasındaki
neredeyse tüm bölgeler 2000
yılından bu yana Hizbullah'ın
güçlü askeri nüfuzu altında bu-
lunuyor. lBEYRUT-AA
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uperbike yarışla-
rını uzun yıllardır
izleyen ve sektö-

rü yakından tanıyan İtalyan
gazeteciler, AA muhabirine yap-
tıkları değerlendirmede, Top-
rak'ın hak ettiği başarıya doğru
ilerlediğini söyledi. İtalyan mo-
tor sporları dergisi Motosprint'te
Superbike yarışları editörü olan
Gianmaria Rosati, "Toprak'ın
bu sezon yaptıkları oldukça şa-
şırtıcı. Yamaha gibi ilk sıralarda
olacak bir motoru bırakıp ger-
çekten bir bahis gibi sayılabi-
lecek BMW'ye geçti. Çünkü
BMW geçen sezon hiç podyuma
çıkmamıştı. BMW'ye imza at-
tığında en iyimser olanlar Top-
rak'ın bu sezon en fazla 1-2
yarış kazanacağına inanıyordu.
Oysa ciddi rakiplerine rağmen
peş peşe en fazla yarış kazanma
rekoru kırdı." dedi.

Toprak'ın sezonun ilk yarışı
olan Avustralya'daki Philip Is-
land pistinde podyuma çıktığını
ve ardından seri birincilikler
elde ettiğini hatırlatan Rosati,
uzun zamandır başarı elde ede-
meyen, bir önceki sezonda pod-
yum bile görmeyen BMW'nin
Türk sporcu ile tekrardan yük-
selişe geçtiğini kaydetti. Rosati,
"Motorun gücü, Toprak'ın uy-
gun frenleme kapasitesi ve mo-
toru viraja sokma yeteneğiyle
buluştu. O herkesi şaşırttı. 'Bir-
kaç yarış kazanabilir.' denilirken
sezona hakimiyetini koydu. Al-
varo Bautista ve Jonathan Rea'yi
geride bırakarak Superbike'da
peş peşe en fazla yarış kazanma
rekorunu geliştirdi." değerlen-
dirmesinde bulundu.

Milli sporcunun 6 Eylül'de
Fransa'da yapılan yarışlar ön-
cesinde geçirdiği kazayla iki

ayakta toplam 6 yarış kaçırdı-
ğını ama kapanan puan farkını
Aragon'daki son yarışlarda tek-
rar açtığını aktaran İtalyan ga-
zeteci, BMW'nin bu sezon ken-
disini geliştirmesinde Toprak
Razgatlıoğlu'nun kapasitesinin
büyük bir paya sahip olduğunu
ifade etti.
Guglielmetti:
"Toprak olağanüstü
bir yetenek, tam bir
fenomen"

Motor sporlarıyla ilgili haber
ve analiz yapan GPOne.com
kanalı için çalışan İtalyan ga-
zeteci Riccardo Guglielmetti

de "Toprak'ın Superbike tari-
hinin en büyük yeteneklerinden
biri olduğunu düşünüyorum.
Bunu onun geçmişine ve ka-
zandıklarına baktığınızda gö-
rebiliyorsunuz. 2021'de çok
genç yaşta Yamaha ile Super-
bike şampiyonu oldu. Şimdi
de uzun süredir hiçbir şey ka-
zanamayan, geçen sezon pod-
yuma bile çıkamayan BMW ile
başarıya gidiyor. Üstelik bunun
şampiyonada iki ayağı kaçırarak
yapıyor." ifadelerini kullandı.

"Toprak olağanüstü bir ye-
tenek, tam bir fenomen. Kaza
olmasaydı şu anda dünya şam-
piyonluğunu ilan etmişti." diyen

Guglielmetti, "Bunu motoru
sürüşünde, ekstrem tarzında
görüyoruz. Ayrıca insani olarak
olağanüstü bir kişiliği olduğunu
da söylemek gerekir. Alçakgö-
nüllü, çok centilmen, samimi
ve eğlenceli bir genç. Bunu
podyumlarda, yarışta görüyo-
ruz. Motosiklet sporları dün-
yasında her zaman hatırlana-
cak, gerçekten en büyük pilotlar
arasında yer alacaktır." şeklinde
görüş belirtti.

Toprak'ın kariyerinde yeni
bir sayfa açmanın zamanı gel-
diğini savunan Guglielmetti,
şunları kaydetti: "Bence eğer
isterse Superbike'da 10 yıl daha

yarışabilir. Ama Moto GP'ye
geçmesi için 2026'nın biraz
geç, riskli olabileceğini düşü-
nüyorum. Bence gelecek sezon
onun Moto GP'yi denemesi için
uygun bir zaman. Moto GP
farklı bir pazar, elbette ki orada
yarışmak sadece Toprak'a bağlı
değil. Ama daha ileri bir za-
manda Moto GP'ye geçmek
onun için riskli olabilir. Fırsatı
tepebilir. Moto GP'de yaş orta-
laması oldukça düşük."
Toprak
Razgatlıoğlu'nun
özellikleri

Riccardo Guglielmetti, milli
sporcu Toprak Razgatlıoğlu'nun
özelliklerini, "Piste çıktığında
kafasının tamamen tek bir şeye
odaklanması, asla pes etme-
mesi, hiçbir şeyden korkma-
ması, son ana kadar sürekli
rakibini geçmeyi denemesi,
vazgeçmemesi, ikincilikten
memnun olmaması ve tüm so-
runlarına rağmen motorun
önünde olmaya çalışan bir ka-
raktere sahip olması." şeklinde
sıraladı. İtalyan gazeteci, Top-
rak'ın sosyal medyada da çok
başarılı olduğunu belirterek,
"Bence sosyal medyada da çok
iyi şekilde kendini tanıtıyor.
Tüm dünya onun motorun ar-
kasını kaldıran duruşunu biliyor.
Bence bu onun herkes tarafın-
dan bilinen bir fabrika markası.
Bu imajı yaratmakta çok başarılı
oldu." şeklinde konuştu. Su-
perbike'da sezonun bitimine
iki ayak kala Toprak Razgatlı-
oğlu 414 puanla zirvede yer
alırken, Nicolo Bulega 375 pu-
anla ikinci, Alvaro Bautista da
333 puanla üçüncü sırada bu-
lunuyor. lMADRİD-AA
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İttifak Galatasaray, Trendyol Süper
Lig'in 8. haftasında bugün
Corendon Alanyaspor'u ko-
nuk edecek. RAMS Park'ta
saat 19.00'da başlayacak
maçı, hakem Mehmet Türk-
men yönetecek. Süper
Lig'de çıktığı 7 maçtan 6
galibiyet ve 1 beraberlikle
ayrılan sarı-kırmızılı takım,
19 puanla liderlik koltu-
ğuna oturuyor. Ligde 2 ga-
libiyet, 3 beraberlik ve 2
mağlubiyet yaşayan Coren-
don Alanyaspor'un ise 9
puanı bulunuyor. Galata-
saray, Süper Lig'de çıktığı
7 maçta 23 kez fileleri ha-
valandırdı.

Sarı-kırmızılılar, Atakaş
Hatayspor ile TÜMOSAN
Konyaspor'a 2'şer, Adana
Demirspor ile Çaykur Ri-
zespor'a 5'er, Gaziantep FK,
Fenerbahçe ile Kasımpa-
şa'ya da 3'er gol attı. Gala-
tasaray, ligde şu anda en
fazla gol atan takım konu-
munda bulunuyor. Galata-
saray, bu sezon oynadığı
12 resmi maçın 11'inde ka-
lesini gole kapatamadı. Sü-

per Kupa'da Beşiktaş'tan 5
gol yiyen sarı-kırmızılı ekip,
UEFA Şampiyonlar Ligi
play-off turunda İsviçre
temsilcisi Young Boys'a 3-
2 ve 1-0'lık skorlarla mağ-
lup oldu. UEFA Avrupa Li-
gi'nde PAOK maçında 1,
RFS karşılaşmasında da 2
kez topu ağlarında gören
"Cimbom", Süper Lig'de ise
Atakaş Hatayspor, TÜMO-
SAN Konyaspor, Adana De-
mirspor, Gazinatep FK ve
Fenerbahçe'den 1'er gol,
Kasımpaşa'dan da 3 gol
yedi. Galatasaray, bu sezon
sadece Süper Lig'in 5. haf-
tasındaki Çaykur Rizespor
maçında kalesini gole ka-
patabildi.
Galatasaray ile
Alanyaspor 
17. randevuda

Galatasaray ile Alanyas-
por, Süper Lig'de bugün
17. kez karşı karşıya gele-
cek. İki takım arasında
2016-2017 sezonunda baş-
layan rekabette sarı-kır-
mızılılar 10, turuncu-ye-

şilliler ise 3 kez kazandı.
Üç müsabaka ise berabere
sonuçlandı. Geride kalan
16 maçta sarı-kırmızılı ta-
kımın 39 golüne, Alanya
ekibi 17 golle karşılık ver-
di. Galatasaray, RAMS
Park'ta Alanyaspor'u konuk
ettiği maçlarda rakibine
üstünlük kurdu. Seyran-
tepe'deki 8 maçın 5'ini ev
sahibi takım kazanırken,
2 karşılaşma ise turuncu-
yeşilli takımın üstünlüğüy-
le sona erdi. Bir mücade-
lede ise taraflar sahadan
eşitlikle ayrıldı. İstan-
bul'daki karşılaşmalarda
Galatasaray 21 kez fileleri
havalandırırken, Akdeniz
temsilcisi 6 gol atabildi.
Galatasaray, Alanyaspor
karşısında en farklı gali-
biyetini 2018-2019 sezo-
nunda İstanbul'da oyna-
nan maçta 6-0'lık skorla
elde etti. Alanyaspor'un
ise rekabetteki en farklı
galibiyeti 2019-2020 se-
zonunda Alanya'da yapı-
lan maçta 4-1'lik skorla
oldu. lİSTANBUL-AA

FIFA, İsrail’in futboldan
men edilmesine yönelik
başvuruyu yine erteledi

Lider Galatasaray, Süper Lig’de
bugün Alanyaspor’u konuk edecek
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Uluslararası Futbol Fede-
rasyonları Birliği (FIFA),
Gazze'de devam eden soy-
kırıma rağmen İsrail'in ulus-
lararası futboldan men edil-
mesine yönelik Filistin'den
yapılan çağrıya ilişkin ve-
receği kararı bir kez daha
erteledi. Filistin Futbol Fe-
derasyonu (PFA), İsrail'in
uluslararası futboldan men
edilmesine yönelik FIFA'ya
yaptıkları başvuruyla ilgili
bağımsız bir hukuki değer-
lendirme alırken, 3 Ekim'de
İsrail'in uluslararası futbol-
dan men edilmesini bekle-
diklerini açıklamıştı. Konuyu
geçen temmuz ayındaki ola-
ğanüstü konsey toplantı-
sında ele alma sözü veren
FIFA, kararı 31 Ağustos'taki
FIFA Konseyi toplantısına
ertelemiş ve daha sonra ka-
rarını ekim ayı toplantısına
taşımıştı. FIFA, disiplin ko-
mitesinin ise Filistin Futbol
Federasyonu tarafından öne
sürülen ayrımcılık suçuna
ilişkin İsrail'e yönelik so-
ruşturma başlatmakla gö-
revlendirildiğini açıkladı.
Bu kapsamda Filistin top-
raklarında bulunduğu iddia
edilen İsrail futbol takım-
larının İsrail'deki müsaba-
kalara katılımı da soruştu-

rulacak. PFA, geçen nisan
ayında FIFA'ya ilettiği yazılı
başvuruda, 7 Ekim'den bu
yana İsrail'in düzenlediği
saldırıların yol açtığı insan
hakları ihlalleri ile İsrail li-
ginde yaşanan ayrımcılık
ve ırkçılığa karşı gerekli
adımları atmadığı gerekçe-
siyle İsrail Futbol Federas-
yonunun FIFA üyeliğinin
sona erdirilmesini talep et-
mişti. Filistin Gençlik ve
Spor Yüksek Konseyi Baş-
kanı Cibril er-Rucub, geçen
mayıs ayında yaptığı açık-
lamada, PFA'nın, İsrail'in
ihracına yönelik FIFA'ya
yaptığı başvuruyu geri çek-
meleri için İsrailli yetkililer
tarafından tehdit edildik-
lerini söylemişti. Konuyla
ilgili olarak FIFA Başkanı
Gianni Infantino, "Bölgede
devam eden şiddet, her şey-
den önce 74. FIFA Kongre-
si'nde de belirtildiği gibi
barışa ihtiyacımız olduğunu
doğruluyor. Olanlar karşı-
sında son derece şaşkın ol-
duğumuz ve düşünceleri-
mizin acı çekenlerle birlikte
olduğu bir dönemde, tüm
tarafları bölgede barışı der-
hal yeniden tesis etmeye
çağırıyoruz." ifadelerini kul-
landı. lİSTANBUL-AA

Gaziantep FK, Trendyol Süper Lig'in 8. hafta-
sında bugün Beşiktaş'ı konuk edecek. Gaziantep
Stadı'nda saat 19.00'da oynanacak karşılaş-
mayı, hakem Muhammet Ali Metoğlu yöne-
tecek. Ligde çıktığı 6 maçta bir galibiyet, bir
beraberlik ve 4 mağlubiyet yaşayan Gaziantep
FK'nin 4 puanı bulunuyor. Bu maçlarda rakip
fileleri 6 kez havalandıran kırmızı-siyahlı ekip,
kalesinde ise 10 gole engel olamadı. Süper
Lig'de yaptığı 6 maçtan 5 galibiyet ve bir be-
raberlikle ayrılan Beşiktaş ise 16 puana sahip.
Kırmızı-siyahlı ekipte sakatlıkları süren Eren
Erdoğan ve Bitok karşılaşmada forma giye-
meyecek. Tedavileri tamamlanan ve takımla
antrenmanlara katılan Daubin ve Mustafa
Eskihellaç'ın son durumu ise yarın netlik ka-
zanacak. Hafta içinde Alman ekibi Eintracht
Frankfurt'a UEFA Avrupa Ligi'nde 3-1 yenilen
siyah-beyazlı ekip, Gaziantep deplasmanında
namağlup ünvanını korumaya çalışacak. Ligde
çıktığı 6 maçta 5 galibiyet ve bir beraberlik
yaşayan siyah-beyazlı takım, 16 puan topladı.
Süper Lig'de oynadığı 6 maçta birer galibiyet
ve beraberlik alan, 4 kez de yenilen Gaziantep
FK ise hanesine 4 puan yazdırabildi. Sezona
üst üste galibiyetlerle başlayan Beşiktaş, ligdeki
tek puan kaybını deplasmanda yaşadı. Siyah-
beyazlı takım, ligde Samsunspor ve Kayserispor
deplasmanlarından galibiyetle dönerken, Trab-
zonspor'a konuk olduğu maçta ise rakibiyle
1-1 berabere kaldı. lİSTANBUL-AA

Superbike Dünya Şampiyonası'nın bitimine iki ayak kala en yakın
rakibinin 39 puan önünde liderliğini sürdüren milli motosikletçi
Toprak Razgatlıoğlu, başarılı performansıyla beğeni topluyor.

Superbike’ta şampiyonluğa giden Toprak
Razgatlıoğlu, başarısıyla beğeni topluyor

Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Tahkim
Kurulu, Profesyonel Futbol Disiplin Kurulu
(PFDK) tarafından Fenerbahçe ve Galatasaray'a
verilen para cezalarını onadı. TFF'den yapılan
açıklamaya göre kurul, çeşitli ihlaller nedeniyle
Fenerbahçe Kulübünün aldığı 336 bin lira ve
basın toplantısına katılmamasından dolayı
sarı-lacivertlilerin teknik direktörü Jose Mou-
rinho'ya verilen 150 bin lira para cezalarının
onanmasını kararlaştırdı. Tahkim Kurulu, çeşitli
ihlaller sebebiyle Galatasaray Kulübüne verilen
553,5 bin lira para cezasının da onanmasına
hükmetti. Kurul ayrıca Beşiktaş Kulübü Genel
Sekreteri Muharrem Kaan Şakul'un müsabaka
hakemlerine yönelik sportmenliğe aykırı ha-
reketi nedeniyle aldığı 21 gün hak mahrumiyeti
cezasının 14 güne, 150 bin lira para cezasının
ise 100 bin liraya indirilmesine karar verdi.
Rakip takım futbolcusuna yönelik ciddi faulü
nedeniyle 2 resmi müsabakadan men edilen
Kasımpaşalı futbolcu Josip Brekalo'nun cezası
da kurul tarafından onandı. lİSTANBUL-AA
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ukuk meslekleri men-
supları içerisinde ise
hem teorik düzenle-

meler olan mevzuatın iyileş-
tirilmesi gereken yönlerinin
hem de pratik uygulanırlığın
yani yargılama safhalarının
sorunlarının; her detayına hâ-
kim olan, en etken grup Avu-
katlardır. Avukatların meslek-
lerini icra ederken tespit etmiş
oldukları bu geliştirilmeye/çö-
zülmeye muhtaç eksiklik ve
sorunların ise iletildiği ve güç-
lü bir sesle ifade edilebildiği
yegâne merci de meslekî ör-
gütlenme çatısı altında bir
araya geldikleri Barolardır. 
Av. Ahmet Yılmaz:
Barolar ideal hukuka
uyma zorunluluğunu
hatırlatır.

n Av. Ahmet Yılmaz: Ba-
rolar, politikalarını; mensup-
larının bizzat sahadan tecrübe
edilerek aktardıkları veriler
üzerinden belirler. Politikala-
rını belirledikten sonra da ge-
rek kamuoyuna gerekse de
çözüme memur Kamu Kuru-
luşlarına; adaletin tecellisi
için “İdeal Hukuka” uyma zo-
runluluğunu hatırlatır.

İşte Barolar, etkin ve aktif
bir yönetim anlayışında olur-
larsa, bu silsileyi takip ederek
adaletin tecellisi ve toplumda
bu tecelliye güvenin oluşması
noktasında çok ciddi bir kı-
rılma noktası oluşturabilirler.
İnşallah biz İstanbul 2 Nolu
Baromuzda, İdeal Hukuk Ha-
reketi olarak bu kırılma nok-
tasını gerçekleştirerek bir de-
ğişime önderlik edecek; eser-
lerimizle hem diğer Barolara
hem de Türkiye Barolar Bir-
liğine, adaletin nasıl esas
amaç haline getirildiğini gös-
tereceğiz.

n İbrahim Ethem Gören:
Ekim ayında gerçekleştirilecek
olan İstanbul 2 Nolu Barosu’nun
genel kurulu ve seçimlerinde
Başkan adaylığı için kollarınızı
sıvadınız! Başkan seçildiğinizde
neler yapacaksınız?

n Av. Ahmet Yılmaz:
Evet, kollarımızı sıvamak ta-
birinin sözün bu yerine ol-
dukça uygun düştüğünü dü-
şünüyorum zira gerçekten de
çok uzunca bir süredir, İdeal

Hukuk Hareketi adını verdi-
ğimiz ekibimizle birlikte, gece
gündüz demeden istişareler
ve saha araştırmaları yapmak-
ta; mesleğimize, Baromuza ve
hukuka dair sorunlarımızı tes-
pit ederek çözümleri için pro-
jeler üretmekteyiz. Bu doğ-
rultuda, Baro yönetimine se-
çilmemiz durumunda;

İlk olarak, gerçekleştirece-
ğimiz çalışmalara ‘’Hangi İlkeler
ve Değerler’’ doğrultusunda
yön vereceğimize karar verdik
ve 29 adet ilkemizi kamuoyu
ile paylaştık. İlkelerimizi Ba-
ronun “Meslekî Görevleri” ve
“Toplumsal Görevleri” ekse-
ninde 2 ana çatı altında kate-
gorize ettik. Sonrasında da bu
ilkelere sadık kalarak gerçek-
leştireceğimiz çalışmalarımızın
neleri ihtiva etmesi gerektiğine
karar vererek 52 başlığa ayır-
dığımız “Vaatlerimizi” kamuoyu
ile paylaştık. 

n İbrahim Ethem Gören:
İlkelerinize müşfikâne nazar
edelim…

n Av. Ahmet Yılmaz: İl-
kelerimizi kısaca ifade etmek
gerekirse; öncelikle, katılımcı
çoğulcu ve dinamik bir ekiple
birlikte üreteceğimiz hukuk
politikalarıyla, yalnızca baro
sınırları içerisinde kalmayı
değil “ideal hukuku’’ temas
edebileceği her türlü hukuki
zemine taşımayı, görünür ve
hissedilir kılmayı hedefle-
mekteyiz. Bu hedefin gerçek-
leştirilebilmesi için de Avu-
katlık mesleğinin “hukuk üre-
ten ve hukuka yön veren’’
misyonunu temel alacak,
mesleğimizin nitelik ve de-
ğerinin gelişmesi için de pro-
aktif bir yaklaşımla, birbirini
besleyen ve zenginleştiren
çeşitlilikte çalışma sahaları
oluşturacağız ve en önemlisi
de Baromuzu şeffaflık ve ön-
görülebilirlik temelinde, mes-
lektaşlarının ve üyelerinin
kendilerinde “aidiyet ve bir-
liktelik’’ hissedebileceği bir
anlayışla yöneteceğiz. 

n İbrahim Ethem Gören:
Vaatlerinize de mufassalan de-
ğinir misiniz?

n Av. Ahmet Yılmaz:
Memnuniyetle... Vaatlerimizi
kısaca özetleyecek olursak
da; yapacağımız çalışmalar

neticesinde; her şeyden önce
meslektaşlarımızın varlığını
hissedeceği, sorunlarına çö-
züm üreten, yalnız olmadık-
larını hissettiren bir baro oluş-
turmak istiyoruz. Mesleklerini
icra ederken ihtiyaç duya-
cakları bilgiye daha kolay
ulaşmalarını sağlayarak, tek-
nolojik imkânların kullanıldığı
ve altyapısı elverişli bir baro
olmayı hedefliyoruz. Sadece
hukuki ve meslekî alanlarda
değil kültür ve sanat alanın-
daki yapacağımız etkinliklerle
de meslektaşlarımızı bir araya
getirerek tanışmalarına imkân
sağlayan ortamlar oluşturmak
istiyoruz. 

Yönetim kurulundaki ar-
kadaşlarımızla birlikte Adli-
yelerde daha çok bulunup,
meslektaşlarımızın yanında
olarak, karşılaştıkları sorun-
lara anında çözüm bulmayı
arzuluyoruz. Adliyeler ara-
sında servis hizmeti sağlaya-
rak meslektaşlarımızın daha
rahat adliyelere ulaşmasını
temin edeceğiz. Meslektaş-
larımızın yazılar kaleme ala-
cağı bir dergimizin olmasını
arzuluyoruz ve bunu hızlıca
hayata geçireceğiz. Hazırla-
yacağımız aplikasyon ile mes-
lektaşlarımızın hem baromu-

za dair bilgilere hem de ihti-
yaç duyacakları başkaca bil-
gilere kolayca ulaşmalarını
sağlayacağız. Genç ve stajyer
avukatlarımızın Barodaki
temsil gücünü artıracak, so-
runlarının çözümü için ayrıca
bir efor sarf edeceğiz.

Baromuzu nitelik ve nice-
liğiyle büyüyen bir
prestij merkezi hali-
ne getirmek istiyo-
ruz. Kıdemli üs-
t a d l a r ı m ı z l a
genç meslek-
taşlarımız ara-
sında bir tec-
rübe köprüsü
inşa etmek
istiyoruz. Ku-
racağımız ve
geliştireceği-
miz Merkez
ve Komisyon-
larımızla, ala-
nında uzman-
laşmış profesyo-
neller ile hukuk
üreteceğiz. Kamu
Avukatlarının hakla-
rının iyileştirilmesi için
çalışacağız. Son olarak da,
belki de en önemlisi, Avu-
katların gerek sosyal hakla-
rının gerekse de mâlî hakla-
rının, diğer meslek gruplarına
nazaran daha dezavantajlı
olduğu noktalarda, bu hak-
ların kazanımı için mücadele
edecek, kazanımlarımızı da
yasal güvence ile korumak
için çalışmalar yürüteceğiz.
Genel hatlarıyla şimdilik bu
kadar izah etmiş olalım.

n İbrahim Ethem Gören:
İstanbul 1 Nolu Barosunun
üye sayısıyla İstanbul 2 Nolu
Barosunun üye sayısına bak-
tığımızda arada epey bir fark
var. Bunu neye bağlıyorsunuz?
1 Nolu Baroda olup da 2 Nolu
Baroya geçmesini istediğiniz
meslektaşlarınıza neler söyle-
mek istersiniz?

n Av. Ahmet Yılmaz: Üzü-
lerek belirtmeliyim ki barolar
konusunda meslektaşlarımız
nezdinde genel olarak olum-
suz ve karamsar bir bakış var.
Baroların hiçbir şey yapma-
dığından, mesleğin sorunla-
rıyla ilgilenmediğinden, ba-
roların varlığını hissetmedi-
ğinden şikâyet eden, “barolar
olsa da olur olmasa da olur”
diyen ve barolardan umudunu
kesen birçok meslektaşımız

var. Bu aslında mesleğimiz
açısından son derece üzücü
bir durumdur. Buna kayıtsız
kalmak da mümkün değildir.
İstanbul 2 Nolu Barosu ku-
rulmadan önce İstanbul’daki
meslektaşlarımız mecburen
İstanbul 1 Nolu Barosuna üye
oluyordu. Çoklu baro yasası

da yakın bir zamanda
yürürlüğe girdiğin-

den ve 2 Nolu Ba-
romuz 2020 yı-
lında kuruldu-
ğundan üye
sayısına ilişkin
aradaki fark
biraz daha
anlaşılır olu-
yor. Fakat
yine de hak-
lısınız, baro-
muzun üye
sayısı her du-
rumda az kal-

maktadır. 4 yıl-
da fark edilebi-

lir bir artış olma-
mıştır. Bizim şöyle

bir taahhüdümüz
var, göreve gelmemiz

halinde 2026 yılının Ekim
ayının başına kadar baromuz-
da 5.000 aktif üye sayısına
ulaşacağız. Bu üye sayısına
ulaşamamamız halinde bir
daha baro başkanlığına aday
olmamak gerektiği kanaatin-
deyim. 

İstanbul 1 Nolu Barosun-
daki meslektaşlarımızla gör-
üştüğümüzde de meslektaş-
larımızın, barolarının yöne-
timinden memnun olmadık-
larını, baronun; hukukun ge-
lişimine katkı sunmadığını,
dar bir ekip tarafından yöne-
tildiğini, çoğunlukçu bir an-
layışın bulunmadığını özel-
likle son 20 yılda bir yozlaşma
başladığını belirterek başkaca
pek çok nedenle eleştiriler
getirmektedirler. Dolayısıyla
İstanbul 1 Nolu Barosundan
kendi üyeleri de memnun de-
ğil. Kanaatimce meslektaşla-
rımız İstanbul 2 Nolu Baro-
sunun kurulma amacına uy-
gun hale gelmesini ve alışıl-
mışın dışında, gerçekten hu-
kuka, mesleğe ve meslektaşa
hizmet eden bir baroculuğun
karşılığını görmek istiyorlar.

Az önce kısaca bahsettiğim
ilkeler ve vaatlerimizin gere-
ğini yerine getirmek için mes-
lektaşlarımız nezdinde karşılık

bulacak samimi gayretlerimizi
ortaya koyduğumuzda, mes-
lektaşlarımızın barolardan olan
şikâyetlerini ortadan kaldır-
dığımızda ve arzu ettikleri,
hayalini kurdukları baroyu el
ele oluşturduğumuzda inanı-
yorum ki baromuz, tercih edi-
len bir baro haline gelecektir.

n İbrahim Ethem Gören:
Hasbihalimize sizin ilave et-
mek istediğiniz hususlar ne-
lerdir?

n Av. Ahmet Yılmaz: Biz-
lere bu imkânı sağladığınız için,
sizin şahsınızda İttifak Gazetesi
ailesine çok teşekkür ediyorum.
Benim için kıymetli bir hasbihal
oldu. Serüvenimi sizlere anla-
tırken ben de hatırlamış oldum
bir kez daha. Buna vesile ol-
manız nedeniyle şükranlarımı
kabul edin lütfen. Daha iyisinin
her zaman mümkün olduğu bir
denklemde, daha iyiye yol aç-
mak, çözüm odaklı olanların
yapacağı ve isteyeceği bir şeydir. 
Av. Ahmet Yılmaz: 
Biz daha iyiye talibiz.

n Av. Ahmet Yılmaz: Biz,
daha iyiye talibiz. Buna inanı-
yoruz. Bunun için gücümüz var.
Enerjimiz var. Heyecanımız var.
En önemlisi bizim, hayallerimiz
var. Bir yola çıktık sizin deyi-
minizle kollarımızı sıvadık. Ni-
yetimiz hayırlı, serencâmımızın
da hayırlı olmasını diliyorum.

n İbrahim Ethem Gören:
Son olarak okuyucularımıza
nasıl bir mesaj iletmek ister-
siniz?

n Av. Ahmet Yılmaz: Bu
kısma kadar okuma nezaketi
ve sabrı gösterdikleri için min-
nettarım. Tüm okuyucuları, hür-
metle ve muhabbetle selâmlı-
yorum. Dilerim, ayırdıkları de-
ğerli vakte değmiştir. Aksini is-
temem, üzülürüm. İyi ki varlar,
içinde bulunduğumuz çağ ve
dönem bildiğiniz gibi sıklıkla
basılı yayınların kıymetinin azal-
ması ile eleştiriliyor. Buna rağ-
men hâlâ yazıya ve dolayısıyla
muhabbete değer veren insan-
ların olduğunu bilmek umut
verici. Bu sebeple size ve değerli
okuyucularınıza şükranlarımı
bir kez daha sunuyorum. Tek-
rardan selâm ederim.

Vealeykümselâm. İlginiz için
ben teşekkür ediyorum Ahmet
Bey.  Var olunuz. Baro seçimle-
rinde sizlere başarılar ve ko-
laylıklar temenni ediyorum. 
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İstanbul Barosunun başarılı avukatlarından, 2 Nolu Baro
Başkan Adayı Av. Ahmet Yılmaz İstanbul 2 Nolu Barosu

Başkan Adayı Av. Ahmet Yılmaz ile öğrencilik yılları,
meslek hayatı, STK hizmetleri, İstanbul 2 Nolu Barosu
nezdinde gerçekleştirmeyi planladığı hizmetlere dair

gerçekleştirdiğimiz e-mülakatı ikinci bölümü ile değerli
okuyucularımızın irfanına arz ediyorum.

İBRAHİM ETHEM
GÖREN
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MERHABA

Av. Ahmet Yılmaz ile içinde “hukuk, avukatlık
ve barolar” geçen bir sohbet…

İstanbul Barosu 
2 Nolu Baro Başkan Adayı 

Av. Ahmet Yılmaz 

Av. Ahmet
Yılmaz 
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